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بی اعتنایی به قانون
ظاهراً همچنــان در بر روی یک پاشــنه 
می چرخــد و علیرغم اینکه دریافت هزینه 
ثبت نام در مدارس دولتی ممنوع اســت و مدارس فقط 
مجاز هســتند هزینه کتاب را دریافت کنند؛ اما در عمل 
آن  چیزی کــه رخ می دهد دریافت هزینــه ثبت نام در 
مدارس و گلایه والدین از این وضعیت اســت و هنگامی 
کــه والدین ایــن مطالبــه را مطرح می کنند با پاســخ 
منفی مدیران مدارس روبرو می شــوند و بعضاً از ثبت نام 
دانش آموز خــودداری می کنند. طبق گفته مســئولان 
آموزش وپــرورش، در مدارس دولتی اخذ هرگونه وجه به 
استثنای وجوه مربوط به بیمه دانش آموزی، هزینه کتب 
درسی و لباس کار در هنرستان ها توسط مدیران مدارس 
ممنوع اســت، مدارس هیئت امنایی نیز هنگام ثبت نام 

حق دریافت پول ندارند.
به گواه مدیرکل ارزیابی و عملکرد وزارت آموزش وپرورش 
با بیــان اینکه حــدود ۱۶ میلیون دانش آموز در ســال 
تحصیلــی جدیــد در پایه های مختلــف تحصیلی وارد 
مدارس می شــوند، عنوان کرد: دانش آمــوزان میان پایه 
پــس از درج نمره قبولــی به صورت خــودکار ثبت نام 
شدند که بر این اســاس از رفت وآمد حدود ۱۲ میلیون 
نفر از والدین جلوگیری می شــود. وی در پاســخ به این 
پرسش که چرا برخی از مدارس دولتی از والدین هزینه 
دریافــت می کنند، تصریح کرد: یک قاعده و قانون داریم 
کــه مدارس دولتی فقــط باید پول کتــاب را از والدین 
دریافــت کرده و نباید هیچ هزینه دیگری دریافت کنند. 
هاشــمی ادامه داد: تاکنــون ۴ هزار و ۲۰۰ شــکایت در 
ســامانه آموزش و پرورش برای دریافت وجه در مدارس 
دولتی از والدین داشتیم که نظارت لازم صورت گرفته و 
اگر تخلفی بوده، برخورد لازم انجام شده است. بیشترین 
موضوع شــکایات دریافــت وجه از والدیــن در مدارس 
دولتــی، محدوده بندی جغرافیایــی و آزمون و مصاحبه 
غیراستاندارد برای ثبت  نام بوده است. مدیرکل ارزیابی و 
عملکرد وزارت آموزش وپرورش در پاســخ به این پرسش 
که اگر مدارس از والدین وجهی دریافت کرده باشند، آیا 
باید این هزینه را به خانواده هــا برگردانند یا خیر، بیان 
کرد: اگر والدین دچار ضرر شــده باشــند، باید این ضرر 

جبران شود.
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ایســنا- احمد آقایی، معــاون صنایع حمل و نقــل وزارت صمت در 
رابطــه با موضوع واردات خودروهــای کارکرده و اجرای آن و همچنین 
پیرامون اینکه از چه زمان می توان منتظر ورود اولین خودروی خارجی 
با سن حداکثر پنج سال باشیم، اظهار کرد: سیاست وزارت صمت برای 
رقابتی سازی صنعت خودرو و بازار آن، طی یکی دو ساله گذشته و پس 
از ابلاغ قانون ساماندهی صنعت خودرو، به شدت به این سمت رفت که 

واردات خودروها را در دستور کار داشته باشد.
معــاون صنایع حمل و نقل وزارت صمــت تصریح کرد: طبق قانون، به 
وزارت صمت تکلیف شــده بود که در بحث واردات خودرو در وهله  اول 
با خودروهای نو و ســپس خودروهای کارکرده، آیین نامه های مربوطه 
تدوین و ابلاغ شود. خوشــبختانه واردات خودروهای نو که طبق روال 
در حال انجام اســت و از ابتدای امســال تا پایان تیر طبق آمار گمرک، 
حدود ۱۰ هزار دستگاه خودرو وارداتی، ترخیص شده که نسبت به عدد 
مجموع سال گذشته که حدود ۱۱ هزار دستگاه بوده، میزان واردات این 
چهار ماهه تقریباً برابری می کند. از ابتدای سال بالغ بر ۱.۸ میلیارد دلار 

ثبت سفارش رسمی  انجام شده است.
وی افــزود: میــزان واردات رشــد قابــل ملاحظه ای پیــدا می کند و 
فرآیند تســریع می شــود. با توجه به اینکه چندین ســال این فرآیند 
 محــدود و متوقــف بوده اســت، بــه جریان افتــادن دوبــاره آن، در
 ابتدا با ســرعت کمی اتفاق می افتد؛ اما اکنون بنظر می رسد که سرعت 

خوبی گرفته است.
آقایی در مورد واردات خودروهای کارکرده، نیز گفت: واردات خودروهای 
کارکــرده که دو هفته پیش ابلاغ شــد، در حال تدوین دســتورالعمل 
اجرایی با توجه به آیین نامه هستیم. هماهنگی های لازم با دستگاه های 
مختلف نظیر ســازمان استاندارد، محیط زیست و بانک  مرکزی در حال 
اجراســت تا بتوانیم در دســتورالعمل اجرایی، نگرانی هایی که پیرامون 
تأمین ارز، تأمیــن قطعات، خدمات پس از فــروش و باتوجه به اینکه 

خودروی دســت دوم وارد کشور می شود و بحث تأییدیه های استاندارد 
مطرح است، را رفع کنیم.

معاون خودرویی وزارت صمت تأکیــد کرد: تلاش می کنیم که پس از 
تدوین این دستورالعمل، به سرعت واردات خودروها را اجرایی کنیم.

این مقام مسئول در وزارت صمت در پاسخ به برخی جوسازی هایی که 
برخی رســانه ها در خصوص توقف واردات خودروهای کارکرده در پی 
ابلاغ شــیوه نامه ارز بانک مرکزی مطرح کرده اند، تصریح کرد: واقعیت 
این است که بصورت کلی، ابتدای سال توافقات لازمه را با بانک مرکزی 
داشتیم و سهمیه ارزی وزارت صمت در دفاتر تخصصی و دستگاه ها در 
حوزه های مختلف وزات صمت مشخص شده و طبق دستورالعمل آن، به 
بازرگانان و شرکت های تولیدی، سهیمه ارز  تخصیص می دهیم. با توجه 
به توافقی که با بانک مرکزی انجام شده، این تخصیص ارز برای واردات 
خودروهای نو بصورت مستمر و هفتگی در حال انجام است و بر اساس 

آن هم ثبت سفارش ها صورت می گیرد و مشکل خاصی وجود ندارد.  
وی افزود: در مورد ارز واردات خودروهای کارکرده هم با توجه به اینکه 

مقرر شــده است منشأ ارز خارجی مورد استفاده قرار گیرد و افراد خود 
تأمین کننده ارز واردات باشــند، اساسا بانک مرکزی نمی تواند، مانع از 
واردات خودروها باشد یا بخواهد از آن جلوگیری کند. شیوه نامه ارز بانک 
مرکزی نیز به نوعی در قالب هشــدار به مردم است که برای انجام امور 
واردات دقت بیشتری داشته باشند و دچار زیان ها یا برخی سواستفاده 

دلالان قرار نگیرند.
وی در این رابطه تصریح کرد: پس از ابلاغ شــیوه نامه ارز بانک مرکزی، 
بلافاصله موضوع تشــکیل کارگروه پیگیــری و امروز کارگروه با حضور 
وزارت اقتصاد، سازمان برنامه و بودجه، سازمان حمایت،  شورای رقابت، 
وزارت را و وزارت کشور  تشکیل شد تا روند واردات خودروهای کارکرده 
تســهیل پیدا کند اما متاسفانه نماینده بانک مرکزی حضور پیدا نکرد، 
در این کارگروه بخشی از نقطه  نظرات مطرح و مقرر شد تا دو وزارتخانه 
راه و کشــور با توجه به موضوعی که در آیین نامه پیش بینی شده است، 
نیاز کشور در حوزه خودروهای حمل ونقل عمومی درون شهری و برون 
شــهری طی پنج سال آینده را برآورد و همچنین میزان تولید داخل و 
تأمیــن کمبود از روش واردات را در اســرع وقت به وزارت صمت اعلام 

کنند.
معــاون صنایع حمل ونقل وزارت صمت در رابطه بــا تأثیر واردات این 
خودروهــا بر بازار نیز گفــت: بلافاصله پس از ابــلاغ آیین نامه واردات 
خودروهای کارکرده، رصد بازار نشان می داد که ابلاغ این آیین نامه تاثیر 
خوبی داشــته و بازار روند کاهشــی و ریزشی داشته است؛ در برخی از 
خودروها، قیمت بازار به قیمت کارخانه ای بســیار نزدیک شد؛ امیدوار 
هستیم که این روند ادامه پیدا کند و اساساً بازار خودرو به جایی برسد 
که بحث کالای سرمایه بودن خودرو از ذهن جامعه و مردم پاک شود و 
خودرو بصورت متداول در همه  دنیا در اختیار مصرف کننده واقعی قرار 
بگیرد. قطعا این سبب خواهد شد که هم مردم و هم خودروسازان منتفع 

شوند و جریان عادی صنعت خودرو، بازگردد.

ایسنا- معاون دبیرکل شــورای عالی آمــوزش و پرورش با بیان اینکه 
وزارت آموزش و پرورش طی بخشــنامه ارسالی به استان ها، امتحانات 
شــهریور را از ۱5 مرداد ماه آغاز و نهایتاً تا پایان هفته اول شــهریور به 
پایان می رســاند گفت: در ارتباط با تغییر تقویم آموزشــی و آغاز سال 
تحصیلی اتفاق خاصی نیفتاده، آغاز ســال تحصیلی تا این لحظه همان 

مهرماه است.
موســی الرضا کفاش  با بیان اینکه طبق مصوبه مجلس شورای اسلامی، 
شروع سال تحصیلی، مهرماه و تا پایان اردیبهشت ماه کلاس های درس 

ادامه دارد گفت: خرداد ماه هم فصل برگزاری امتحانات است.
وی با بیان اینکه بر اساس مصوبات شورای عالی آموزش و پرورش سال 
تحصیلی از مهرماه آغاز و تا شــهریور ماه سال بعد ادامه دارد افزود: بعد 
از اعلام نتایج خرداد ماه، برای دانش آموزانی که شرایط قبولی را کسب 
نکرده اند، برنامه های تابســتانی و کلاس های آموزشی برگزار می شود تا 

شهریور ماه در ارزشیابی مجدد شرکت و اعلام نتیجه شوند.

معاون دبیرکل شورای عالی آموزش و پرورش با بیان اینکه شهریور ماه، 
ماه پرتراکمی  به لحاظ کارهای آموزشــی است، ادامه داد: مدارس باید 
آمادگی های لازم را برای آغاز سال تحصیلی کسب کنند از جمله بحث 
ثبت نام ها، کلاس بندی و تأمین نیروی انســانی؛ در نتیجه ماه شــلوغی 
است، براین اساس پیشنهادی را مرکز ارزشیابی و تضمین کیفیت نظام 
تعلیم و تربیت به شورای عالی ارائه داد مبنی بر اینکه امتحانات شهریور 

ماه یا امتحانات تابستان زودتر آغاز شود.
کفاش با بیان اینکه این درخواست به شورای عالی ارائه و در کمیسیون ها 
به ویژه کمیســیون اساسنامه ها و کمیسیون معین مطرح شد گفت: در 
نهایت منجر به تهیه مصوبه ای شد که در آن به وزارت آموزش و پرورش 
این اجازه داده شد که امتحانات تابستان را در فاصله زمانی بعد از اعلام 

نتایج خردادماه لغایت شهریور ماه برگزار کند.
وی با بیان اینکه زمانبندی مشخصی در آن اعلام نشد، افزود: تنها اعلام 
شد در این فاصله زمانی وزارتخانه می تواند با توجه به اقتضائات و شرایط 

مختلف، با عنایت به عدم کاهش سطح یادگیری دانش آموزان و تقویت 
یادگیری آنان، امتحانات نوبت تابســتان را در فاصله زمانی بعد از اعلام 

نتایج خرداد ماه لغایت شهریور ماه برگزار کند.
معاون دبیرکل شــورای عالــی آموزش و پرورش با بیــان اینکه وزارت 
آموزش و پرورش طی بخشــنامه ارسالی به استان ها، امتحانات شهریور 
را از ۱5 مــرداد ماه آغــاز و نهایتا تا پایان هفته اول شــهریور به پایان 
می رســاند ادامه داد: در ارتباط با تغییر تقویم آموزشــی و آغاز ســال 
تحصیلی اتفاق خاصی نیفتاده، آغاز ســال تحصیلی تا این لحظه همان 
 مهرماه اســت و فقط بحث امتحانات شــهریور ماه دچار تغییر شــده 
و مقــداری زودتــر برگزار می شــود تا عوامــل اجرایــی در مدارس، 
مدیران مــدارس، مناطــق آمــوزش و پــرورش و ادارات کل بتوانند 
 به کارهــای دیگری که در شــهریور ماه با آن مواجه هســتند تمرکز 
بیشتری داشته باشند تا سال تحصیلی پیش رو سالی عاری از مشکل و 

مسائل مختلف باشد.

آخرین اظهارنظر معاون وزیر صمت درباره واردات خودروهای کارکرده؛

در حال رفع نگرانی برای تأمین ارز هستیم
توقیف نفتکش خارجی حامل 

۷۰۰هزار لیتر نفت قاچاق
در خلیج فارس

تسنیم- روابط عمومی منطقه سوم دریایی سپاه پاسداران 
انقلاب اسلامی در اطلاعیه ای از توقیف یک فروند نفتکش 
حامل بیش از 7۰۰ هزار لیتر نفت قاچاق با پرچم کشــور 
توگو و 9 خدمه در آب های شــمالی خلیج فارس با حکم 
مقــام قضایی توســط رزمندگان این منطقــه خبر داد و 
اعلام کرد: با اشــراف و رصد دقیــق اطلاعاتی رزمندگان 
منطقه سوم نیروی دریایی امام حسین)ع( سپاه پاسداران 
انقلاب اســلامی صبحگاه جمعه 5 مردادماه ۱۴۰۳ ساعت 
یک فروند نفتکش با نام تجاری pearl g با پرچم کشــور 
آفریقایی توگو و مالکیت شخصی عراقی ساکن دبی امارات 
در شــمال خلیج فارس حوالی میدان نفتی آرش درحال 
بارگیری ســوخت قاچاق از لنج های ایرانی، با حکم مقام 
قضایی توقیف شد. برآوردهای اولیه حکایت از حداقل 7۰۰ 

هزار لیتر نفت قاچاق همراه این نفتکش دارد.
ایــن نفتکش همراه با 9 خدمه آن که دارای ملیت  هندی 
هســتند به لنگرگاه امام خمینی)ره(  منتقل شده و تحت 

نظارت است.

هیئت عالی رتبه حماس به ریاست 
»هنیه« به ایران سفر می کند

ایرنا- به نقل از رســانه های فلســطینی، یک منبع آگاه 
عضو جنبش مقاومت اسلامی حماس در گفت وگو با مرکز 
اطلاع رسانی فلسطین اعلام کرد که اسماعیل هنیه رئیس 
دفتر سیاســی این جنبش در صــدر هیئتی عالی رتبه به 
ایران ســفر می کند و در مراسم تحلیف مسعود پزشکیان 

رئیس جمهور منتخب شرکت خواهد کرد.
»علاء الدیــن بروجردی« عضو کمیســیون امنیت ملی و 
سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی در این باره اعلام 
کرد: هیات های ۸۰ کشور دنیا از جمله ۱۱ رئیس مجلس، 
چهار نایب رئیس، چهار نخست وزیر و ۲ رئیس جمهور در 

مراسم تحلیف رئیس جمهور کشورمان حضور دارند.

شرط اجبار ارائه گواهینامه تأیید 
صلاحیت ایمنی پیمانکاری در اسناد 

مناقصه حذف شد
ایسنا- بــر اساس مصوبه هیئت وزیران، شرط اجبار ارائه 
گواهینامــه تأیید صلاحیت ایمنی پیمانکاری در اســناد 
مناقصه حذف شــد. هیئــت وزیران با پیشــنهاد معاون 
حقوقی رئیس جمهور و همکاری ســازمان برنامه وبودجه 
و کمیته حمایت از کســب وکار )اتاق ایران(، مصوبه ای را 
 به تصویب رســاند که بر اساس آن، شــرط اجبار به ارائه 
گواهینامــه تأیید صلاحیت ایمنی پیمانکاری در اســناد 

مناقصه حذف می شود.

رئیس جمهور  در تماس تلفنی با »مکرون« 
مطرح کرد: 

آمادگی ارتقای روابط با فرانسه بر 
مبنای صداقت و اعتمادسازی مشترک

صدا و سیما-  امانوئل مکرون، در تماس تلفنی با دکتر 
مسعود پزشــکیان با اســتقبال از رویکرد رئیس جمهور 
مبنی بر ایجاد تعامل و تعادل در سیاســت خارجی، ابراز 
امیدواری کرد روابط ایران با فرانســه و دیگرکشــور های 

اروپایی، در دوره جدید بیش از گذشته ارتقا یابد.
رئیس جمهــور کشــورمان نیــز ضمن اعــلام آمادگی 
جمهوری اسلامی  ایران برای ادامه مذاکرات رفع تحریم 
در چارچوب توافق شــده، اجرایی شدن همه تعهدات از 
سوی طرفین و توقف فشــار و تحریم های ظالمانه علیه 
ملت ایــران را حدااقل انتظار جمهوری اســلامی  ایران 
از ایــن توافق و زمینه مناســبی برای تداوم و پیشــبرد 
گفت وگو ها دانست و تصریح کرد: جمهوری اسلامی ایران 
به استناد بیش از ۱5 گزارش آژانس انرژی اتمی  به همه 
تعهدات خود در برجام عمل کرده است، اما آمریکایی ها 
بــدون عمل به تعهدات خود، ضمــن خروج یک طرفه از 
این توافق، تحریم های ظالمانه مضاعفی نیز به ملت ایران 

تحمیل کرده اند. 
پزشــکیان در بخش دیگری از ســخنان خــود در این 
گفتگــوی تلفنی ضمن ابراز نگرانی شــدید از تشــدید 
تنش ها در مرز های جنوبی لبنان با رژیم صهیونیســتی، 
نســبت به تبعات و نتایج هرگونه تجاوز به لبنان هشدار 
داد و افزود : رژیم صهیونیستی در صورت حمله به لبنان 
اشــتباهی بزرگ مرتکب خواهد شد که تبعات سنگینی 

برایشان به همراه خواهد داشت.

قیمت و زمان عمره هنوز نامشخص 
است

ایســنا- شــورای برنامه ریزی و هماهنگی بعثه مقام 
معظم رهبری و سازمان حج و زیارت درحالی اعلام کرد 
برگزاری سفرهای عمره در آســتانه گام های پایانی قرار 
دارد، کــه هنوز درباره زمان ثبت نــام کاروان ها و هزینه 

این سفر، جزئیاتی مشخص نشده است.
غلامرضا رضایی، معاون حج و عمره سازمان حج و زیارت 
در این شــورا اظهار کرد: هماهنگی ها و زمانبندی برای 
پیگیری کارهای عمره مشــخص شده و در صورت اعلام 
نرخ بلیت پرواز، نظر کمیســیون قیمت گــذاری درباره 

هزینه این سفر اعلام خواهد شد. 

برق منطقه ای  فارس )با انرژی شو Ba-energy.ir(برق منطقه ای  فارس

همراهی،کلید عبور از گرمای تابستان، با مدیریت مصرف برق، تابستانی خاطره انگیز را پشت سر خواهیم گذاشت.

 فعال شدن تمامی  ناوگان 
 حمل ونقل فارس در 
ایام اربعین حسینی

چینش هیئت رئیسه در سال پایانی شورای اسلامی شهر شیراز؛

تقریباً بدون 
تغـییر

صفایی به جای خواست خدایی در ترکیب هئیت رئیسه 
شــورای شــیراز قرار گرفت. با برگزاری انتخابات سال 
چهارم هیئت رئیسه شــورای اسلامی شهر شیراز سید 
ابراهیم حسینی، در سمت ریاست شورای اسلامی شهر 

شــیراز ابقا شــد و تنها تغییر در ترکیب هیئت رئیسه 
شورا در جایگاه منشی اول و دوم بود؛ به طوری که با

 کاندیداتوری علیرضا اسکندری و محمود صفایی این 
صفحه ۳دو عضو به عنوان منشی اول و دوم در...

صفحه 7

تقویم آموزشی کشور تغییر نکرد؛ آغاز سال تحصیلی در مهر

یـک تـعطیـلی نیـم بنـد
 فارس جزء سه استان پرمصرف برق کشور است

صفحه3
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عضوکمیسیونامنیتملیوسیاستخارجی:

 هیئت های ۸۰ کشور در مراسم تحلیف رئیس جمهور 
حضور دارند

ایرنا- عاء الدین بروجردی، نماینده لار در مجلس شــورای اســامی و عضو 
کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی درباره جزئیات مراسم تحلیف مسعود 
پزشکیان، نهمین رئیس جمهور اسامی ایران اظهار داشت: در روابط بین الملل 
عرف اســت که در مراسم تحلیف از رؤســای جمهور، رؤسای مجالس و سایر 

مقامات کشورهای مختلف برای حضور در این مراسم دعوت می شود.
عضو کمیســیون امنیت ملی و سیاســت خارجی مجلس افزود: شرایط مراسم 
تحلیف این دوره رئیس جمهور به دلیل شــهادت آیت ا... رئیســی ویژه است؛  
چراکــه ایشــان در زمان حضور در جایگاه ریاســت جمهوری، به بســیاری از 
کشــورهای همسایه و دوست ســفر کرده بودند که سبب شد این کشورها در 

زمان شهادت ایشان عزای عمومی اعام کنند.
نماینده مردم لارستان در مجلس شورای اسامی یادآور شد: این شرایط مزید 
بر علت شــد تا کشورهای مختلفی برای حضور در مراسم تحلیف ابراز آمادگی 
کنند. بر همین اســاس ۸۰ کشور دنیا در مراســم تحلیف حضور دارند و ۱۱ 
رئیس مجلس، چهار نایب رئیس مجلس، چهار نخســت وزیر و ۲ رئیس جمهور 
به همراه فرستاده های ویژه، وزرای کشورها، معاونان وزیر در این مراسم حضور 

خواهند داشت.
وی با بیان اینکه حضور مقامات سایر کشورها در مراسم تحلیف الزامی نیست 
و فقط احترام به کشــور مقابل است، خاطرنشــان کرد: در مدت باقی مانده تا 
مراســم تحلیف که عصر فردا انجام خواهد شد، این مقامات با مسئولان کشور 

دیدار خواهند کرد.

رئیسشورایراهبریدولتچهاردهم:
گزینه های وزارت پس از مراسم تحلیف نهایی می شوند

تسنیم- محمدجواد ظریف، رئیس شورای راهبری دولت چهاردهم در صفحه 
شخصی خود در شــبکه اجتماعی ایکس با اشاره به برخی گمانه زنی ها درباره 
فهرســت نهایی کابینه دولت چهاردهم که قرار اســت به مجلس معرفی شود، 
نوشــت: ســام دوســتان، جز گزارش هایی که اینجا پیرامون شورای راهبری 
می دهم و نیــز مصاحبه های تصویری، هیچ مصاحبه ای نکــرده ام و خبر ارائه 
سه گزینه برای هر وزارت کاماً نادرست است. برای هر دستگاه لااقل ۸ نامزد 

تعیین شده و به رئیس جمهور تقدیم شده است.
وی افزود: قرار اســت این گزینه ها را با معاون اول بررسی کنیم و احتمال دارد 
در این مرحله تعداد کاهش یابد. پس از مراسم تحلیف، بررسی نهایی گزینه ها 

را در حضور رئیس جمهور خواهیم داشت. به فضاسازی ها توجه نکنید.

توصیه رئیس دفتر رئیس جمهور به مسئولان جدید

مهر- محســن حاجی میرزایی، رئیــس دفتر رئیس جمهور در اولین جلســه 
هیئت دولت که پس از مراسم تنفیذ با حضور مسعود پزشکیان رئیس  جمهوری 
اسامی ایران برگزار شد؛ با گرامیداشت یاد شهدای خدمت، گسست تجارب و 
تدابیر مســئولان در دولت های مختلف را از معضات نظام اداری کشور عنوان 
و اظهار کرد: دانش اداره کشــور که در نتیجه مواجهه مسئولان با وضعیت های 
مختلف و اتخاذ تدابیر متفاوت به دســت می آید، سرمایه گران بهایی است که 

نسبت به ثبت و انتقال این دانش اهتمام لازم وجود نداشته است.
رئیس دفتر رئیس جمهور با بیان این که مســئولان جدید باید بدانند مسئولان 
قبلی در مواجهه با یک موضوع چرا و چگونه به یک تدبیر خاص رســیده و آن 
را اجرا کرده اند، افزود: آشــنایی با چرایی و چگونگی اتخاذ تصمیمات، تدابیر و 
اقدام مسئولان در مواجهه با مسائل مختلف، دانشی ناب، حقیقی و بسیار مفید 

در مدیریت است که حتماً در این دولت به آن توجه می شود.

فرماندهنیرویزمینیارتش:
امروز رهبری نماد عینی صراط مستقیم است

مهر- امیر کیومرث حیدری، فرمانده نیروی زمینی ارتش در همایش تجلیل از 
فرماندهان و مسئولان رقابت های نظامی »سپهبدهای اخاص« و آزمایش نوع 
۳ یگان های تابعه نیروی زمینی ارتش، طی ســخنانی اظهار داشت: از خداوند 
متعال مسئلت داریم که همه ما به صراط مستقیم هدایت کند؛ چراکه راه انبیاء 
الهی است و راه انبیا پیروی از ولایت است. امروز نمادی عینی صراط مستقیم 
رهبر معظم انقاب اســامی امام خامنه ای )مدظله العالی( هستند و به عنوان 

جانشین امام زمان )عج( زعامت امت اسامی را به عهده دارند.
فرمانده نیروی زمینی ارتش در ادامه با بیان اینکه نیروی زمینی نیرویی تعیین 
کننــده در میدان رزم اســت، افزود: آمادگی جســمانی و دفاعی از مهم ترین 
ویژگی های نیروهای نظامی در ســطح جهان اســت و نیــروی زمینی ارتش 
جمهوری اســامی ایران نیز از این مهم مســتثنا نیست بر همین اساس جام 

سپهبدهای اخاص برای افزایش سطح آمادگی نیروها طراحی شد.
وی با اشــاره به دیدار با امیر سرلشکر ســید عبدالرحیم موسوی، فرمانده کل 
ارتش و توصیه ایشــان برای برگزاری این مسابقات در قالب جام برای مشخص 
شــدن بهترین ها در نیــروی زمینی ارتش گفت: امروز به جایی رســیدیم که 
بهترین ها در حوزه های مختلف شناســایی شده و می دانیم در کدام حوزه چه 

کسی بهترین است.
امیر حیدری با بیان اینکه آموزش شــغل انبیا اســت، یادآور شد: آموزش ما را 

از جهل، گمراهی و تاریکی نجات می دهد و به روشنایی و آگاهی می رساند.
فرمانده نیروی زمینی ارتش تصریح کرد: در اینجا جا دارد که از همه همکاران 

و فرماندهان و دست اندرکاران برگزاری این جام ارزشمند تشکر کنم.

 

وزیرکشور:

مدت حضور زائران اربعین از ۶ یا ۷ روز بیشتر نشود
ایرنا- احمد وحیدی، وزیر کشــور در حاشیه جلسه ستاد 
مرکــزی اربعین، با بیان اینکه جلســه ســتاد در چندین 
نوبت برای پیگیری موضوعات اربعین تشــکیل شد، گفت: 
موضوعات متنوعی در جلســه بود که باید دنبال شود. وی 
افــزود: یکی از موضوعــات، همواره موضــوع حمل و نقل 
بوده که جزو دســتورکارها بوده و در این جلســه هم مورد 

پیگیری های لازم قرار گرفت.
وزیر کشور با بیان این مطلب که موضوع بعدی زیرساخت ها 
و تکالیف دســتگاه های دولتی و غیردولتی است که دنبال 
می شــود، اظهار کرد: در این راستا، هماهنگی هایی با دولت 
 عراق انجام گرفته که در جلسه مورد بحث و بررسی قرار گرفت.
وحیدی بیان کرد: موضوع بعد بحث موارد بهداشــتی است 
چه برای زائرینی که می خواهنــد از مرز ایران عبور کنند، 
و چه عزیزانی که در داخل عراق هســتند. بخشی به عهده 
وزارت بهداشــت و بخشــی که در داخل عراق است توسط 

هال احمر دنبال خواهد شد.
  مدت سفر زائران در داخل عراق از ۶ الی ۷ روز بیشتر 

نباشد
وی درباره مدت سفر به اربعین حسینی)ع(، گفت: مدت سفر 
طبیعتاً مانند سال گذشته از اوایل ماه صفر شروع می شود، 
ما امیدواریم مردم مدیریت کنند. کســانی که می خواهند 
برای سفر اربعین مشرف شــوند از ابتدای سفر برنامه خود 

 را طراحی و دنبال کنند که در آخر دچار مشــکل نشــویم.
وزیر کشور با بیان این که بعد از پایان اربعین مواکب ما شاید 
بیش از دو سه روز بیشتر نتوانند در مرزها خدمات ارائه دهند، 
اظهار کرد: از این رو، باید تاش کرد که عزیزان سفرشــان 
را به شــکلی مدیریت و تنظیم کنند که دو سه روز بعد از 

 اربعین به کشــور برگردند تا در مرزها دچار مشکل نشوند.
وحیــدی تأکید کرد: زائران باید مدت سفرشــان در داخل 
عراق را هم مدیریت کنند که از ۶ الی ۷ روز بیشتر نباشد؛ 
البته اگر کمتر هم ماندند مانعی ندارد، اما فضای محیط به 

شکلی باشد تا همه عزیزان بتوانند استفاده کنند.

وی اضافه کرد: همچنین در ارتباط با توســعه حمل و نقل 
عمومــی، چه در بحــث زمینی و چه در بحــث هوایی، در 
جلســه بحث شــد و با تدابیری که عزیزان مــا در وزارت 
راه و شهرســازی پیش بینــی کرده اند امیدواریــم، بتوانند 

ظرفیت های بیشتری را به این حوزه اضافه کنند.
  زائران اربعین حتماً در سامانه سماح نام نویسی کنند

وزیر کشــور با بیان اینکه حتماً زائرانــی که قصد عزیمت 
دارند در سامانه ســماح نام نویسی کنند، گفت: به هر حال 
ارز و گذرنامه و موارد دیگری که نیاز اســت باید با توجه به 
ثبت  نام در ســامانه سماح دنبال کنند. در سامانه هم کاما 
مشخص کنند که چه زمانی و از چه مرزی می خواهند عبور 
کنند و چه مدتی می خواهند بمانند و زمان برگشتشــان را 
هم مدیریــت و اعام کنند که بتوانند مدیریت و ســامان 

بهتری را در این حوزه ها داشته باشند.
وحیــدی درباره نرخ بلیط هواپیما بــرای عزیمت به عراق، 
اظهــار کرد: در این زمینه حساســیت داریم تا قیمت ها به 
صورت مناســب به زوار داده شــود. طبق اعام وزارت راه، 
عدد مشــخصی را اعام کردند و آن ماک است و همه باید 
به آن پایبند باشــند. درباره نرخ حمــل و نقل زمینی هم 
توســط وزارت راه مشخص و اعام می شــود تا هم به زوار 
فشار وارد نشــود و هم برای خدمت دهندگان هم مشکلی 

به وجود نیاید.

فارس- حجت الاســام غامحســین محســنی اژه ای، در 
نشست شــورای  عالی قوه قضاییه، ضمن اشاره به برگزاری 
مراسم تنفیذ رئیس جمهور اظهار کرد: همان طور که رهبری 
معظم فرمودند امروز اولویت با مســائل اقتصادی است و در 
این مسیر، همه قوا و ارکان نظام باید به دولت یاری رسانند. 

در همین راستا، قوه قضاییه نیز باید به دولت کمک کند.
  تأمین امنیت سرمایه گذاری سالم اقتصادی

رئیس قوه قضاییه با تشــریح مصادیق کمک دستگاه قضا به 
دولــت، گفت: کمک قوه قضاییه به دولت در حوزه مســائل 
اقتصادی و معیشــتی، با صرف حرف زدن، میســر و ممکن 
نمی شــود؛ ما باید در عمل به دولت کمک کنیم تا دولت بر 
مسائل و مشکات اقتصادی و معیشتی فائق آید؛ ما به عنوان قوه 
قضاییه در برخی از حوزه های مرتبط با امر اقتصاد، مأموریت 
قانونی و مشــخص داریم؛ عاوه بر آنها، باید در حوزه هایی 
 که مستقیماً نیز مســئولیت نداریم، به دولت یاری رسانیم.
رئیس دســتگاه قضا تصریح کرد: یکی از نمود ها و جلوه های 
مهم کمک قوه قضاییه به دولت در حوزه مســائل اقتصادی، 
تأمین امنیت ســرمایه گذاری ســالم اقتصادی است. نباید 
محدودیت های باوجــه و غیرضروری برای فعالان ســالم 
حوزه اقتصاد ایجــاد کنیم. بعضاً درخصوص محدودیت های 
غیرضروری که از ناحیه دســتگاه قضایی یا ضابطین درقبال 

فعالان اقتصادی اعمال می شود، گایه وجود دارد.
  بازداشت خارج از عرف یک فعال اقتصادی

وی با اشاره به بازداشــت عجیب و خارج از عرف یک فعال 
اقتصادی گفت: این اتفاق برای من هم مســئولیت آور است. 
فرد بازداشــت شده مســئولیت های اقتصادی بسیار مؤثری 
داشته اســت و او را با وضع خاصی داخل هواپیما بازداشت 
کرده انــد. رئیس قــوه قضاییه افزود: چنــدی پیش نامه ای 
به دفتر من واصل شــد که محتــوای آن حکایت از اعمال 
محدودیت هایی برای یک فعال شــناخته شــده اقتصادی 
داشت؛ من این نامه را برای بررسی دقیق و صحت سنجی به 

»دفتر بازرسی ویژه قوه قضاییه« ارجاع دادم.
حجت الاســام محســنی اژه ای بیان کرد: از قرار معلوم، 
این فعــال اقتصادی، اقدامــات افتخارآمیــزی انجام داده 
بــود، به نحوی که اقدامات او در ایــن عرصه، مورد تمجید 

دســتگاه های ذیربط قرار گرفته بود. این فرد که سابقه ۵۰ 
ماه حضور در جبهه را نیز در دوران دفاع مقدس داشــت، به 
واســطه اتهامی که متوجهش شده بود، در زمان استقرار در 
هواپیما برای عزیمت به شــهری، با وضع خاصی دســتگیر 
شــده بود! این در حالی بود که فرد مورد اشــاره، در حوزه 
فعالیت خودش، شــخصیتی شناخته شــده است و احتمال 
فرار او نمی رفت؛ با این وجود با وضع خاصی دســتگیر شد و 
پس از دستگیری نیز، بنا بر اظهارات خودش، انتظار داشت 
تا در محلی مستقر شود تا به اتهامات پاسخ دهد، اما چنین 

فضایی برای او فراهم نشد.
  فضا را برای سرمایه گذاری مردمی تنگ نکنیم

رئیس قوه قضاییــه گفت: همچنین از قــرار معلوم، ضابط 
رسیدگی کننده به پرونده نام برده، تخصص لازم را در حوزه 
اتهام انتســابی نداشت؛ از سویی دیگر، تأکید فرد مذکور در 
زمان بازداشت، این بود که اگر اتهام انتسابی محرز است چرا 
پرونده به دادگاه ارسال نمی شود و اگر ادله ای ناظر بر اتهام 
انتسابی وجود ندارد، چرا آزاد نمی شود؟ مقصودم از بیان این 
نمونه آن بود که یکی از وجوه تأمین امنیت ســرمایه گذاری 
و ترغیب فعالان سالم اقتصادی به سرمایه گذاری در کشور، 
همین جلوگیری از اعمال محدودیت های غیرضروری برای 

سرمایه گذاران است.
وی تأکید کرد: باید توجه داشت وقتی برای یک سرمایه گذار 
که از قضا در حوزه فعالیت خود، فردی سرشناس محسوب 
می شــود، محدودیت هایی قضایی اعمال می شــود، طبیعتاً 
سایر افراد نیز مشــاهده می کنند و برای سرمایه گذاری در 
کشــور بی میل می شــوند. رئیس قوه قضاییه به دادســتان 
انتظامی قضات دستور داد تا موضوع اعمال محدودیت های 
باوجه و غیرضروری برای فعالان ســالم اقتصادی توســط 

برخی قضات را به دقت مورد بررسی قرار دهد.
 حجت الاسام محســنی اژه ای با اشاره به مصادیق دیگری 
از کمــک قوه قضاییه به دولت در حوزه مســائل اقتصادی، 
گفت: مســئولان قضایی که در شــورا هایی نظیر »شورای 
عالی اجرای سیاست های کلی اصل ۴۴«، »شورای رقابت«، 
»شــورای گفت وگوی دولت و بخش خصوصی«، »شــورای 
عالــی اقتصاد مقاومتی« و... عضویت دارند؛ ضروری اســت 
تمام همت خود را معطوف کنند تا منشــاء  اثر باشــند و با 
ایده و راهکار های ناظر بر برون رفت از مشــکات اقتصادی، 

در شورا های مزبور حضور به هم رسانند. 
  توجه به مقوله »رقابت«

وی تصریــح کرد: یکی از الزامــات جهش و رونق اقتصادی، 
توجه به مقوله »رقابت« اســت؛ اگر دســتگاه های دولتی و 
شــبه دولتی، فضا را برای بخش خصوصی تنگ گردانند، کار 
در حوزه رونــق اقتصادی پیش نمی رود؛ باید آحاد مردم در 
مقوله اقتصاد نقش آفرین باشــند و اقتصاد به معنای واقعی 

کلمه باید »مردمی« شود.

ایرنا- امیر ســرتیپ علیرضا صباحی فــرد، فرمانده نیروی 
پدافنــد هوایی ارتــش از معاونت فاوا این نیــرو بازدید و 
بر لــزوم ارتقای تســلیحات فنی، شــبکه ای، نرم افزاری و 
سخت افزاری به واســطه تبادل دانش و هم افزایی با مراکز 

علمی، دانشگاهی و دانش بنیان تأکید کرد.
وی اقتدار امروز پدافند را مرهون ایثار شــهدای این حوزه 
دانســت و با اشــاره به اینکه توقف در ارتقای تجهیزات و 
تسلیحات مرتبط با علوم پدافندی معنا ندارد، گفت: راهبرد 
پدافند حرکت و پیشــرفت جلوتر از تهدیدات دشمن است 
تا زمانی که کوچک ترین تعرضی به آب و خاک این کشور 
شد، بتوانیم تهدیدات را رصد، شناسایی و به بهترین شکل 

ممکن دفاع کنیم.
فرمانده نیروی پدافند هوایی ارتش با مقایســه تسلیحات 
پدافندی ایران در دوران دفاع مقدس با برهه کنونی یادآور 
شد: بومی ســازی تجهیزات اولین گام در عدم وابستگی به 

کشورهای بیگانه است.
امیــر صباحی فرد تأکید کرد: ارتقای ســامانه های راداری، 

موشــکی و پهپادی و نیز تاش جهادی در راستای ارتقای 
امنیت پایدار کشور گام های بعدی است که یقیناً با جدیت 

هرچه بیشتر دنبال می شود.
وی نقــش متخصصــان و نخبگان را در پیشــرفت پدافند 
بی بدیــل توصیف و عنوان کرد: امــروز با تعهد، تخصص و 
تاش شــبانه روزی کارکنان این نیــرو در تمامی عرصه ها 
شــاهد افتخارآفرینی و کســب موفقیت هســتیم که این 

نقش آفرینی، آینده ای درخشان را نوید می دهد.

ایرنا- الیــو رودریگز پردوما، معاون وزیــر و روابط خارجی 
وزارت امورخارجــه کوبــا با علی باقری، سرپرســت وزارت 
امورخارجه جمهوری اســامی ایران دیــدار و در خصوص 
آخرین تحولات روابط دوجانبه و مهم ترین موضوعات مطرح 

در عرصه همکاری های بین المللی گفت وگو کرد.
باقــری در این دیــدار ضمن اســتقبال از حضــور هیئت 
عالی رتبه کوبا در آیین ادای ســوگند رئیس جمهور جدید، 
بر ظرفیت های گســترده همکاری دوجانبــه و چندجانبه 
بین جمهوری اســامی ایران و کوبا و به ویژه ارتقای روابط 

اقتصادی هم پای مناسبات سیاسی تأکید کرد.
سرپرســت وزارت امورخارجــه دو کشــور ایــران و کوبا را 
دارای سیاســت های مســتقل توصیــف کرد کــه باید در 
مقابله با تهدیــدات جهانی با هم همکاری نمایند و با اتخاذ 
رویکــرد فعال تر، به دنبال ســازوکارها و رویه های جدید در 
جهت تقویت روابط باشــند. وی افــزود: در عین اهتمام به 
توســعه روابط اقتصادی، پیگیــری تقویت همکاری ها و نیز 
ایجاد ظرفیت ها جدید برای مواجهــه با تهدیدهای جریان 
یک جانبه گرایی و مدیریت چالش هــای بین المللی پیش رو 

ضروری است.

وی با اشاره به اوضاع غزه و تداوم جنایات رژیم صهیونیستی 
علیه مردم فلسطین، این موضوع را مهم ترین مسئله انسانی 
در جهان دانســت و تأکید کرد استمرار، تشدید و گسترش 
ایــن جنایت ها تهدیدی برای صلح و امنیت منطقه و جهان 
اســت و مصداق بارز جنایات جنگی و جنایت علیه بشریت 
است و ما مســؤلیت داریم تاش جدی تری برای جلوگیری 
از این جنایات انجام دهیم. باقری ضمن تأیید مواضع و نگاه 
مثبت کوبا به تحولات فلســطین، بر استمرار رایزنی ها برای 
توقف جنایت و نسل کشی رژیم صهیونیستی تأکید کرد و بر 
برگزاری نشست کمیسیون مشترک دو کشور در نیمه دوم 

سال جاری میادی تأکید کرد.
در این دیدار  معاون وزیر خارجه کوبا ضمن تســلیت فقدان 
رئیسی و امیرعبداللهیان رئیس جمهور و وزیر خارجه شهید، 
از حضور نخســت وزیر این کشــور در آیین ادای ســوگند 
پزشکیان، رئیس جمهور جدید خبر داد و آن را نشانه عاقه 
و اهتمام کشــورش برای توســعه روابط بین هاوانا و تهران 
دانســت و آمادگی کامل کشــورش برای همکاری با دولت 
و مقامات جدید ایران در راســتای تقویت همه جانبه روابط 

دوجانبه و چندجانبه اعام کرد.
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درشهرکگلستانراازطریقبرگزاریمناقصهعمومیدرسامانهتدارکات
الکترونیکیدولت)ستاد(باشــمارهفراخوان2003096688000322به
اشخاصواجدشــرایطواگذارنماید.لذاازکلیهمتقاضیاندعوتبهعمل
میآیدبامراجعهبهآدرسWWW.Setadiran.irنســبتبهدریافت
اســنادمناقصهوتحویلآناقدامنمایند.درصورتعدمعضویتقبلی،
ثبتنامدرســامانهمذکورودریافتگواهیامضایالکترونیکیصاحبان
امضاءمجازازسویمتقاضیانجهتشرکتدرمناقصهالزامیاست.ضمناَ
درصورتنیازبهاطلاعاتبیشترشمارهتلفن:07136501010داخلی133

آمادهپاسخگویيميباشد.
-مبلغبرآورد:42.987.396.589ریال

-مدتقرارداد:6ماهو15روز
-شرایطشــرکتکنندگان:ارائهرتبهبندیوصلاحیتدارایاعتباراز
سازمانبرنامهوبودجهکشورحداقلپایه5دررشتهابنیههمراهباسابقه
مرتبطباموضوعمناقصهوارائهگواهینامهتاییدصلاحیتایمنیمعتبراز

ادارهکلتعاون،کارورفاهاجتماعیالزامیمیباشد.
-محلانجامکار:شهرکگلستان

-مبلغسپردهشرکتدرمناقصه2.200.000.000ریالبصورتضمانتنامه
بانکییافیشواریزینقدیبحســابسپرده100805504742کدمرجع

101120بانکشهربنامشهرداریشیراز
برندگاناولودوممناقصههرگاهحاضربهانعقادقراردادنشوندسپردهآنان

بهترتیبضبطخواهدشد.
درزمانانعقادقرارداد5%مبلغپیشنهادیبعنوانضمانتحسناجرای

تعهداتبصورتضمانتنامهبانکییافیشواریزیاخذمیگردد.
آخرینمهلتدریافت)توزیع(اسناد:متقاضیانمیتوانندحداکثرتاساعت
13:00روزسهشنبهمورخ1403/05/16ازطریقمراجعهبهسامانهتدارکات

الکترونیکیدولت)ستاد(اسنادمناقصهرادریافتنمایند.
آخرینمهلتارائهپیشنهاداتوثبتاسنادومدارکدرسامانهحداکثرتا
ساعت13:00روزیکشنبهمورخ1403/05/28میباشد.شرکتکنندگان
میبایستتاقبلازبرگزاریکمیسیونمعاملاتسپردهشرکتدرمناقصه
رابهصورتفیزیکیبهآدرسشیراز،شهرکگلدشتحافظ،خیابانهاتف،

ساختمانشهرداریمنطقه10تحویلنمایند.
تاریخومحلبازگشــاییپاکات:روزســهشنبهســاعت13:00مورخ
1403/05/30درمحلچهارراهخلدبرینشهرداریمنطقهیکطبقهسوم

سالنجلساتکمیسیونمعاملاتشهرداریشیرازمیباشد.
مدتاعتبارپیشنهادهاسهماهمیباشد.

تعدیل:تعدیلآحادبهابراســاسبخشنامهشــماره101/173073تاریخ
82/9/15سازمانبرنامهوبودجهپرداختخواهدشد.
هیچگونهوجهیبابتپیشپرداختدادهنخواهدشد.

بدیهياستهزینهآگهيبعهدهبرندهمناقصهخواهدبود.
شــهرداريدرردیکیاتمامپیشــنهادهامختارمیباشددراینصورت

سپردههامستردمیگردد.
شــرکتدرمناقصهودادنپیشــنهادبهمنزلهقبولشروطوتکالیف

شهرداریموضوعماده10آئیننامهمعاملاتشهرداریمیباشد.
سایراطلاعاتوجزئیاتمربوطبهمناقصهدراسنادمناقصهمندرجاست.

طریــقســایت از مناقصــه بــه مربــوط اطلاعــات و آگهــی
https://shaffaf.shiraz.irقابلمشاهدهمیباشد.

برندهمناقصــهموظفبهثبتنامدرســایتvendor.shiraz.irوارائه
مدارکمثبتهتاقبلازانعقادقراردادمیباشند.

اطلاعاتتماسسامانهستادجهتانجاممراحلعضویتدرسامانه:مرکز
تماس:1456

شناسهآگهی:1759432

-1/م الف-اداره کل ارتباطات و امور بین الملل شهرداري شیراز
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نوبتاول:1403/05/08طلوع

نوبتدوم:1403/05/09سبحان
شــهرداريمنطقهدهشــیرازدرنظرداردعملیاتاحداثخطوطانتقال
توزیــعومخازنذخیرهآب)پروژهبهســازی،اصلاحشــبکهواجرای
خطوطانتقالوتوزیعآبفضایســبزدرســطحمنطقهده(راازطریق
برگزاریمناقصهعمومیدرســامانهتدارکاتالکترونیکیدولت)ستاد(
باشــمارهفراخوان2003096688000329بهاشخاصواجدشرایطواگذار
نماید.لذاازکلیهمتقاضیاندعوتبهعمــلمیآیدبامراجعهبهآدرس
WWW.Setadiran.irنســبتبهدریافتاسنادمناقصهوتحویلآن
اقدامنمایند.درصورتعدمعضویتقبلی،ثبتنامدرســامانهمذکورو
دریافتگواهیامضایالکترونیکیصاحبانامضاءمجازازسویمتقاضیان
جهتشرکتدرمناقصهالزامیاســت.ضمناَدرصورتنیازبهاطلاعات
بیشترشمارهتلفن:07136501010داخلی133آمادهپاسخگویيميباشد.

- مبلغبرآورد:34.589.945.733ریال
- مدتقرارداد:12ماه

- شرایطشــرکتکنندگان:ارائهرتبهبندیوصلاحیتدارایاعتباراز
ســازمانبرنامهوبودجهکشورحداقلپایه5دررشتهآبیاتاسیساتو
ارائهگواهینامهتاییدصلاحیتایمنیمعتبرازادارهکلتعاون،کارورفاه

اجتماعیالزامیمیباشد.
- محلانجامکار:سطحشهرداریمنطقه10

- مبلغسپردهشرکتدرمناقصه1.800.000.000ریالبصورتضمانتنامه
بانکییافیشواریزینقدیبحســابسپرده100805504742کدمرجع

101120بانکشهربنامشهرداریشیراز
برندگاناولودوممناقصههرگاهحاضربهانعقادقراردادنشوندسپردهآنان

بهترتیبضبطخواهدشد.
درزمانانعقادقرارداد5%مبلغپیشنهادیبعنوانضمانتحسناجرای

تعهداتبصورتضمانتنامهبانکییافیشواریزیاخذمیگردد.
آخرینمهلتدریافت)توزیع(اسناد:متقاضیانمیتوانندحداکثرتاساعت

13:00روزسهشنبهمورخ1403/05/16ازطریقمراجعهبهسامانهتدارکات
الکترونیکیدولت)ستاد(اسنادمناقصهرادریافتنمایند.

آخرینمهلتارائهپیشنهاداتوثبتاسنادومدارکدرسامانهحداکثرتا
ساعت13:00روزیکشنبهمورخ1403/05/28میباشد.شرکتکنندگان
میبایستتاقبلازبرگزاریکمیسیونمعاملاتسپردهشرکتدرمناقصه
رابهصورتفیزیکیبهآدرسشیراز،شهرکگلدشتحافظ،خیابانهاتف،

ساختمانشهرداریمنطقه10تحویلنمایند.
تاریخومحلبازگشــاییپاکات:روزســهشنبهســاعت13:00مورخ
1403/05/30درمحلچهارراهخلدبرینشهرداریمنطقهیکطبقهسوم

سالنجلساتکمیسیونمعاملاتشهرداریشیرازمیباشد.
مدتاعتبارپیشنهادهاسهماهمیباشد.

تعدیل:تعدیلآحادبهابراســاسبخشنامهشــماره101/173073تاریخ
82/9/15سازمانبرنامهوبودجهپرداختخواهدشد.
هیچگونهوجهیبابتپیشپرداختدادهنخواهدشد.

بدیهياستهزینهآگهيبعهدهبرندهمناقصهخواهدبود.
شهرداريدرردیکیاتمامپیشنهادهامختارمیباشددراینصورتسپرده

هامستردمیگردد.
شرکتدرمناقصهودادنپیشنهادبهمنزلهقبولشروطوتکالیفشهرداری

موضوعماده10آئیننامهمعاملاتشهرداریمیباشد.
سایراطلاعاتوجزئیاتمربوطبهمناقصهدراسنادمناقصهمندرجاست.

طریــقســایت از مناقصــه بــه مربــوط اطلاعــات و آگهــی
https://shaffaf.shiraz.irقابلمشاهدهمیباشد.

برندهمناقصــهموظفبهثبتنامدرســایتvendor.shiraz.irوارائه
مدارکمثبتهتاقبلازانعقادقراردادمیباشند.

اطلاعاتتماسسامانهستادجهتانجاممراحلعضویتدرسامانه:مرکز
تماس:1456

شناسهآگهی:1759435
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شهردار منطقه 4 شیراز خبرداد:
 آغاز اجرای طرح جمع آوری آب های سطحی 

حســام الدین اسدزاده، شــهردار منطقه چهار شــیراز یکی از مسائل و 
مشــکلات در مناطق مختلف شیراز را رهاســازی آب ها در معابر عنوان 
کرد و اظهار داشــت: در این راستا طرح جمع آوری آب های سطحی در 
دست اقدام اســت. وی گفت: این طرح در دو مرحله با اعتباری بالغ بر 
۱۳۰ میلیارد تومان در محلات منطقه چهار از جمله مطهري-کمربندي 
به منظور هدایت آب هاي بالادست کشن، خیابان شهید آقایي، فلاحي و 

کلاهدوز اجرایی شده است.
شــهردار منطقه چهار شــیراز طول اجرای طرح جمــع آوری آب های 
ســطحی را به متراژ 5/2 کیلومتر عنوان کرد و افزود: این طرح در قالب 
دو قرار داد فاز یك و فاز دو با سایز لوله بتني ۱8۰۰ توسط واحد عمران 
این منطقه فعال شده، که فاز یك ان از ابتداي خیابان هویزه در منطقه 
9 آغــاز و عرض کمربندی را عبــور و در خیابان فرزدقي ادامه یافته در 

ابتداي خیابان امیرکبیر پایان می یابد.
اسد زاده تصریح کرد: فاز دوم این طرح نیز از خیابان امیرکبیر آغاز و وارد 
خیابان آقایی خواهد شــد و در نهایت آب منطقه کشن را جمع می کند 
که امیدواریــم این خط کمکی اصلی در کمترین زمان ممکن تکمیل و 

در اختیار شهروندان قرار گیرد.
اسدزاده تصریح کرد: یکی از مشکلات این منطقه در موضوع آب گرفتگی 
اســت که با اجرای این خط مشــکل آب گرفتگی، مناطق کشن، آقایی، 
کلاهدوز و قســمت قابل توجهی از زیرگذرههــا از جمله زیرگذر باهنر 
شــمالي برطرف می شود تا دیگر در روزهای بارانی به ویژه فصل پاییز و 

زمستان کمتر نگران آب گرفتگی باشیم. 

شهردار صدرا:
 قهرمانی تیم ورزشی شهرداری صدرا موجب مطرح 

شدن این شهر در فارس شد

مجتبی پارســایی، شهردار صدرا در مراســم تجلیل از تیم ورزشی این 
شهرداری گفت: قهرمانی تیم شهرداری صدرا در مسابقات شهرداری های 
استان فارس موجب شد تا نام صدرا بیش از پیش در استان مطرح شود 

و این حاصل تلاش های شما ورزشکاران است که خوش درخشیدید. 
در ایــن دیدار رضا انصاری، سرپرســت ســازمان فرهنگی، ورزشــی و 
اجتماعی شــهرداری صدرا از همکاری شهردار و اعضای شورای اسلامی  

صدرا در اعزام این تیم به مسابقات استانی تشکر و قدردانی کرد.
ورزشکاران شهرداری صدرا در کاروان اعزامی  به مسابقات شهرداری های 
استان فارس به میزبانی شهرســتان سپیدان خداکرم فیروزمند، محمد 
گودرزی فرد، احســان فرجی، امین آزادی، ســید صادق صدر، ســید 
سامان موسوی، ســجاد عیدی پور، مهدی زارع خفری، فرهاد رضازاده، 
 هــادی ابراهیمی، رضا ناصری نژاد در چهار رشــته در مجموع مقام اول 

را کسب کردند. 

آماده سازی مسیر دسترسی به پارک بزرگ 
کوهستانی زیباشهر 

 پروژه پارک بزرگ کوهســتانی زیباشهر جزء پروژه های مهم شهری در 
منطقه ســه شهرداری شیراز است که به دلیل قرار گرفتن در دامنه کوه 
بالادست شهرک زیباشهر، ضمن اینکه در آینده چشم انداز زیبایی برای 
این شــهرک و حتی شهر شیرازخواهد داشــت، یکی از پروژه های مهم 
شــهری در جهت پرکردن اوقات فراغت شــهروندان و گسترش فضای 
ســبز شــهری و ارتقای نشــاط اجتماعی خواهد بود. ایجاد مسیرهای 
دسترسی این پارک بزرگ کوهســتانی در حال حاضر از سوی معاونت 
فنی و عمرانی شــهرداری منطقه ســه در دست اجرا اســت تا با ایجاد 
راه های دسترســی، دیگر فعالیت های عمرانی این پارک نیز شروع شود. 
بنابر اعلام  شهرداری منطقه ســه، عملیات ایجاد راه های دسترسی این 
پارک بزرگ در حالی انجام می شــود که در مجاورت این پارک، پیست 
دوچرخه ســواری زیباشهر نیز به طول حدود 7 کیلومتر از سوی معاونت 

فنی و عمرانی شهرداری منطقه سه در دست اجرا است. 

شهردار منطقه 9 شیراز خبر داد:

عملیات لوله گذاری دفع آب های سطحی 
در بلوار خرمشهر

عبدالصالح رستم زاده، شهردار منطقه 9 شیراز گفت: لوله گذاری آب های 
سطحی جهت دفع سیلاب ها و روان آب های بارندگی از روش های مهم 
و ضروری در جلوگیری از خســارات ناشی از سیلاب و سیلاب گرفتگی 
است و شــهرداری ها در اغلب شهرها و مناطق شهری مسئولیت اجرای 

این اقدامات را بر عهده دارند. 
وی ادامه داد: در این راســتا شهرداری منطقه 9 شیراز در ادامه عملیات 
لوله گذاری آب های سطحی، اقدام به اجرای عملیات لوله گذاری در بلوار 
خرمشــهر حد فاصل میدان سامان تا رودخانه چنارراهدار به متراژ 7۱۰ 

متر طول و با برآورد ریالی ۱26 میلیارد ریال نموده است.
شهردار منطقه 9 شیراز افزود: این اقدامات اکثراً شامل نصب سیستم های 
لوله گذاری، ســرریزها، چاه های زهکشــی به منظور جمع آوری و دفع 
آب های ســطحی می شــود. این اقدامات به منظــور کنترل جریان آب 
و جلوگیری از تراکم آب ســطحی در مناطق شــهری انجام می شود و 
می توانــد به عنوان یك راهکار اصلی در مدیریت ســیلاب و حفاظت از 

زیرساخت های شهری مورد استفاده قرار گیرد. 

نماینده مردم شیراز و زرقان در مجلس:
دولت جدید به موضوع زیان سازی برخی مدیران 

بانک های خصوصی ورود کند
جعفر قادری، نماینده مردم شــیراز و زرقان در مجلس شورای اسلامی 
و نایب رئیس کمیســیون اقتصادی مجلس با اشاره به گلایه سهامداران 
از وضعیت برخی بانك های خصوصی، اظهار داشــت: اینکه سهام برخی 
بانك های خصوصی به وزارت اقتصاد داده شده، ناظر به این فلسفه بوده 
کــه ناترازی ادامه پیدا نکند؛ اما اینکه وزارت اقتصاد و مدیران منصوبش 
در برخی بانك های خصوصی نتوانســته اند انتظارات برای رفع مشــکل 
ناتــرازی و زیان را برطرف کنند، باید مورد بررســی قرار گیرد تا معلوم 

شود مشکل از چه چیزی بوده است.
وی افــزود: برنامه هفتم تکالیفی را مربوط بــه بانك ها تعیین کرده که 

باید به آن عمل شود.
نایب رئیس کمیســیون اقتصادی مجلس با اشاره به ظرفیت های قانونی 
دولــت، گفت: انتظار می رود دولت جدید به موضوع زیان ســازی برخی 

مدیران بانك های خصوصی ورود کند تا مشکل مردم حل شود. 
قادری با اشــاره به تهیه گزارش هایی درباره وضعیت مدیریت برخی از 
بانك های خصوصی گفت: باید ضابطه ای تعیین شــود تا هر کســی در 
جایگاه مدیریت بانك خصوصی قرار نگیرد؛ چون دیگر روش های آزمون 
و خطــا کفایت می کند. کار در وزارت اقتصاد و بانك ها به همین راحتی 

نیست و افراد باید تجربه و کارنامه مناسبی داشته باشند.
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گزارش خبری- لیلا غضنفر ی

صفایــی به جــای خواســت خدایی در ترکیب 
هئیت رئیسه شورای اسلامی شیراز قرار گرفت.

 با برگزاری انتخابات ســال چهارم هیئت رئیسه 
شورای اســلامی  شهر شــیراز ســید ابراهیم 
حسینی، در ســمت ریاست شــورای اسلامی  
شهر شــیراز ابقا شــد و تنها تغییر در ترکیب 
هیئت رئیســه شــورا در جایگاه منشــی اول و 
دوم بود؛ به طوری که بــا کاندیداتوری علیرضا 
 اسکندری و محمود صفایی این دو عضو به عنوان 
منشــی اول و دوم در هیئت رئیسه سال چهارم 

شورا برای یك سال قرار گرفتند.
صد و شــصت و یکمین جلسه فوق العاده علنی 
ششــمین دوره شــورای اسلامی  شــهر شیراز 
با اولین دســتورکار این جلســه انتخابات سال 
چهارم هیئت رئیسه شورای اسلامی  شهر شیراز 

و با حضور معاون فرماندار برگزار شد.
سید ابراهیم حسینی برای دومین سال متوالی 
با ۱۰ رأی رئیس شــورا، محمدتقی تذروی با 9 
رأی موافق از اعضای شورا به عنوان نایب رئیس 
شورای شــیراز، علیرضا اسکندری با 9 رأی به 
عنوان منشــی اول، محمود صفایــی با 8 رأی 

به عنوان منشــی دوم و ســرکار خانم ســیده 
مریم حســینی با 9 رأی به عنوان ســخنگوی 
هیئت رئیســه در ســال چهارم شورای اسلامی  

شهر شیراز انتخاب شدند.
 پست خزانه داری شورا هم با 9 رأی به مصطفی 
کیانی رحیمی  رســید. ایــن انتخابات در حالی 
برگزار شــد که پیش از این مباحثی در فضای 

مجازی پیرامون بازگشت نصیری و سلطانی دو 
عضو سابق شورا مطرح شده بود. 

  صفایــی و کمالی از عضو علی البدل عضو 
اصلی شورا شدند

 این دو عضو طی بررسی پرونده دادرسی قضایی 
یك ســال از شــورا دور بودند و رئیس شورای 
اســلامی شهر شیراز روز گذشته در گفت وگو با 

رســانه ها اعلام کرده بود که با توجه به صدور 
حکم قطعی دادگســتری و نوع حکم که تعلیق 
از خدمت و استعفا از عضویت از شورا قید شده 
بود؛ طی استعلام از فرمانداری اعلام شد که از 
 نظر قانونی و حکم صادر شــده، امکان بازگشت 

وجود ندارد. 
 رئیس شــورای اسلامی شهر شــیراز همچنین

 در ابتــدای ایــن جلســه اعلام کــرد محمود 
صفایی و ابراهیــم کمالی دیگر عضو علی البدل 
و جانشین نیســتند و از این به بعد عضو اصلی 

شورا محسوب می شوند.
ترکیب  مناطق همان  ناظران شــورا در    

همیشگی
بر اســاس آرای اعضای شــورای اسلامی  شهر 
شــیراز، غلامحسن اســکندری به عنوان ناظر 
شهردار منطقه یك شیراز با ۱۰ رأی، محمدرضا  
هاجــری با ۱2 رأی به عنــوان ناظر در منطقه 
ســه شــیراز، مصطفی کیانی رحیمی  با تعداد 
۱2 رأی بــه عنوان ناظر منطقه چهار، افســانه 
خواســت خدایی با تعداد 9 رأی به عنوان ناظر 
منطقه پنج، مســعود زارعی بــا تعداد ۱۰ رأی 
به عنوان ناظر منطقه شــش، محمود صفایی با 
۱۱ رأی به عنوان ناظــر منطقه هفت، علیرضا 

اســکندری با تعــداد ۱۱ رأی به عنــوان ناظر 
منطقه 8، ســیده مریم حســینی با تعداد ۱۱ 
رأی بــه عنوان ناظر منطقه 9، ابراهیم کمالی با 
تعداد ۱۰ رأی به عنوان ناظر منطقه ۱۰ و سید 
ابراهیم حسینی با تعداد ۱۱ رأی به عنوان ناظر 
منطقه یازده شــیراز انتخاب شدند؛ اما در این 
جلســه درباره اعضای کمیسیون های تخصصی 
شــورای رأی گیری شــد. در تمام کمیسیون ها 
اعضا ثابــت مانند. یکی از تغییرات چشــمگیر 
در ترکیب اعضا مربوط به کمیســیون برنامه و 
بودجه بود به طوری که افســانه خواست خدایی 
ریاست این کمیسیون از عضویت در آن انصراف 

داد. 
  رأی های سفید

 در تمــام رأی گیری ها از نــکات جالب توجه 
انتخابات هئیت رئیســه شــورا و کمیسیون ها و 
حتی ناظران شــورا در مناطق تعداد ثابت رأی 
ســفید بود. به طوری که ۳ نفر از اعضا شــورا 
در تمام رأی گیری ها رأی سفید دادند! ششمین 
دوره شورای اسلامی  شهر شیراز، مردادماه سال 
۱۴۰۰ رســماً فعالیت خود را آغاز کرد و اکنون 
در آغاز چهارمین ســال فعالیت، اعضای جدید 

هیئت رئیسه را برگزید. 

چینش هیئت رئیسه در سال پایانی شورای اسلامی شهر شیراز؛

تقریباً بدون تغییر

 
شاید ماجرا از 2 مرداد ماه 
فارس  اســتان  نام  و  اعلام 
در  میان پنج اســتان پرمصرف  برق کشور شروع شده باشد؛ 
وقتی همه مســئولان شرکت توانیر کشــور از  آغاز  گرمای 
شدید هوا و  افزایش بی سابقه و  رکوردزنی های مداوم مصرف 
برق سخن گفتند و  راه حل پیشنهادی که  به  مدیریت مصرف 
برق در  مراکز اداری و  تجاری اشاره می کرد؛ طوری که بتوانیم 
روزهای گرم تابستان را  از  سر بگذرانیم، بدون اینکه به قطعی 
برق فکر کنیم. اصل خبر این بود: اســتان های فارس، تهران، 
خراسان به ویژه شهر مشهد، استان های شمالی و خوزستان 
نسبت به سایر استان ها مصرف بالاتری دارند و این استان ها 

نسبت به الگو، مصرف بیشتری دارند. 
با توجه به روزهای گرم که اکنون در آن قرار داریم رکوردها 
هر روز جا به جا می شــود و این مســئله تأمین برق مطمئن 
برای همه مشترکان را ســخت کرده است؛ اما از ۱5 خرداد 

ماه مدیریت مصرف برق توســط وزرات نیرو ابلاغ شد و مقرر 
شد در بخش مختلف کشــاورزی صنعت و پاساژها در زمان 

اوج مصرف خاموشی ۱۳ تا ۱7 است. 
 تعطیلی چهار ساعته مراکز تجاری تا پایان هفته ادامه دارد

کارشــناس شــرکت توزیع برق شــیراز گفت: مراکز تجاری 
و پاســاژ ها به منظور صرفه جویی در مصــرف برق، موظفند 
روزانه از ســاعت ۱۳ تــا ۱7 تعطیل کننــد. علی نژاد اعلام 
کرد: عــلاوه بر کاهش ســاعت کار در اداره ها، مراکز دولتی 
 و بانك ها بــه منظــور صرفه جویی در مصرف بــرق، مراکز 
تجاری و پاســاژ ها هم موظفند روزانه از ســاعت ۱۳ تا ۱7 

تعطیل کنند.
وی با اشــاره به این که این موضوع بــه مدیران همه مراکز 
تجاری و پاساژ ها ابلاغ شده است، افزود: گرو هایی از شرکت 
توزیع برق فارس و شهرســتان شــیراز این موضوع را رصد 
و پیگیــری می کنند و چنانچه رعایت نشــود؛ تذکر و اخطار 
داده شــده و در نهایت برق آن مرکز تجاری و یا پاساژ قطع 
می شــود. وی اظهار داشــت: این طرح تا پایان هفته جاری 
ادامه دارد و چنانچه تداوم یابد ستاد بحران استانداری فارس 

تصمیم گیری خواهد کرد. پس از گذشــت چند روز از  اعلام 
این مصوبه، به سطح شهر رفتم تا بیینم کدام صنف ها به  این 
تعطیلی تن دادند و  کدام ها خودشان را  به  ندیدن و  نشنیدن 

زدند.
 با  گشــتی در  شهر مشــاهده کردم هرچند که رستوران ها 
و  واحد هــای صنفی تحــت نظارت اتحادیه هــای خواروبار، 
سوپرمارکت ، آب میوه و  بستنی، اغذیه و  فست فود و  نانوایی  
مراکزی هســتند که  شــامل تعطیلی چهارساعته نمی شوند 
امــا با  این همه تأکید و  نظارت واحد بازرســی اتاق اصناف، 
همه چیز باید طبق روال پیش برود؛ اما مشاهدات ما از برخی 
نقاط شــهر نشان می دهد پس از گذشت چند روز، هنوز خبر 

این تغییر به گوش بعضی ها نرسیده است.
 ســاعت از ۱۳:۳۰ ظهر گذشــته اســت که  گشــت وگذار 
در خیابان ها را شروع می کنیم. هرچند که پاساژ ها بیشتر این 
مصوبــه را اجرا می کردند؛ اما بســیاری از واحدهای تجاری 
مســتقل در این ســاعت همچنان چراغ روشن و با تابلوهای 
تبلیغاتی باز بودند. فروشگاه بزرگ لباس زنانه حاشیه خیابان 

باز است.

نــه  فقط باز  بلکه هم تابلوهای بیرونش روشــن اســت، هم 
همه چراغ های داخلش. دختر جوان فروشــنده پشــت میز 
نشســته است و  پاســخش به  همه ســؤالات ما »نمی دانم« 
اســت. می گوید نمی داند طرحی اجرا شده و  باید چراغ ها را  
خاموش می کرده است: »من فروشنده هستم و  از  این چیزها 
خبر ندارم. صاحب مغازه هم به  من چیزی نگفته اســت. این 
چند روز هم مرخصی بودم و نمی دانم چه خبر شــده است.« 
وقتــی از  او می خواهیم چراغ ها را خامــوش کند، می گوید: 
چرا غ ها به هم متصل هستند. اگر روشنایی ویترین را خاموش 
کنــم، اتاق پرو هم خاموش می شــود. کنــار آن مغازه چند 
فروشــگاه دیگر هم هست که  همگی شبیه هم کیف و کفش 

می فروشند و  باز  هستند. 
خبری از  خاموشــی تابلوها نیســت میوه فروشــی ها اگرچه 
مشــمول تعطیلــی عصرانه نیســتند اما گویــا از  آن ها نیز 
خواسته شده است که  روشــنایی مغازه  و  به عبارتی مصرف 
 برق خــود را کم کننــد. هرچند که  همین درخواســت هم 
 به بهانــه بی خبری در  برخــی از  این مغازه هــا، نصفه ونیمه

 اجابت می شود. 

محمد هادی ایمانیه، اســتاندار فارس در پایان جلسه شورای 
راهبردی فضای مجازی اســتان با اشــاره به اهمیت فضای 
مجــازی و تأکیدات مقام معظم رهبری در این زمینه، گفت: 
از ابتدای مســئولیت اجرایی اســتان به فکر تشکیل شورای 
مجازی اســتان بودیم. قریب به ۱۰ سال از ابلاغ تشکیل این 
شــورا در استان ها و توجه بیشــتر در سطح کلان به مسئله 
فضای مجازی می گذشت که خواستیم مانند بسیاری از امور 

در این مسئله نیز در فارس پیش قدم شویم. 
استاندار فارس با اشــاره بر اینکه شورای فضای مجازی را از 
اوایل سال ۱۴۰۱ در قالب پنج کارگروه تشکیل دادیم، افزود: 
تقریبــاً ۱۱ گروه کاری دیگر نیز بــه تدریج به این مجموعه 
اضافه شد؛ ۱7 جلسه شــورای راهبردی به ریاست استاندار 
برگزار و ۱۴۱ جلســه کارگروه ها و گروه های کاری دیگر نیز 
جداگانه تشــکیل شــد. تا کنون ۴7۴ مصوبه در جریان این 
جلســات شــکل گرفته که از این مجموع بالغ بر 8۰ درصد 
مصوبات به مرحله اجرا رســیده و ســایر مصوبات در دست 

پیگیری و اجراست. 
وی با تأکید بر اینکه وظیفه اصلی این شورا، ایجاد هماهنگی 
و هم افزایی بین دســتگاه های متولی در حوزه های توســعه 
زیرســاخت ها، رصد، تولید محتوا، امنیت ســایبری، اقتصاد 

دیجیتال، هوشمندسازی، آموزش سواد رسانه، پیشگیری از 
جرائم عمومی  و امنیتی در فضای مجازی است، افزود: تولید 
محتــوا، اینفوگرافی، تولیدات ویدیو فیلم ها و ســایر روش ها 
بــرای اطلاع رســانی در حوزه های مختلف فنــی، اقتصادی، 
اجتماعی و آموزشــی بــه ویژه برای جوانــان و نوجوانان در 

دستورکار قرار گرفت که نتایج آن مفید و تأثیرگذار بود.
  فراهم آوردن بازی های رایانه ای با سبک ایرانی 

ایمانیه با بیان اینکه یکی از گروه های کاری شــورای فضای 
مجازی استان مربوط به بازی های رایانه ای است از برگزاری 
جشنواره کشوری بازی های رایانه ای در شیراز در شهریورماه 
پیــش رو خبر داد و گفت: ســال گذشــته یــك میلیون و 
پانصدهزار نفر در این مسابقات شرکت کرده بودند که از ۱۰ 
برنده مســابقات این جشنواره، شش نفر استان فارسی بودند 
و حکایت از توجه و علاقه فارســی ها به این حوزه است؛ پس 
لازم اســت در مسیر ارزشــمند جهت دهی مناسب و فراهم 

آوردن بازی های رایانه ای با سبك ایرانی گام برداشت. 
  توجه جدی به اقتصاد دیجیتال 

وی در ادامه با تأکید بر اینکه در شورای فضای مجازی استان 
به اقتصاد دیجیتال توجه جدی شــده اســت، افزود: در این 

مدت آیین نامه کسب و کارهای دیجیتال و رایانه ای را تدوین 
کردیــم؛ مجمع و کمیته ای از بیــن فعالین عرصه اقتصادی 
رایانه محور تشــکیل دادیم که اقدامات خوب و قابل توجهی 

انجام داده که تا به حال در این حوزه مؤثر بوده است. 
استاندار فارس آموزش سواد رسانه ای را مورد توجه قرار داد 
و گفت: یکی از نکات دیگر مورد توجه شورای فضای مجازی 
فارس، آموزش سواد رســانه ای بود که به ویژه در فصل های 
تابســتان و اوقات فراغت دانش آموزان و دانشجویان با تمرکز 
بر این قشر و همچنین اســاتید و دانشجو معلمان به تناوب 
تشکیل شــد. وی افزود: در این شــورا به توسعه فیبر نوری 
در اســتان هم برای خانوار هم برای کسب و کار کمك شد و 
هم اکنون این طرح در شــهرها در حال اجراست و امیدواریم 
تا پایان سال تا حدود قابل توجهی از آن تکمیل شده باشد. 
ایمانیه گفت: اقدامی  که در این شــورا بســیار پیگیری شد 
بحث اتصــال اینترنت در آزادراه شــیراز-اصفهان بود که به 
عنوان یك آزادراه پرتردد لازم و ضروری به نظر می رســید، 
بسیاری از مشــکلات این مسئله حل شده و به زودی نهایی 

می شود. 
 اســتاندار فــارس از توجه به هوش مصنوعی و اســتفاده از 

هــوش مصنوعی به عنوان یکی از اقدام های شــورای فضای 
مجازی فارس سخن گفت و خاطرنشان کرد: هوش مصنوعی 
امروزه در بســیاری از زمینه ها قابل استفاده است و راه های 
میانبری برای پیشــرفت و توسعه کشور و استان در دسترس 
قرار می دهد. به همین ســبب شــورای هم اندیشی مرتبط با 

هوش مصنوعی در فارس تشکیل شد. 
اخیــراً ســازمان ملی هــوش مصنوعی در ســطح ملی نیز 
ابلاغ شــده که در بــرش اســتانی تلاش می کنیــم اولین 
 اســتانی باشــیم که با همکاری اساتید دانشــگاه ها و پارک 
علم و فناوری و سایر علاقه مندان و توانمندان، این مهم را در 

فارس راه اندازی کنیم. 

سید علیرضا حمیدی، مدیرکل بنیاد مسکن استان فارس در 
دیدار با غلامرضا توکل، نماینده مردم شهرســتان هاي کوار، 
سروستان و خرامه در مجلس شــوراي اسلامي در خصوص 
اعتبارات عمراني و پیگیري تســهلات مقاوم ســازي و طرح 
نهضت ملي مســکن حــوزه انتخابیه گفت: شهرســتان های 

مرکزی فارس کانون خدمت و توسعه روستایی است. 
حمیدی در این نشست برخی از قابلیت های توسعه روستایی 
و محرومیت زدایی در شهرســتان های یاد شده را برشمرد و 
اظهار داشــت: این ظرفیت ها در مقایســه با متوسط توسعه 
روستایی در بسیاری از مناطق کشور شاخص ساز شده و فراتر 

از متوسط کشوری در حال انجام است. 
مدیرکل بنیاد مســکن اســتان فارس در ادامــه اضافه کرد: 

از جمله وظایف و کارکردهای بنیاد مســکن در ســال های 
گذشته، تلاش برای تأمین مســکن مددجویان و محرومان، 
تســهیل گری در اعطای وام های کم بهره و تسهیلات رایگان، 
تلاش برای مقاوم ســازی مسکن روستایی، بهسازی و توسعه 
معابر به ویژه در روستاهای محروم و کم برخوردار، بازسازی و 
بهسازی مناطق آسیب دیده از سیل و زلزله و حوادث و ایجاد 
فضایی مناســب برای افزایش انگیزه ماندگاری در روستاها با 

کاهش مهاجرت های ناخواسته بوده است. 
وی خاطر نشــان کرد: به عبارت دیگر بنیاد مســکن در این 
ســال ها تلاش مضاعفی در راســتای مطالعه  و بررســی  در 
زمینه  تشخیص  و تعیین  نیازمندی های  مسکن  محرومان  اعم  
از روســتایی  و شــهری  و فراهم آوردن  موجبات  اجرای  آن  با 
مشــارکت ، همکاری  و خودیاری  مردم  و دستگاه های  مختلف  

داشته است.
  بنیاد مسکن توانسته شرایط افزایش رفاه و زندگی سالم 

در روستاها را ایجاد کند
به گفته حمیدی؛ نگاهی به روند توســعه روســتاها در این 
ســال ها بیانگر آن اســت که بنیاد مســکن بــا تهیه  طرح  
مجتمع هــای  زیســتی  و واحدهای  مســکونی  ارزان قیمت  و 
اجرای  آنها به  طور مســتقیم  یا با مشارکت  مردم  با همکاری  
و هماهنگی  دســتگاه های  ذیربط در روســتا و شهر توانسته 

اســت شرایط را برای افزایش رفاه و زندگی سالم در روستاها 
ایجاد کند. 

 مدیرکل بنیاد مســکن فارس گفت: بنیاد مســکن انقلاب 
اســلامی  با تهیه  زمین  مورد نیاز طرح ها و پروژه های  عمرانی 
وآماده ســازی  و تحویــل زمین به زوج های جــوان قدم های 
شایســته ای برای ماندگاری جمعیت روستایی برداشت و از 

مهاجرت های ناخواسته کاسته است. 
حمیدی افزود: نهاد انقلابی بنیاد مســکن همچنین با کمك  
در جهت  تأمین  مصالح  ســاختمانی  ازطریــق  تولید، تهیه  و 
توزیع مصالح گام های ارزشــمندی برای ایجاد تعادل در بازار 

مصالح ساختمانی برداشته است. 
این مســئول ادامه داد: نظارت  بر پرداخت  و مصرف  وام های  
قرض الحســنه  مسکن  روســتایی  و ارزان قیمت  شهری  که  از 
محل  منابع  مالی  و سیستم  بانکی  کشور تأمین  می شود نیز از 
کارکردهای بنیاد مسکن است، بنیاد مسکن در حوزه نظارت 
با تربیت ده ها ناظر فنی روستایی بر کار مقاوم سازی و بهبود 

ساخت وسازهای روستایی نیز نظارت دارد. 
در ادامــه ایــن نشســت غلامرضا تــوکل، نماینــده مردم 
شهرســتان هاي کوار،سروســتان و خرامه در مجلس شوراي 
اسلامي با تقدیر از خدمات بنیاد مسکن خواستار شتاب بخشی 

به اجرای طرح های توسعه در این شهرستان ها شد. 

 روستای دودج، کانون رصد و پایش توسعه روستایی
در جلسه ای با حضور محســن ابراهیمی،  مدیر بنیاد مسکن 
انقلاب اســلامی  شــیراز و دهیار و رئیس شــورای اسلامی  
روســتای دودج از توابع بخش مرکزی شهرســتان شــیراز، 
مسائل و مشکلات این روستا از جمله بهسازی و اجرای طرح  

هادی مورد بررسی قرار گرفت. 
مدیر بنیاد مسکن شهرستان شیراز با ارائه گزارشی از اجرای 
طرح های توســعه بیان داشت: منطقه دودج از جمله مناطق 
اولویــت دار این شهرســتان در توســعه و محرومیت زدایی 
اســت و در ســال های مختلف خدمات بنیاد مسکن در این 
روســتا جاری بوده است.  ابراهیمی  در ادامه با ارائه گزارشی 
از عملکرد حســاب ۱۰۰ امام خمینی )ره( گفت: ۳ خانواده 
محروم در ســطح شهرستان شیراز با دریافت کمك بلاعوض 
از طریق حساب ۱۰۰ حضرت امام )ره( اقدام به تجهیز منازل 
مســکونی خود نمودند. واگــذاری ۳ قطعه زمین رایگان و 2 
قطعه زمین جهت مددجویان بهزیســتی، بهسازی و اجرای 
طرح  هادی، اجرای آسفالت معابر روستایی از محل اعتبارات 
قیر مشــارکتی بنیاد مســکن و همکاری دهیاری و بســیج 
ســازندگی در سطح 5۰ روستای شهرســتان شیراز به متراژ 
۴۱5 هــزار متر مربع و اعتباری بالغ بر 75۰ میلیارد ریال از 

جمله عملکردها در این حوزه است. 

یـک تـعطیـلی نیـم بنـد
 فارس جزء سه استان پرمصرف برق کشور است

استاندار فارس:

خواستیم مانند بسیاری از امور در تشکیل شورای مجازی نیز پیش قدم شویم

مدیرکل بنیاد مسکن استان فارس:

 شهرستان های مرکزی فارس کانون خدمت و توسعه روستایی است
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آسیایشرقی

آسیایغربی

آسیایغربی

آگهی فقدان سند مالکیت موضوع ماده ۱۲۰ آئین نامه قانون 
ثبت بخش ۱۲ فارس داراب 

آقایعبدالجوادخورسندباتسلیمدوبرگاستشهادیهکهدردفتر
اسنادرسمیشماره۲1دارابتنظیمگردیدهمدعیاستکهتعداد
یکجلدسندمالکیتمربوطبهپلاک46۲۲/1915واقعدرقطعه
6بخــش1۲فارسدارابکهذیلثبت1686۲صفحه61دفتر114
املاکبهشــمارهچاپی08846۲بنامایشانثبتوسندمالکیت
صادرشدهونزدبانکمسکنشعبهدارابدررهننیزمیباشد،به
علتجابجاییمفقودگردیدهونامبردهتقاضایصدورسندمالکیت
المثنینمودهاست.مراتبطبقماده1۲0اصلاحیآئیننامهقانون
ثبتآگهیمیشودوهرکسنسبتبهملکموردآگهیمعاملهای
کردهویامدعیوجودسندمالکیتنزدخودمیباشدتادهروزپس
ازانتشــارآگهیبهثبتمحلمراجعهواعتراضخودراضمنارائه
اصلسندمالکیتیاخلاصهمعاملهتسلیمنمایدواگرظرفمدت
مقرراعتراضینرسیدهویادرصورتاعتراضاصلسندارائهنشود
ادارهثبتالمثنیسندمالکیتراطبقمقرراتصادروبهمتقاضی

تسلیمخواهدنمود.
تاریخانتشار:1403/05/09

گیرنده:ستاداجراییفرمانحضرتامام)ره(دراستانفارسجهت
اطلاع

9۰/م الف-عبدالمهدی باغبان
رئیس واحد ثبتی حوزه ثبت ملک داراب

ایســنا- لیندزی گراهــام، ســناتور جمهوری خواه 
آمریکایی با تکــرار ادعای این کشــور مبنی بر وجود 
اهــداف نظامی در برنامه هســته ای ایــران، گفت که 
»شکســت« جو بایدن، رئیس جمهــور آمریکا و کامالا 
هریس، معاون اول او می تواند منجر به تولید تسلیحات 
هســته ای از سوی ایران در ماه های منتهی به انتخابات 

ریاست جمهوری ۲۰۲۴ آمریکا شود.
شــبکه فاکس نیوز در این باره گــزارش داد: گراهام در 
گفت وگو با برنامه »فیس د نیِشــین« شبکه سی بی اس 
گفــت که ســنای آمریــکا، هفتــه گذشــته، گزارش 
»بهــت آوری« را از مدیر آژانس اطلاعــات ملی درباره 

وضعیت برنامه هسته ای ایران دریافت کرده است.
ادعــای عجیب گراهــام در حالی مطرح می شــود که 
مقامات ایــران تأکیــد کرده اند تولیــد و به کارگیری 
تســلیحات  هسته ای جایی در برنامه دفاعی ایران ندارد 

و ماهیت برنامه هسته ای ایران، صرفاً صلح آمیز است.
از ســوی دیگر، آژانس بین المللــی انرژی اتمی یکی از 
سختگیرانه ترین تدابیر بازرسی و راستی آزمایی را برای 

برنامه هسته ای ایران اعمال کرده است.
ایــران در حال عمل به تعهدات خــود ذیل توافقات با 

آژانس بوده و تعامل آن با آژانس ادامه دارد.
با این حــال، گراهام گفت: چیزی کــه من نگران  آن 
هســتم، حرکتی سریع به سمت یک سلاح اتمی است. 
من بســیار نگرانم کــه نه تنها جبهــه دومی)در جنگ 
اســرائیل( گشوده شود، بلکه از این سه-چهار ماه پیش 
از انتخابات برای حرکت ســریع به ســمت یک سلاح 
هسته ای استفاده کنند و ما باید به آن ها اخطار بدهیم. 

نباید این اتفاق بیفتد. پیشتر، آنتونی بلینکن، وزیر امور 
خارجه آمریکا هشــدار داده بود که ایران ممکن است 
در مدت یک الی ۲ هفته مواد شــکافت پذیر کافی برای 

تولید سلاح اتمی تولید کند.
در حالی که بلینکن بی اثر شدن توافق هسته ای)برجام( 
را مقصر پیشرفت ســریع فعالیت های هسته ای دانسته 

بود، گراهام به عملکرد بایدن و هریس اشاره کرد.
بایــدن طــی ۲ هفتــه گذشــته، پــس از انتقادهای 
بســیار بــه عملکــرد ضعیــف او در مقابــل »دونالد 
ترامپ« رئیس جمهور پیشــین آمریــکا و نامزد حزب 
جمهوری خــواه در رقابت های انتخاباتی ۲۰۲۴ آمریکا، 
کناره گیری کرده و هریس، معاون اول خود را به عنوان 

جایگزین خود تأیید و از او حمایت کرد.
هریس، رســماً، نامزد حزب دموکــرات برای انتخابات 
ریاست جمهور آمریکا شده است که قرار است در نوامبر 

برگزار شود.
گراهــام با گفتن ایــن که بایدن و هریس »شکســت 
بزرگــی« از نظر کنترل ایران بوده انــد، افزود که رژیم 

صهیونیستی در حال پرداختن بهای آن است.
آمریکا مدعی حمایت مالی و نظامی ایران از گروه های 
مقاومت منطقه، از جمله حماس و کنترل اقدامات آن ها 
است. حماس در پی عملیات »طوفان الاقصی« در هفت 
اکتبر کــه آغازگر جنگ غزه و حمــلات تلافی جویانه 
رژیم صهیونیســتی شد، بیش از ۹ ماه است که در حال 

مقاومت است.
مقامــات ایران بــا حمایت از آرمان هــای آزادی بخش 
گروه های مقاومت منطقه، از جمله حماس، این ادعای 

آمریکا را رد کرده اند.
این سناتور آمریکایی در ادامه اظهارات ضدایرانی خود 
گفــت، اگر به ایران اخطار داده نشــود و برای حملات 
انجام شده به رژیم صهیونیســتی توسط حزب ا... لبنان 
پاسخ گو نشود، آن ها)حزب ا... لبنان( به هدف قرار دادن 

اراضی اشغالی ادامه خواهند داد.
او هم چنین با مطرح کردن اظهاراتی جنگ طلبانه علیه 
ایران گفت: بنابراین، تــا زمانی که ایرانی ها باور نکنند 
که به آن ها حمله خواهد شــد و ما پالایشگاه های نفت 
آن ها را در فهرســت هدف قرار می دهیم، پای ایران که 

در میان باشد، شاهد چیزهای بیشتری خواهیم بود.
اظهارات ضدایرانی گراهام با ادعای وجود اهداف نظامی 
در برنامه هســته ای ایران و دفاع از رژیم صهیونیستی 
در حالی مطرح می شــود که رژیم صهیونیستی بدون 
 عضویــت در معاهــده ان پی تــی دارای بزرگ تریــن 
زرادخانه تســلیحات اتمی در منطقه غرب آسیا است و 
با دهه ها اشغال فلســطین و پافشاری بر سیاست های 
اشــغاگرانه خود، امنیت و ثبات این منطقه را به خطر 

انداخته است.

ایرنا- فیلیپ ساندز، وکیل بریتانیایی و یکی از اعضای تیم 
 )ICJ( حقوقی فلسطین در دیوان بین المللی دادگستری
حکم ضد اســرائیلی این دیوان را »بیانیه معتبر قانونی« 
توصیف و تأکید کرد: بریتانیا باید ارسال تسلیحات نظامی 
به سرزمین های اشغالی را متوقف و واردات هر کالایی که 
به تداوم اشغالگری در سرزمین  فلسطینیان منتهی شود 

را تحریم کند. 
این وکیل عالی رتبه انگلیســی، حکم دیوان بین المللی 
دادگســتری را برای بریتانیا مهم دانســته و تأکید کرد: 
فوری ترین موضوع، الزام دولت ها، از جمله بریتانیا، مبنی 
بر عدم کمک به حفظ وضعیت کنونی در ســرزمین های 

اشغالی کرانه باختری است.
پروفسور ساندز تأکید کرد: این تعهد قانونی مانع از فروش 
تسلیحات نظامی می شود که می تواند به طور مستقیم یا 
غیرمستقیم برای کمک به )رژیم( اسرائیل در حفظ اشغال 
غیرقانونی خود در سرزمین های اشغالی فلسطین استفاده 

شود.
این گزارش افزود: دیوید لامی، وزیر امور خارجه بریتانیا، 
گفته اســت که مقامات انگلیســی در پی دستور وی در 

حال انجام بررســی جامع از پای بندی اسرائیل به قوانین 
بین المللی بشردوستانه هســتند. این نشان می دهد که 
او در حال بررسی ممنوعیت فروش تسلیحات انگلیسی 
به این کشــور )رژیم( است. ســاندز گفت که رأی دیوان 
بین المللی دادگستری، به عنوان نظر مشورتی درخواست 
شده توسط مجمع عمومی سازمان ملل متحد، مستقیماً 
برای بریتانیا یا ســایر کشــورهای عضو الزام آور نیست، 
اما به عنوان یک بیانیه معتبر قانونی که ســازمان ملل و 
آژانس های تخصصی آن طبق قانون عمل خواهند کرد، به 

رسمیت شناخته می شود. 
ساندز که استاد حقوق در کالج دانشگاهی لندن و استاد 
مدعو در دانشــکده حقوق هاروارد است، گفت: این حکم 
هم چنین قانونی بودن واردات از شهرک های اسرائیلی به 
بریتانیا و سایر کشورها را زیر سؤال می برد. هر چیزی که 
در سرزمین های اشغالی تولید می شود، مانند مواد غذایی، 
یا در آنجا از طریق اینترنت به فروش می رسد، اگر بتوان 
گفت که به حفظ اشغال غیرقانونی سرزمین فلسطینی ها 
کمک می کند، اساساً مشمول ممنوعیت بین المللی این 

حکم قرار می گیرد.
این وکیل ارشد بریتانیایی افزود: چنین احکامی معمولاً 
دو تا ســه ماه بعد در مجمع عمومی سازمان ملل متحد 
مورد بررســی قرار گرفته و مشخص می شود که آیا باید 
پذیرفته شوند یا خیر. وی با اشاره به رأی منفی بریتانیا به 
ارجاع این حکم و بیانیه حقوقی ۴۳ صفحه ای در مخالفت 

بــا آن تأکید کرد: اگر دولــت بریتانیا با توجه به ماهیت 
و جزئیات نظر مشورتی دیوان بین المللی دادگستری به 
ادعاهای خود در مورد احترام به قوانین بین المللی صادق 
باشد، حداقل از آنها انتظار می رود که رأی منفی ندهند. 
رفتار دولت کنونی بریتانیا در این مورد،  به خوبی می تواند 
نشان دهنده چگونگی روابط این کشور با ایالات متحده ای 
باشد، که تقریباً به طور قطع به این حکم رأی منفی خواهد 
داد. اخیراً دیوان بین المللی دادگستری با اشاره به ساخت و 
توسعه شهرک های صهیونیستی در کرانه باختری و شرق 
بیت المقدس، حضور رژیم صهیونیستی را در سرزمین های 
اشغالی فلسطین غیرقانونی خواند و خواستار پایان دادن به 
آن شد. دیوان بین المللی دادگستری اعلام کرد: اسرائیل 
با اجرای سیاســت های الحاق سرزمین، تحمیل کنترل 
دائمی و شهرک ســازی از موقعیت خــود به عنوان یک 
قدرت اشغالگر در کرانه باختری و شرق بیت المقدس سوء 

استفاده کرده است.
در این بیانیه آمده است که رژیم صهیونیستی باید فوراً به 

شهرک سازی در سرزمین های اشغالی پایان دهد.
این گــزارش افزود: پیش بینی می شــود صــدور رأی 
غیرالزام آور دیوان بین المللی دادگستری درباره غیرقانونی 
بودن اشغال ۵۷ ســاله )رژیم( اسرائیل در سرزمین های 
اشــغال شــده فلســطینی ها، احتمالاً بیش از آنکه بر 
سیاست های اسرائیل تأثیر بگذارد، افکار جهانی را تحت 

الشعاع قرار دهد.

ادعای عجیب سناتور آمریکایی درباره برنامه هسته ای ایران

وکیلارشدبریتانیایی:

انگلیس باید ارسال سلاح به اسرائیل را متوقف کند

مقاومتفلسطین:
نشسترمنشانداداسرائیلبهدنبالتوافقنیست

تسنیم- بعد از نشســت چهارجانبه ای کــه روز یکشنبه در رم، 
پایتخــت ایتالیا با حضــور مقامات مصــری، آمریکایی، قطری و 
دیوید بارنیا، رئیس ســرویس جاسوسی موساد رژیم صهیونیستی 
برگزار شــد و نتیجه مشخصی نداشت، یک منبع برجســته در مقاومت فلسطین 
اعــلام کرد: رژیم صهیونیســتی توجهی به روند مذاکرات ندارد و شــروط جدیدی 
را برای پیچیده تر کردن روند رســیدن به توافق مطرح می کند و به دنبال تشــدید 

جنایت های خود در غزه است.
این منبع اظهار داشــت: از نظر ما نشست های رم به عنوان بخشی از سلسله تأخیر 

و تعلل اسرائیل در روند مذاکرات با هدف رسیدن به دستاوردهای بیشتر است.
منبع مذکور تأکید کرد: اســرائیل در صدد ارائه پیشنهاد جدیدی است که مذاکرات 
انجام شده در شش ماه گذشته را تضعیف خواهد کرد. بعد از نشست رم مشخص شد 
اســرائیل علاقه ای به مذاکرات ندارد و می خواهد جنایت های خود را در غزه تشدید 
کند. وی افزود: با توجه به ارائه شروط جدید از سوی هیئت اسرائیلی با هدف پیچیده 

کردن روند رسیدن به توافق، نشست رم عملًا به هیچ پیشرفتی نرسید. 
روز گذشته نشست چهارجانبه ای با حضور »ویلیام برنز« رئیس سیا، »دیوید بارنیا« 
رئیس موســاد، »محمد بن عبدالرحمان آل ثانی» نخست وزیر و وزیر امور خارجه 
قطر و »عباس کامل« رئیس اطلاعات مصر برگزار شــد که در آن، آخرین پیشنهاد 
صهیونیســت ها درباره توافق احتمالی برای آتش بس در غزه و تبادل اســرا مورد 

بررسی قرار گرفت، اما نتیجه خاصی از آنها حاصل نشد.
شــرکت کنندگان در این نشســت در بیانیه پایانی اشاره ای به جزئیات گفت وگوها 
نداشــتند و اعلام کردند که در روزهای آینده، مذاکرات درباره مسائل اصلی ادامه 
خواهد داشــت. منابع آگاه از روند مذاکرات گزارش دادند که شواهد نشان می دهد 
»بنیامین نتانیاهو« نخست وزیر رژیم صهیونیستی عامدانه در تلاش برای کارشکنی 
مجدد در روند مذاکرات اســت و با طرح درخواست های دشوارتر، روند رسیدن به 

توافق را به تعویق می اندازد.

وزارتخارجهترکیه:
نتانیاهویجنایتکاربهسرنوشتهیتلر

دچارخواهدشد

تسنیم- پــس از اظهارات اسرائیل کاتز، وزیر خارجه رژیم صهیونیستی 
که در جواب تهدیــدات رجب طیب اردوغان، رئیس جمهور ترکیه گفته 
بود، اردوغان پا جای پای صدام حســین گذاشته و اسرائیل را تهدید به 
حمله می کند. فقط بگذارید به یاد بیاورد آنجا چه اتفاقی افتاده و چگونه 

به پایان رسیده است. 
وزارت خارجه ترکیه در بیانیه ای پاسخ کاتز را داد.

در این بیانیه آمده است: سرنوشت هیتلر جنایتکار چطور شد، سرنوشت 
نتانیاهوی جنایتکار نیز همان گونه خواهد شــد. همان گونه که نازی های 
جنایتکار در پیشــگاه عدالت پاســخ گو بودند، کســانی که برای نابودی 
فلســطینیان فعالیت می کنند نیز حساب پس خواهند داد. انسانیت در 

کنار فلسطین خواهد بود. نمی توانید فلسطین را نابود کنید.
روز گذشته رجب طیب اردوغان رئیس جمهور ترکیه با اشاره به جنایات 
رژیم صهیونیستی علیه مردم غزه گفته بود که همان گونه که در قره باغ و 

لیبی وارد شدیم، در اسرائیل هم می توانیم وارد شویم.

سناتورجمهوریخواه:
»هریس«یکلیبرالخطرناکاست

فارس- تام کاتن، سناتور جمهوری خواه آمریکایی مواضع کامالا هریس 
در قبــال جو بایدن را مورد انتقاد قــرار داده و از او به عنوان یک لیبرال 
خطرناک یاد کرد. به گزارش هیل، کاتن در انتقاد از مواضع حمایت آمیز 
هریس از رئیس جمهور آمریکا عنوان کرد که او باعث شده بایدن فردی 

با کفایت و میانه رو به نظر برسد. 
وی در بخشــی از حملاتش علیه هریس این طور بیــان کرد: در دوران 
هریس و بایدن همه چیز به جهنم رفته است. در دوران هریس،  وضعیت 
بدتر هم خواهد شــد. فقط کافی است به سابقه  وی نگاه کنید. کاتن به 
صراحت هریــس را یک لیبرال خطرناک توصیف کــرده و عنوان کرد:  
بر خلاف واقعیت، او ســعی می کند، بایدن را فردی متعادل و شایســته 

نشان دهد. 
تام کاتن،  یکی از جمهوری خواهانی است که از همان روزهای نخستین 
اقــدام هریس برای ورود به کاخ ســفید او را مــورد هدف حملات خود 
قرار داده اســت. کاتن بار دیگر در حمایت از مواضع دونالد ترامپ،  نامزد 
حــزب جمهوری خواهان نیز عنــوان کرد:  اگر ترامپ را به کاخ ســفید 
برگردانیم،  اوضاع بسیار خوب می شود. این چیزی است که مردم آمریکا 
می دانند. در چهار سال ریاست جمهوری ترامپ،  اوضاع بسیار خوب بود. 
ما قیمت های ثابت،  اقتصاد روبه رشد و هم چنین صلح و ثبات در سراسر 

جهان داشتیم. 
جیمز سینگر،  سخنگوی ســتاد انتخاباتی بایدن در واکنش به اظهارات 
کاتن از هریس حمایت کرد و گفت:  دموکراســی ما از سوی ترامپ مورد 
حمله قرار گرفته اســت. او پس از شکســت در انتخابات به دنبال باطل 
کردن نتایج بود. ســینگر بر این موضوع تأکید کرد که ترامپ قصد دارد 
آمریکا را به ســمت عقب و به سمت سیاست نفرت،  هرج و مرج بکشاند. 
در مــاه نوامبر امســال، آمریکا در مورد کامالا هریس متحد می شــود تا 

ترامپ را متوقف کند.

موافقتکویتباانتقال٢٢زندانیایرانیبهایران

فارس- محمد توتونچی، ســفیر جمهوری اســلامی ایــران در کویت 
روزگذشته هشــتم مرداد ماه اعلام کرد: با تلاش و پیگیری های صورت 
گرفته، موافقت انتقال ۲۲ نفر از زندانیان کشورمان در زندان های کویت 
برای گذراندن باقیمانده دوران محکومیت در داخل کشــور اخذ شده و 

پیگیری های اداری آن در دستورکار است. 
یــک منبع مطلع هم در این رابطه بــه خبرنگار فارس گفت که در حال 
حاضر ۹۰ ایرانی در زندان های کویت به سر می برند که جرم عمده آن ها 
مواد مخدر و اقامت غیرمجاز است. انتقال این زندانیان به کشور براساس 
موافقت نامــه انتقال محکومان بین دو کشــور مصــوب ۱۳۸۴ صورت 
می گیرد. طی روزهای اخیر نیز شــاهد عفــو و آزادی۲۰ زندانی ایرانی 
در اربیل در پی پیگیری های وزارت امور خارجه و سرکنســولگری ایران 
در اربیل و موافقت مقامات منطقه کردســتان عراق و بازگشت آن ها به 

کشو بودیم.

مسئولسیاستخارجیاتحادیهاروپا:
بایدبهارادهمردمونزوئلااحترامگذاشتهشود

فارس- جوزپ بورل، مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا روزگذشته 
بعــد از انتخاب مجــدد نیکلاس مادورو به عنــوان رئیس جمهور ونزوئلا 
در پیامی در ایکس نوشــت »مــردم ونزوئلا به صورت مســالمت آمیز و 
در مشــارکت گسترده درباره آینده کشورشــان رأی دادند. باید به اراده 
آن ها احترام گذاشــته شود«. وی افزود »تضمین شفافیت کامل در روند 
انتخابات از جمله شمارش دقیق آرا و دسترسی به سوابق رأی گیری در 

مراکز اخذ رأی ضروری است«.
بر اساس گزارش شورای ملی انتخابات ونزوئلا، مادورو 6۱ ساله با کسب 
۵۱/۲ درصد آرا در مقابل ۴۴/۲ درصد نامزد مخالفان ادموندو گونزالس، 
برنده انتخابات شده است. مادورو در نطق پیروزی خود گفت که انتخاب 
مجــددش صلح را به ارمغان خواهد آورد و فاشیســم در این کشــور پا 
نخواهد گرفت. اما اپوزیســیون ونزوئلا ایــن نتیجه را نپذیرفته و مدعی 

شده نتایج اعلام شده با آرای اخذ شده مطابقت ندارد. 

امنیتخلیجفارسوشبهجزیرهعربستانتنهابایمنی
باثباتمحققمیشود

ایسنا- هشام شرف، وزیر خارجه دولت 
پیشــبرد امور یمن )مســتقر در صنعا( 
تأکید کــرد که کشــورش در برقراری 
صلح پایدار و دائمی برای مردمش جدی 
اســت، در حالی که برخی از کشورهای 
منطقه به دنبــال امضای توافقنامه های 
امنیتی با کشــورهای بزرگ هستند تا 

امنیت خود را تضمین کنند.
براساس گزارش شبکه خبری المیادین، 
هشام شرف از تمامی کشورهای همجوار 
خواســت تکمیل اقدامات اعتمادسازی، 
رســیدگی به مســائل فوری انسانی و 
اقتصادی و دســتیابی بــه یک راه حل 
سیاسی جامع و مسالمت آمیز را به هیچ 

موضوع دیگری مرتبط نکنند.
وی در واکنش به اخبار منتشــر شــده 
درباره تلاش برخی کشورهای منطقه و 
سایر مناطق جهان برای امضای توافقات 
امنیتی با هدف تضمیــن امنیت خود، 

تصریح کرد: »صنعــا در قبال برقراری 
صلــح پایدار برای مــردم منطقه جدی 

است.«
وزیر امور خارجه دولت صنعا خاطرنشان 
کرد، این موضوع با آنچه اخیراً جوبایدن، 
رئیس جمهور آمریــکا گفته بود که یک 

کشــور عربــی از یکی از همســایگان 
 خود درخواســت حمایت کرده اســت، 

مربوط است.
هشــام شــرف هم چنین گفــت، ایجاد 
برقراری روابط دوجانبه براســاس اصول 
»عدم مداخله« در امور داخلی و منافع 

متقابــل بیــن آن ملت ها و کشــورها، 
امنیت کشورهای منطقه  تضمین کننده 
به دور از توهماتــی مبنی بر حفاظت و 
حمایت کشورهای بزرگ از آنها است و 
هر کشور همسایه پس از آن می تواند به 
اجرای پروژه ها و خواســته های خود در 

آینده ادامه دهد.
وی هم چنین بر اهمیت توجه به مفهوم 
امنیــت جمعی برای همه کشــورهای 
منطقه به ویژه کشــورهای حوزه خلیج 
فارس و شــبه جزیره عربســتان قبل از 
درخواســت از هر ابرقدرتــی برای ارائه 

چنین تضمین هایی تأکید کرد.
هشام شرف در پایان تأکید کرد، وجود 
یک یمن باثبات و مرفه که خواسته ها و 
آرمان های مردم یمــن را برآورده کند، 
تهدیدی بــرای هیچ طرفی محســوب 
نمی شود بلکه عامل امنیت و ثبات برای 

تمامی کشورهای منطقه است.

چینخواستارمقاومت»آسهآن«دربرابرمداخلاتآمریکا
وناتوشد

باشگاهخبرنگاران-وانگ یی، وزیر امور خارجه چین در حاشیه 
نشســت وزاری خارجه انجمن کشــور های جنوب شــرقی آسیا 
)آسه آن( در لائوس گفت که آمریکا »هیچ حقی« برای مداخله در 

دریای چین جنوبی ندارد.
روزنامه »ســاوت چاینا مورنینگ پست« می نویســد، اظهارات این دیپلمات ارشد 
چینی درحالی عنوان شــده که تنش های دریایی میان چین و فیلیپین، به عنوان 
یکی از اعضای مؤسس انجمن کشور های جنوب شرقی آسیا و یکی از قدیمی ترین 

متحدان پیمان آمریکا در آسیا، تشدید شده است.
وزرای خارجه آســه آن پس از پایان یک نشست سه روزه بیانیه مشترکی را صادر 

کردند که به گفته ناظران حاکی از »اختلاف عمیق« در این بلوک است.
»ماریــا تامار تانا« از مرکــز تحقیقاتی »اســتاربیس ای دی آر« در مانیل می گوید: 
»رفتار قاطعانه چین، روابط با همسایه های جنوب شرق آسیا را لکه دار کرده است؛ 
همســایه هایی که بر ســر مدیریت روابط با پکن عمیقاً چند دسته شده اند. برخی 
کشــور ها نسبت به مخالفت مستقیم با چین محتاط بوده، اما در عین حال مراقب 
هســتند تا بیش از اندازه به آن وابسته نشوند. چنین موقعیتی این کشور ها را وادار 

کرده تا با دقت روابط اقتصادی خود را با چین متعادل کنند.«
وانگ یی در اظهارات خود واشــنگتن و ائتلاف ناتو تحت رهبری ایالات متحده را 
به عنــوان »تهدیدات اصلی علیه صلح و ثبات در هند-آرام« معرفی کرد و از بلوک 

آسه آن خواست تا »هوشیار باشند و با مداخله ناتو در منطقه مخالفت کنند.«
او در نشســت انجمن منطقه ای آســه آن کــه ۲۷ وزیر خارجــه از جمله »آنتونی 
بلینکن« وزیر امور خارجه آمریکا در آن حضور داشــتند، تأکید کرد: »اســتراتژی 
منطقه هند- آرام به رهبری ایالات متحده، معضلات امنیتی را تشدید می کند و با 

چشم انداز صلح و رفاه بلندمدت در منطقه در تضاد است.«
وزیر خارجه چین افــزود: مداخله ناتو در منطقه هم چنین موجب افزایش رویارویی 
و تشــدید تنش ها می شــود. وانگ یی در ادامه گفت: به موقعیت و وضعیت آسه آن 
به عنــوان منطقه صلح، آزادی و بی طرفی باید در این دنیای آشــفتگی و هرج ومرج 
احترام گذاشته شود. پکن هم چنین خواســتار حل وفصل اختلافات پیرامون دریای 
چین جنوبی به روشی مناسب و از طریق گفت وگو و رایزنی با طرف های درگیر است.

وزیر خارجه چین در پایان عنوان کرد: برخی از کشــور های خارجی مشــکلات و 
بی نظمی ها را تشــدید می کنند و آن ها با اقدامات خود نظیر استقرار سیستم های 
موشــکی میان برد در منطقه خطر رویارویی را بیشــتر کــرده و بزرگترین عامل 

برهم زننده در دریای چین جنوبی هستند.

آسیایغربی

حزبا...عراق:
هراقدامیعلیهمقاومتبرایتلآویوسنگینتماممیشود

مهر- به نقل از شــبکه فلسطین الیوم، جعفر الحسینی، سخنگوی 
نظامــی گردان های حــزب ا... عــراق تأکید کرد: ما به اشــغالگران 
صهیونیست نسبت به پیامدهای هرگونه ماجراجویی علیه هر کدام 

از طرف های وابسته به محور مقاومت هشدار می دهیم.
وی در ادامه افزود: اگر رژیم صهیونیستی سقف عملیات خود را علیه یکی از طرف های 
محور مقاومت افزایش دهد قواعد جدیدی برای درگیری با این رژیم تعریف خواهد شد 
و این مســئله به هیچ عنوان به نفع تل آویو نخواهد بود. الحسینی اضافه کرد: هرگونه 
ماجراجویی از ســمت رژیم صهیونیســتی به نفع آمریکا نیز تمام نخواهد شد. این در 
حالی اســت که بامداد روزگذشته رژیم صهیونیســتی به طور گسترده مناطق جنوبی 
لبنان را هدف قرار داد. رســانه های محلی اعلام کردند در بحبوحه تشــدید تنش ها با 
رژیم صهیونیستی به دلیل حمله راکتی به بلندی های جولان اشغالی، تل آویو شهرهای 
جنوبی لبنان را بمباران کرد. در این حملات مناطق حوله، مرکبه، عیتا الشعب، خیام، 
شــاهین، یارون، میس الجبل، کفارکلا، و برج الشــمالی از ســوی جنگنده های رژیم 
صهیونیســتی بمباران شد. حزب ا... لبنان بارها اعلام کرد که حمله به مجدل الشمس 
واقع در بلندی های اشغالی جولان سوریه توسط این حزب انجام نشده و کار خود رژیم 

صهیونیستی بوده است.

اخبار کوتاه جهان

اروپا

ایالاتمتحده

۱۹۰هزارفلسطینیاز»خانیونس«و»دیرالبلح«
دریکهفتهآوارهشدند

ایرنا- به نقل از شــبکه فلســطین الیوم، دفتــر هماهنگی امور 
بشردوستانه سازمان ملل متحد در جدیدترین گزارش خود افزود: 
از زمان صدور دستور ارتش رژیم صهیونیستی برای تخلیه مناطق 
در دوشنبه هفته گذشته، بیش از ۱۹۰هزار فلسطینی از خان یونس و دیرالبلح آواره 

شده اند که این میزان، ۹ درصد از جمعیت نوار غزه را تشکیل می دهد.
اوچا تصریح کرد: ۲۹هزار نفر در منطقه ای حضور داشــتند که ارتش رژیم اشغالگر 
اسرائیل دستور تخلیه آن را صادر کرد. دفتر هماهنگی امور بشردوستانه سازمان ملل 
متحد اعلام کرد که صدها نفر دیگر هم چنان در شــرق خان یونس به دلیل حملات 

رژیم اسرائیل به این منطقه سرگردان هستند.
این دفتر تأکید کرد که اعمال فشــارهای اخیر به ســاکنان نوار غزه از سوی ارتش 
رژیم صهیونیستی مبنی بر تخلیه منطقه و افزایش حملات، بر عملیات کمک رسانی 
بــه آنها تأثیر گذاشــته و تلاش ها بــرای ارائه کمک های لازم بــه غیرنظامیان در 

خان یونس را تضعیف کرده است.
ارتش رژیم اسرائیل در راستای ادامه سیاست آواره کردن مردم نوار غزه از ساکنان 
محله های جنوبی شــهر خان یونس خواســته اســت تا برای انجام آنچه که آن را 

عملیاتی قدرتمند در این منطقه خواند، این مناطق را ترک کنند.
پس از گذشــت بیش از ۹ مــاه از جنگ علیه نوار غزه، درگیری های شــدید بین 

نیروهای اشغالگر و مبارزان مقاومت در مناطق مختلف نوار غزه در جریان است.
این جنگ که رژیم صهیونیستی آن را با دو هدف اعلام شده نابودی جنبش حماس 
و بازگرداندن اســیران صهیونیســت در هفتم اکتبر ۲۲۰۳ )۱۵ مهر ۱۴۰۲( به راه 
انداخت، تاکنون به اهداف خود نرسیده است. در همین راستا، رسانه صهیونیستی 
»زمــان« اخیراً با اشــاره بــه روند جنگ علیه نــوار غزه و تلفــات نظامیان رژیم 
صهیونیستی اذعان کرد: وعده های بنیامین نتانیاهو نخست وزیر طی ۹ ماه گذشته 
درباره کسب پیروزی در جنگ و نابودی حماس، توخالی و عوام فریبانه بوده است.
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خبری از واریز سود مرحله سوم سهام عدالت نیست
تسنیم- بخشی از سود سهام عدالت در حالی امسال کماکان پرداخت نشده است 
که این اتفاق برای نخســتین بار در تاریخ ســهام عدالت رقم می خورد که پرداخت 

سود این سهام سه مرحله ای شده است.
پیش تر وزیر اقتصاد و رئیس ســازمان بورس وعده داده بودند پس از واریز ســود 
مرحله نخست و دوم در ابتدای زمستان و انتهای اسفند سال گذشته، پرداخت سود 

مرحله سوم سهام عدالت در خردادماه امسال انجام خواهد شد.
این در حالی اســت که به تازگی مدیر نظارت بر ناشــران ســازمان بورس و اوراق 
بهادار گفته اســت که همچنان خبری از واریز ســود ســهام عدالت از سمت سه 
شرکت نیســت.ولی ا... جعفری افزود: پالایشگاه بندرعباس 2 هزار میلیارد تومان، 
شرکت صنایع پتروشیمی خلیج فارس 3 هزار میلیارد تومان و مپنا هم حدود 550 
میلیارد تومان از ســود ســهام عدالت را واریز نکردند. وی در پاسخ به این پرسش 
که با این شــرکت ها آیا برخوردی صورت خواهد گرفت؟ اظهار کرد: گزارش تخلف 
احتمالی برای این شــرکت ها تهیه و به مراجع رسیدگی به تخلفات هم ارسال شده 
است. اما اکنون چیزی که مهم است این خواهد بود که بتوانیم با پیگیری های خود 
سود سهام عدالت را کامل وصول و الباقی سود سال 1401 را به حساب مشمولان 

واریز کنیم.

افزایش ۹۰ درصدی قیمت سیمان به دلیل قطع برق
تسنیم- فرشــید پورحاجت، دبیر کانون سراسری انبوه ســازان بــا اشاره به بروز 
مشــکل تأمین برق  کارخانه های تولید سیمان در کشــور، اظهار کرد: برنامه های 
مربوط به پایداری شــبکه برق کشــور منجر به تعطیلی کارخانه های سیمان شده 
است. وی با بیان این که این وضعیت در روند توزیع سیمان اخلال ایجاد کرده است، 
افزود:  طی یک هفته اخیر سیمان دیگر در بازار نیست و کمبود سیمان عاملی برای 

تعطیلی کارگاه های تولید مسکن کشور شده است.
وی با اشــاره به این کــه در زمان حاضر به دلیــل اجرا برنامه هــای پایداری برق 
شبکه های خانگی، تولید شرکت های سیمان شرایط مناسبی ندارد، گفت: خروجی 
وضعیت امروز به گونه ای شــده که طی 20 روز اخیر ســیمان با افزایش 80 تا 90 
درصدی به دست مصرف کننده می رسد. دبیر کانون سراسری انبوه سازان بیان کرد:  
در زمان حاضر هر کیســه ســیمان بین 160 تا 170 هزار تومان به مصرف کننده 
تحویل می شــود، این در حالی است که ســه هفته قبل هر کیسه سیمان با قیمت 
80 تــا 90 هزار تومان توزیع می شــد. پورحاجت با یادآوری این که در زمســتان 
می گویند گاز نداریم و در تابســتان برق، اضافه کرد: صورت مسئله کاملًا مشخص 
است و تولیدکنندگان سیمان باید برنامه ریزی منظمی در این رابطه داشته باشند. 
می توان با احداث نیروگاه های کوچک مقیاس، مشکل برق را حل کنند. پورحاجت 
با تأکید بــر این  که در گاز نیز باید مدیریت صورت بگیرد، اظهار کرد:  ایران جزو 6 
کشور اصلی تولیدکننده اصلی سیمان در دنیاست، اما چرا نمی توانیم این مسئله را 
مدیریت کنیم. بایستی فرآیندها را به نحوی تنظیم کنیم تا بتوانیم سیمان تولیدی 

کشور را در زمان پیک مصرف برق مدیریت کنیم.

 اتوبوس های ایرانی تا ابتدای پایانه های مرزی
 اجازه تردد دارند

باشــگاه خبرنگاران- داریوش باقر جوان، مدیرکل دفتر حمل ونقل مســافری 
ســازمان راهداری گفت: هیــچ یک از اتوبوس و ناوگان حمل ونقل برون شــهری 
حق خارج شــدن از پایانه های مــرزی ایران را ندارند. مدیــرکل دفتر حمل ونقل 
مســافری ســازمان راهداری با بیان اینکه تمامــی ناوگان حمل ونقل اتوبوســی 
برای ایام اربعین در حال آماده ســازی هســتند گفت: حــدود 9 هزار ناوگان برای 
ایام اربعین نیاز اســت که بخشــی از این ناوگان باید حتماً از ســوی دســتگاه ها 
 تأمین شــود که طبق دســتور ســتاد اربعین، تمامی کارخانجات، معادن و سایر 
دســتگاه ها بایــد ســرویس های کارمنــدان خــود را در ایام اربعیــن حتی برای 
 بــازه زمانی کوتــاه مــدت در اختیــار وزارت راه وشهرســازی و ســتاد اربعین 

قرار دهند.
 وی ادامه داد: با توجه به کمبود ناوگان حمل ونقلی هیچ یک از ناوگان اتوبوس های 
 بــرون شــهری اربعین حق خارج شــدن از مــرز و پایانه های مــرزی را ندارند و 
ســرویس دهی این ناوگان تنها تا پایانه های مرزی شش گانه است. باقر جوان تأکید 
کــرد: هیچ یک از ناوگان حق چارتر کردن و یا رزرو  و انجام ســرویس گروهی را 
ندارنــد و با توجه به کمبــود ناوگان و افزایش میزان تقاضای مســافر هیچ یک از 
ناوگان حق خارج شدن از پایانه های مرزی ایران به عراق در ایام اربعین را ندارند.

مدیرکل دفتر حسابرسی سازمان امور مالیاتی اعلام کرد:
 مالیات ۶۰۰۰ میلیارد تومانی برای ۱۸۸ هزار

 خانه گران  قیمت
ایســنا- جهانگیر رحیمی در خصوص اقدامات ســازمان مالیاتی کشور در حوزه 
خانه های گران  قیمت که از ســال 1400 مصوب و عملیاتی شــده اســت، اظهار 
کرد: در ســال 1400 تعداد 12 هزار و 333 واحد مسکونی، سال 1401 تعداد 40 
هزار و 500 واحد مســکونی و سال 1402 تعداد 135 هزار و 509 واحد مسکونی 

گران قیمت مشمول مطالبه مالیات شده اند.
وی در رابطه با مجموع واحدهای مســکونی گران قیمت که طی ســه ســال اخیر 
شناســایی شــده اند، اظهار کرد: 188 هزار و 344 واحد طی ســه ســال گذشته 
شناســایی شده اند که از این تعداد 6000 میلیارد تومان مالیات تعیین و مطالبات 
آنها صورت گرفته اســت. مدیرکل دفتر حسابرســی ســازمان امور مالیاتی کشور 
خاطرنشــان کرد: براســاس آمار منتشــره تاکنون از 6000 میلیارد تومان مالیات 
مطالبه شــده از واحدهای مسکونی گران قیمت، حدود 130 میلیارد تومان مالیات 

وصول شده است.

 جوایز صرفه جویی در مصرف برق شامل مستأجران 
هم می شود

ایســنا- محمد خدادادی، مجری طــرح پویش با انرژی با تأکیــد بر اینکه برای 
بهره منــدی از جوایز پویش با انرژی با اندکی صرفه جویی و کاهش مصرف می توان 

هم پاداش صرفه جویی دریافت کرد و هم از جوایز پویش باانرژی بهره مند شد. 
وی افزود: با نصب و عضویت در نرم افزار پویش باانرژی از جوایز میلیونی آن که به 

به صورت شارژ در کیف پول آن قابل استفاده است.
به گفته مجری طرح پویش باانرژی تمام مشترکان برق و حتی مستأجران با حداقل 
صرفه جویی 15 درصدی در قرعه کشــی »با انرژی« شــرکت خواهند داده شد. در 
پایان دوره با ارائه اجاره نامه و قبض برق از دریافت جایزه ها بهره مند خواهند شد. 
خــدادادی اظهار کرد: اینکه در قالب این پویش ضمن تشــویق مردم به اســتفاده 
درســت از انرژی برق، راه اندازی ســایت و اپلیکیشــن با همین نام نیز راهکارهای 

مصرف درست برق را به مردم آموزش می دهد.
وی با بیان اینکه مشــترکان می توانند از طریق وب اپلیکیشــن Ba-energy.ir در 
جریان این پویــش قرار بگیرند، تصریح کرد: در کنار جوایز گســترده ای که برای 
تقدیــر از فعالان این پویش در نظر گرفته شــده، محتواهای متنوعی برای آموزش 

راهکارهای مصرف بهینه برق در وب اپلیکیشن با انرژی قرار گرفته است.
مجــری طرح پویش باانرژی با بیان اینکه مشــارکت مــردم در تأمین برق پایدار 
از طریــق آموزش و فرهنگ ســازی و بهره گیــری فعالانه در طــرح از مهمترین 
اهــداف پویش با انرژی اســت، گفت: انتظار مــی رود با اجرای پویــش با انرژی، 
 شــاهد کاهــش 15 درصــدی مصرف بــرق مشــترکان خانگی باشــیم که این 
کار با اســتفاده از راهکارهای ارائه شده در وب اپلیکیشن Ba-energy.ir به راحتی 
قابل انجام اســت. خدادادی با اشــاره به طرح های تشویقی صرفه جویی در مصرف 
برق، از اختصاص قبض برق رایگان به مشــترکانی که مصرف برقشــان را کاهش 
می دهند، خبر داد و خاطرنشــان کرد: مشــترکان متناسب با میزان کاهش انرژی، 
امتیاز دریافت می کنند و با شرکت در قرعه کشی از جوایز ارزنده مانند خودرو، لوازم 

خانگی و کالای دیجیتال بهره مند می شوند.
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ایســنا- مهدی ضیغمی در نامه ای به عباس علی آبادی، 
وزیر صنعت، معدن و تجارت اعلام کرده است که به دلیل 
عدم تمدید ماده 16 قانون حداکثر استفاده از توان تولیدی 
و خدماتی کشور و حمایت از کالای ایرانی در برنامه هفتم 
توســعه، از پایان مرداد ماه کارتابل فنی ســاخت داخل به 

طور رسمی حذف می شود.
در متن نامه رئیس سازمان توسعه تجارت آمده است:

همانگونه که مستحضرید، مطابق با ماده 16 قانون حداکثر 
اســتفاده از توان تولیدی و خدماتی کشــور و حمایت از 
کالای ایرانــی )مصــوب 15 اردیبهشــت 1398 ( وزارت 
صنعت معدن و تجارت موظف است ثبت سفارش کالاهای 
مصرفی و مصرفی بادوام خارجی دارای مشابه ایرانی را که 
با کیفیت مناســب و به میزان کافی تولید شــده باشد، تا 

پایان مدت قانون برنامه پنج ســاله ششم توسعه اقتصادی 
اجتماعی و فرهنگی جمهوری اســلامی ایران ممنوع کرده 
یا بر اســاس مــاده )32( قانون احکام دائمــی برنامه های 
 توســعه کشــور، از موانع تعرفه ای و فنــی جهت واردات 

استفاده کند.
با توجه به اینکه برنامه پنج ســاله ششــم بــا ابلاغ برنامه 
پنج ســاله هفتم به پایان رســیده اســت و از ســویی در 
برنامــه هفتم نیــز حکمی در این خصــوص وجود ندارد؛ 
 بنابراین ماده 16 قانون حداکثر اســتفاده از توان تولیدی 
 و خدماتــی کشــور از اعتبار ســاقط و وجاهــت قانونی 
ندارد. به همین منظور از زمان ابلاغ برنامه پنج ساله هفتم 
پیشرفت جمهوری اســلامی ایران، زیرساخت های حذف 
کارتابــل فنی در مرکز فنــاوری داده و اطلاعات و امنیت 

فضای مجازی )فاوا( در دســت آماده سازی بوده و از پایان 
مردادماه کارتابل فنی ســاخت داخل به طور رسمی حذف 
می شــود. لازم به ذکر است با توجه به اینکه بند )ت( ماده 
)120( قانون برنامه پنج ســاله هفتم پیشــرفت جمهوری 
اســلامی ایران مقرر است از ابتدای ســال 1403 تا زمان 
لازم الاجرا شــدن این قانون، قانون برنامه پنج ساله ششم 
توســعه اقتصادی اجتماعی و فرهنگی جمهوری اسلامی 
ایران مصوب 14 اســفند 1395 با اصلاحــات و الحاقات 
بعدی معتبر اســت؛ لذا حذف کارتابــل فنی تا زمان ابلاغ 
برنامه یاد شــده به تعویق افتاد و ادارات کل اســتان ها و 
معاونت هــای تخصصی طبق روال قبــل موظف بودند بر 
اســاس ضوابط جاری نسبت به بررسی ساخت داخل برای 

پرونده های ثبت سفارش اقدام کنند.

بدیهی است پس از حذف کارتابل ساخت داخل، همانگونه 
که قبــلًا به معاونت هــای تخصصــی وزارت متبوع اعلام 
شــد، جهت حمایت از تولیــد داخل صرفــاً می توانند با 
ارائه پیشــنهاد به کمیته ماده یک آیین نامه اجرایی قانون 
مقررات صــادرات و واردات جهت ارائه پیش نویس مصوبه 
به دولت، نســبت به برقراری موانع تعرفه ای )افزایش سود 
بازرگانی( بر اساس سیاست های جاری و شرایط اقتصادی 

اقدام کنند.

لغو ممنوعیت واردات کالاهای مصرفی دارای مشابه تولید داخل

ایرنا- مهرداد بذرپاش در جلسه ستاد اربعین 
وزارت راه و شهرســازی افــزود: در بخــش 
جاده ای که اصلی ترین نقش  و بیشترین سهم 
را در جابه جایی زائران دارد، برنامه ریزی  شده 
که هــم حمل ونقل عمومی و هم ظرفیت های 
اتوبوس ها به خدمت گرفته شــود و برای این 
کار مکانیزم هــای تشــویقی مطلوبی در نظر 
گرفته شــده تا راننــدگان بتوانند بــا انگیزه 

بیشتری به مردم خدمت رسانی کنند.
وزیــر راه و شهرســازی ادامــه داد: در کنار 
آن بــرای خودروهــای شــخصی افــراد نیز 
پارکینگ های بیشتر و گســترده تر نیاز است 
که در این راستا نیز اقدامات مربوطه در حال 

انجام است.
بذرپاش اظهار داشــت: در محورهای اربعینی 
در سال های گذشته 10 نقطه حادثه خیز مهم 
داشــتیم که این نقاط برای سفرهای اربعین 
رفع شده اســت. علاوه بر این، مناسب سازی 
معابر، روکش آســفالت، خط کشــی و نصب 
علائم نیز برای ایمن ســازی محورها در همه 
پایانه های  به مقصــد  محورهــای مواصلاتی 
مرزی در دســتور کار اســت که تا یک هفته 

آینده به اتمام خواهد رسید.

از  بــرای اســتفاده  وی گفــت: همچنیــن 
تاکســی های اینترنتی نیز مذاکرات در حال 
انجام اســت و امیدواریم امســال هم بتوانیم 
 از ایــن ظرفیــت بــرای جابه جایــی زائران 
استفاده کنیم. وزیر راه و شهرسازی توضیح داد: 
در پایانه های مرزی نیز به دلیل گرمای شدید 
که طبق برآورد ســازمان هواشناســی هوای 
گرم تری نسبت به سال گذشته در ایام اربعین 
تجربه خواهیم کــرد، مه پاش ها افزایش قابل 

توجهی داشــته اندو ســایه بان ها در پایانه ها و 
پارکینگ ها 15 هزار متــر مربع افزایش پیدا 
کرده اســت. وی با اشاره به اینکه حجم بالای 
ناوگان نیــز کمک خواهد کرد که ایســتایی 
مســافر کمتر باشد، خاطرنشــان کرد: وزارت 
کشور نیز سهولت بیشتری برای تردد سریع تر 
را فراهم کرده که ایستایی زائران کمتر باشد.

بذرپاش بــا تأکید بر این که همــه تدارکات 
در بخش حمل ونقلی مــا به ویژه جاده ای که 

بخش اعظم جابه جایــی را به خود اختصاص 
می دهد برای آســایش بیشتر مسافران به کار 
گرفته شده است، گفت: در بخش فرودگاهی 
در سال گذشــته از 21 فرودگاه کشور اعزام 
زائرین انجام شد و امسال سعی خواهیم کرد 
که به تعــداد این فرودگاه ها افزوده شــود تا 
شــرکت های هواپیمایی بتوانند بیش از پیش 
به زائران خدمت رســانی کنند. وی اضافه کرد: 
تعــداد فرودگاه ها هر چه افزایــش پیدا کند 
جابه جایی بین شــهری زائــران کمتر خواهد 
شــد و نیاز نیست که مســافران به شهرهای 
دیگر ســفر کنند و کم تــرددی زائران برای 
دسترســی به فرودگاه ها می تواند کمک قابل 
توجهی به سهولت خدمات دهی کند. علاوه بر 
این تمهیدات ویژه ای نیز در بخش فرودگاهی 
در نظر گرفته شــده تا پذیرایــی بهتری در 
فرودگاه هــا و هواپیماها برای مردم داشــته 

باشیم.
پیش بینی افزایش ۲۵ تا ۳۰ درصدی سفرهای 

هوایی اربعین
این مقام مســئول بیان داشــت: از کشورهای 
دیگر نیز کمــک خواهیم گرفت تــا بتوانیم 
تعــداد زائران بیشــتری را جابه جــا کنیم و 

پیش بینی می شــود که مســافران 25 تا 30 
درصد بیشــتر از سال گذشته از طریق هوایی 
در روزهای اربعین به عراق ســفر کنند. این 
در حالی اســت که قیمت نیز توسط سازمان 
هواپیمایی اعلام شــده که بخش قابل توجهی 
 از این میزان هزینه بلیت را خود فرودگاه های 
عراق دریافت می کنند. وزیر راه و شهرســازی 
گفــت: برآوردهــا این اســت که دســت کم 
10 درصــد بــه تعــداد زوار افــزوده خواهد 
شــد و ایــن رشــد بیــش از 10 درصــدی 
بخــش  در  آمادگی هــا  افزایــش   نیازمنــد 
نــاوگان اســت. وی در ادامــه با اشــاره به 
اتوبوس هــای وارداتی که در گمرک مانده اند، 
ابراز امیدواری کرد ترخیص این اتوبوس های 
وارداتی در هفته های آتی انجام شــود تا این 
اتوبوس ها بتوانند در مسیر اربعین تردد کنند.

وزیــر راه و شهرســازی تصریح کرد: امســال 
اتوبوس هایی از عراق نیز از مبدأ تهران و چند 
شــهر دیگر به مقصد عــراق حرکت خواهند 
کرد کــه امیدواریم تعداد این ناوگان به 400 
دستگاه برســد و مجموع این اقدامات کمک 
می کند که بتوانیم زائران بیشتری را در زمانی 

کمتر جابه جا کنیم.

وزیر راه و شهرسازی خبر داد:

رفع ۱۰ نقطه حادثه خیز مهم در مسیرهای اربعین

مسکن

 باشــگاه خبرنگاران- عضو کمیسیون عمران 
مجلس گفــت: 2میلیون و 600 هــزار متقاضی 
مسکن چشم انتظار تکمیل واحد های نهضت ملی 
مسکن هســتند که باید از سوی دولت چهاردهم 
تکمیل شــود در حــال حاضر حــدود 2 میلیون 
و 600 هزار واحد نهضت ملی مســکن در کشــور 
در حال ســاخت است که این واحد های مسکونی 
با توجه به پیشــرفت های فیزیکــی مختلفی که 
دارنــد متقاضیان همچنان چشــم انتظار تحویل 
واحد های مســکونی خود هســتند این در حالی 
اســت که دولــت چهاردهــم با ورود خــود باید 

زمینــه را برای بهبود وضعیــت و تعیین و تکلیف 
پروژه هــای نهضت ملــی مســکن را فراهم کند. 
 درهمیــن زمینه بســیاری از کارشناســان اعلام 
کرده اند که باید هرچه سریعتر این پروژه ها تعیین 
و تکلیــف شــوند و اقدامــات و برنامه ریزی های 
لازم را بــرای تکمیل این پروژه ها را دســتور کار 
 خود قرار دهند و اجازه توقــف این پروژه ها نباید 
داده شــود. در همین زمینه هاشمی، عضو انجمن 
انبوه سازان مســکن با بیان اینکه در ابتدای دولت 
ســیزدهم 4 میلیون پروژه نهضت ملی مســکن 
در دســتور کار قرار گرفــت و از این تعداد حدود 
2 میلیــون و 600 هزار پروژه اجرایی شــد گفت: 
حدود 600 هزار پروژه نهضت ملی مســکن هم به 
بهره برداری رسیده است. بنابراین باید برای تکمیل 
ســایر پروژه های نهضت ملی مسکن که حدود 3 
میلیون واحد مسکونی می شــود باید برنامه ریزی 
از طریق مردمی ســازی در دستور کار قرار گیرد. 
وی ادامــه داد: دولــت چهاردهم بایــد به تمامی 
معاونت های کــه در اجرای پروژه های نهضت ملی 
مسکن درگیر هستند دستور لازم را برای تکمیل 

پروژه های نهضت ملی مســکن را بدهد تا هرچه 
ســریعتر این پروژه ها به مرحله اجرایی و عملیاتی 
شدن برسد و این پروژه ها باید به مرحله اجرایی و 

عملیاتی شدن برسد.
عضو انجمن انبوه ســازان مسکن کشــور با بیان 
اینکه مردمی سازی واحد های نهضت ملی مسکن 
یکی از راهکار های  مؤثری بوده که توانســته است 
پروژه های نهضت ملی مســکن را به مرحله اتمام 
نزدیک تر کند افزود: دولــت چهاردهم اگر بتواند 
شیوه مردمی سازی و تخصیص زمین به متقاضیان 
را در دســتور کار خود قرار دهد می تواند زمینه را 
برای تعیین و تکلیف کردن پروژه های نهضت ملی 
مســکن فراهم کند. هاشمی یادآور شد: در دولت 
ســیزدهم تخصیص زمین اجرای واحد های خود 
مالکی و ســاخت مســکن های تدریجی توانست 
بخش زیادی از نیاز های متقاضیان را برطرف وآن ها 
رضایت کامل از اجرای این شــیوه از روند ساخت 
پروژه های نهضت ملی مسکن را داشتند که ادامه 
یافتن این شیوه خود نقش بسیار مؤثری در اجرایی 

شدن قانون جهش تولید مسکن خواهد داشت.

ایســنا- اکنون المپیک 2024 پاریس به یکی از 
بزرگترین رویدادهای ورزشی سراسر جهان تبدیل 
شــده است و تخمین زده می شود که بتواند به طور 
قابل توجهی اقتصاد فرانسه را تقویت کند اما چنین 

خواهد شد؟
داده هــای منتشرشــده در ایــن مورد نشــان داد 
سرمایه گذاری های انجام شده در بخش ساخت وساز 
فرانسه قبل از آغاز رویداد، این صنعت را احیا کرده 
و تعداد بــالای بازدیدکنندگان منجــر به افزایش 
تقاضا و فعالیت در بخش های خدماتی شــده است. 
المپیــک 2024 پاریــس بــه پرفروش ترین بازی 
المپیک در تاریخ این رویداد تبدیل شــده اســت؛ 
قیمــت بلیط حدود 97 دلار تا بیش از 2900 دلار 
متغیر اعلام شــد و گران ترین دارندگان بلیط بسته  

پذیرایی با قیمت 4200 دلار خریداری کرده اند.
همچنین بر اساس گزارش دفتر گردشگری پاریس، 
گردشــگران پایتخــت فرانســه 2/8 میلیارد دلار 
در طــول این رویداد هزینــه خواهند کرد و انتظار 
مــی رود هزینه های توریســتی به اقتصاد فرانســه 
کمــک کند اما همانطور که می دانیم تورم و هزینه 
زندگی در فرانســه صعودی اســت. آناتولی نوشت، 
بودجه رســمی المپیک 2024 پاریس 9/5 میلیارد 
دلار برآورد و هزینه های کشــور میزبان برای مدت 
زمان برگزاری ایــن رویداد به میزان 10/8 میلیارد 
دلار تخمین زده شــده اســت و داده های سازمان 
 )CDES( تحقیقاتــی مرکز حقوق و اقتصاد ورزش
نشان می دهد انتظار می رود این بازی ها حدود 7/2 

تا 12 میلیارد دلار به منطقه پاریس کمک کنند.
بــه گفته کمیته ســازماندهی بازی هــای المپیک 
و پارالمپیــک پاریــس 2024، این رویــداد برای 
181هزار نفر شــغل ایجاد خواهــد کرد و به عنوان 
اهرمی برای تقویت فعالیت های اقتصادی و اشتغال 

عمل می کند.
ســازمان آمار دولتی فرانسه، اینسه در نهم جولای 
اعلام کرد که اقتصاد فرانســه از بازی های المپیک 
پاریــس در این ســه ماهه با رشــد اقتصادی 0/3 
درصــدی به کمــک ولخرجی های ورزشــی رونق 
خواهد گرفــت. این آژانس در گزارشــی با عنوان 
»تولید ناخالص داخلی، بازی ها، ناشناخته ها« گفت: 
رشد اقتصادی در ســه ماهه جولای تا سپتامبر به 
دلیل افزایش گردشگری و همچنین فروش بلیط ها 

و حقوق پخش تحت تأثیر قرار خواهد گرفت.
اینســه افزود کــه بازی های المپیک رشــد تولید 
ناخالص داخلی )GDP( را 0/1 درصد در سه ماهه 
پایانی ســال 2024 کاهش می دهد، زیرا برخی از 
اثــرات یکباره مرتبط با بازی هــا از بین می روند و 
گفت مفروضات خود را بر اســاس اثرات مشــاهده 
شــده در لندن در طول دوره و بعــد از بازی های 
2012 ارائه کرده اســت. بر اساس برآوردهای ذکر 
شــده، اقتصاد بریتانیا 0/2 تا 0/3 واحد درصد رشد 
در سه ماهه سوم سال 2012 به دست آورد و رشد 
کلــی در این دوره یک درصــد بود. لندن و پاریس 
2 پایتخــت اروپایی بــا اقتصادهای توســعه یافته، 
بخش های توریســتی قابل توجه و زیرســاخت های 
شــهری پایدار هستند. مقایســه با دوره های قبلی 
بازی های المپیک در ریو دو ژانیرو در ســال 2016 
و توکیــو در ســال 2021 در طــول همه گیــری 
کوویــد19- کمتر با رویــداد کنونی مرتبط به نظر 
می رســد. این گزارش افزود: اقتصاد فرانسه به طور 
کلی در سه ماهه سوم 0/5 درصد و در سال 2024 
به میزان 1/1 درصد رشد خواهد کرد. همچنین این 
گزارش به تأثیر نامعلوم بلاتکلیفی سیاسی ناشی از 

انتخابات پارلمانی بی نتیجه در هفتم جولای اشاره 
کــرد؛ ترکیب و برنامه سیاســی دولت بعدی هنوز 
ناشناخته اســت، مجلس ملی به ســه گروه چپ، 
میانه رو و راست  افراطی تقسیم شدند و هیچ یک از 

آنها اکثریت را در اختیار نداشتند.
دوریان روشــر،  رئیس بخش اقتصاد اینسه اظهار 
کرد: پیش بینی رشــد البته بــا خطر بزرگی همراه 
اســت که آن وضعیت سیاسی فرانسه است. برآورد 
دســتاوردهای اقتصــادی ناشــی از بــه اصطلاح 
»رویدادهای بزرگ«، ماننــد جام جهانی فوتبال و 

بازی های المپیک، بسیار دشوار است.
خبرگزاری فرانسه گزارش کرد، کارهای ساختمانی 
که قبل از هر بازی انجام می شــود به افزایش شغل 
و رشــد در دوره بعدی کمک می کند، در حالی که 
بازدیدکنندگان خارجی اضافی و سایر فعالیت های 
تجاری مانند فروش بلیط و مصرف غذا و نوشیدنی 
نیز به ایجــاد ثروت کمک می کننــد. با این حال، 
در برخی مــوارد، بازی هــای المپیــک می توانند 
فعالیت های توریستی را سرکوب کنند، قیمت های 
بــالای هتل و پــرواز برخــی از بازدیدکنندگان را 
منصــرف می کند و اگــر مردم در خانــه بمانند و 
ورزش را تماشــا کنند، هزینه هــای مصرف کننده 

می تواند تحت تأثیر قرار گیرد.
بســیاری از هتل های زنجیره ای و سایر شرکت های 
دخیل در بخش گردشــگری پاریس در هفته های 
اخیر از کاهش تعــداد بازدیدکنندگان در پایتخت 
فرانسه شــکایت کرده اند، زیرا مســافران خارجی 
معمولی از آن دور می مانند و تأثیر المپیک با آب و 

هوای بد ترکیب شده است.
برترین شــرکت هواپیمایی فرانسه، ایر فرانس-کی 
ال ام در ابتدای ماه جولای هشدار داد که بازی های 
المپیک منجر به کاهش درآمد تا 180 میلیون یورو 
)262/9 میلیون دلار سنگاپور( خواهد شد و گفت 
در سطح بین المللی اجتناب قابل توجهی از پاریس 

وجود دارد.

چشم انتظاری ۲میلیون و ۶۰۰ هزار متقاضی پروژه نهضت ملی مسکن

المپیک ۲۰۲۴ مرهم زخم های اقتصادی فرانسه خواهد شد؟

انرژی

اقتصاد بین الملل

تولید

مدیرعامل توانیر خبر داد:

رشد ۸ درصدی مصرف برق
مهر- مصطفی رجبی مشــهدی، مدیرعامل شرکت توانیر گفت: میزان تقاضای مصرف 
برق در کشــور در روز گذشــته به 76 هزارو 400 مگاوات رســید که با وجود تعطیلی 
عمومی، تقاضای مصرف بالایی را تجربه کردیم. مصطفی رجبی مشــهدی با اشــاره به 
مقایسه نیاز مصرف برق کشــور در روز گذشته با مدت مشابه سال گذشته اظهار کرد: 
در روز هفتم مرداد ســال گذشــته میزان تقاضای مصرف برق در کشور 70 هزار و 36 
مگاوات ثبت شــده که 6360 مگاوات افزایش را در مصرف برق نشان می دهد که عدد 

بسیار بزرگی برای یک روز تعطیل است.
مدیرعامل شــرکت توانیر با بیان اینکه در این روزها و به دلیل گرمای زیاد رشد نزدیک 
به 8 درصدی مصرف برق را تجربه می کنیم، گفت: از مشترکانی که مصرفشان بالاست 
درخواســت می کنیم با کاهش مصرف برق خود به تأمین برق ســایر مشترکان کمک 
کنند. ســخنگوی صنعت برق با اشــاره به پایان این دوره که قبوض جدید صادر شده 
اســت، گفت: حدود 40 درصد از مشترکان خانگی مشمول دریافت 370 میلیارد تومان 
پاداش صرفه جویی شدند و 12 درصد از این تعداد هم قبض برق رایگان دریافت کردند. 
رجبی مشهدی گفت: خوشبختانه به مشترکان استان های هرمزگان 25 میلیارد تومان، 
سیســتان و بلوچستان 33 میلیارد تومان و تهران 44 میلیارد تومان پاداش صرفه جویی 

تعلق گرفته که نشان از روش صحیح مصرف برقشان است.
 ســخنگوی صنعت برق از مردم درخواســت کرد که با پیوســتن به پویش با انرژی و 
 کســب جوایز ارزشمند این پویش از جمله 300 خودرو و هزاران جایزه ارزشمند نقدی 

و غیر نقدی بهره مند شوند.

کشاورزی

خوشه  طلا دادیم مس هم نگرفتیم
فارس- 68 درصد پول خرید تضمینی گندمکاران پرداخت نشده که به گفته 
کارشناســان ادامه این وضع به تولید سال آینده آسیب می زند، طرح راهکاری 

در این باره وجود دارد اما اجرا نمی شود.
»یکسال است به دخترم قول دادم پول گندم را گرفتم براش دوچرخه بخرم و 
من پدر بدقولی شــده ام« اینها حرف های یک کشاورز کرمانی است که سه ماه 
است گندم تحویل سیلوهای دولتی داده اما پولش را نگرفته است. مدیر عامل 
بنیاد ملی گندم کاران علیقلی ایمانی روز گذشــته گفت که 116 هزار میلیارد 

تومان پول گندمکاران هنوز پرداخت نشده است.
داوود منظور، رئیس ســازمان برنامه و بودجه هفته گذشــته گفت که تا شنبه 
و یکشــنبه هفته جاری 43 هزار میلیارد تومان به کشاورزان پرداخت خواهد 
شــد. تاکنون 9/5 میلیون تن گندم از کشاورزان کیلویی 17500 تومان خرید 
تضمینی شــده و فقط 53/6 هزار میلیارد تومان پول به گندمکاران داده شده 
اســت. پیش بینی شده است که امســال دولت 11/5 میلیون تن امسال گندم 
خرید تضمینی کند که پول آن 200 هزار میلیارد تومان خواهد شــد. این رقم 
نصف یارانه معیشــتی پرداختی سالانه به 80 میلیون نفر و یا ارزش 7 کارخانه 
پتروشیمی است. قانون خرید تضمینی دولت را مکلف کرده پول کشاورز را 24 
ســاعته پرداخت کند. پرداخت نکردن به موقع پول گندمکاران فشار به تولید 
اساسی ترین محصول کشاورزی است، کشت پاییزه یک ماه دیگر آغاز می شود 
و اگر زمین به موقع آماده نشــود، بذر و نهاده مناســب خریداری نشود، تولید 

سال آینده کم خواهد شد.
کارشــناس کشــاورزی افشــین خاقانی می گوید که تأمین رقم درشت خرید 
تضمینی گندم کار آســانی نیســت و کشــاورزان باید صبور باشند و در این 
مســیر با دولت همکاری کنند، اگــر دلالان می خریدند احتمال داشــت که 
پــول کشــاورزان را کامل ندهند در خرید دولتی دیر و زود دارد اما ســوخت 
و ســوز ندارد. در مقابل، کارشناس کشــاورزی ابراهیم مرادزاده می گوید که 
ضمانت هــای اجرایی قانون مهمتر از خود قانون اســت »قانون خرید تضمین 
خرید محصولات اساســی« و »قانون افزایش بهره وری محصولات کشاورزی« 
تصویب شده اما درست اجرا نمی شود. وزارت جهاد کشاورزی سالهاست طرح 
»قیمت تضمینی« به جای »خرید تضمینی« مطرح کرده اســت که بر اساس 
آن کشــاورز محصول خود را در بازار آزاد و یا بورس می فروشــد و دولت تنها 

زمانی به مقوله خرید وارد می شود که کشاورز نتواند خودش بفروشد. 
 بــا این طرح، بــار مالی از روی دوش دولت برداشــته می شــود اما این طرح 

فعلًا خاک می خورد.
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سینما

ســید جواد  هاشمی که سه سال قبل قسمت اول »شهر گربه ها« را در سینماها 
اکران کرد، این روزها در انتظار فرارســیدن زمان نمایش قســمت دوم این فیلم 
است که چهار سال در پیچ و خم گرفتن پروانه نمایش از سازمان سینمایی بود.
ایــن فیلم کودک و نوجوان در شــرایطی برای اکران آماده می شــود که پس از 
گذشــت پنج ماه هنوز فیلم جدیدی از این گونه به سبد اکران اضافه نشده و به 
نظر می رســد فیلم قابل توجهی هم در ســینمای کودک و نوجوان تولید نشده 
اســت. این در حالی اســت که در آیین نامه اکران سال ۱۴۰۳ سرگروه ها موظف 
به اکران فیلم کودک هســتند؛ ولی به دلیل نبود فیلم مناســب تقریباً این بند 

آیین نامه منتفی شده است.
به این ترتیب گیشه سینما در فصل تابستان و تعطیلی مدارس که بهترین زمان 
برای تفریح بچه ها در کنار خانواده هایشــان است، تاکنون چیزی در سبد اکران 

نداشــته، به جز پویانمایی »ایلیا در جستجوی قهرمان« و »نوروز« که از ابتدای 
سال روی پرده سینماها هستند.

جواد  هاشمی که دوســت دارد باز هم در این زمینه فیلم بسازد، تأکید دارد که 
به دلیل شــرایط مالی و هزینه های ســنگین تولید دیگر به راحتی نمی توان در 

این بخش کار کرد. 
او در مصاحبه هــای پیشــین خود با انتقاد از ممیزی هــای مختلف و عجیب در 
ســینمای کودک بیان کرده بود:  من سال ها معلم بودم و می دانم باید چه بسازم. 
رک و راســت می گویم که دوســت دارم برای بچه ها فیلمی بسازم که هم با آن 
تفکر کند و هم برقصد ولی انگار خیلی ها نه آن تفکر را می خواهند و نه آن رقص 
را و در این شرایط ساخت فیلمی که هم شاد باشد و هم برای بچه ها تفکر برانگیز 

باشد مثل بالا رفتن از کوه قاف بدون دست و پا است.

»شهر گربه ها ۲« سید جواد  هاشمی در راه اکران

ورزش

آشنایی با قضاوت های حضرت علی )ع( در کتاب 
»قضاوت های امیرمؤمنان حضرت علی علیه السلام«

کتاب »قضاوت های امیرمؤمنان حضرت علی علیه السلام« که به تازگی از سوی 
نشــر جمال به چاپ رســیده، درباره حضرت علی )ع(، شخصیت اعجاب انگیز 

تاریخ بشریت است.
تاریخ ویژگی های منحصر به فردی را در رابطه با امام علی بیان می کند. سراسر 
عمر ایشان همراه با این ویژگی ها بوده است. ایشان در کنار پیامبر و در جنگ ها 

حضوری ویژه داشت و اقداماتی منحصر به فرد کرد.
پــس از پیامبر و ماجرای غصب حق خلافت ایشــان، عکس العمل آن حضرت 
موجب حیرت عقول شد. در دوران حکومت نیز تاریخ بار ها و بار ها گواه زندگی 

اعجاب انگیز حاکم جامعه اسلامی شد.
او حتی در رابطه با قاتل خود ســخنانی گفت که تا امروز انســان ها را به تعجب 
 وا داشــته اســت. یکی از جهات حیــرت انگیز امیر مومنــان، قضاوت های آن 

حضرت است.
قضاوت هایــی که در طــول عمر آن حضرت پیش آمــد، در برخی موارد چنان 
دشــوار و سخت می نمود که به راحتی قابل حل نبود. ولی آن حضرت با روشی 
مخصوص به خود و به شــیوه ای اعجاب انگیز مشــکل را حل نمــود و به دعوا 

خاتمه داد.
در کتاب »قضاوت های امیرمؤمنان حضرت علی علیه الســلام« با این قضاوت ها 
آشنا خواهیم شــد. خواندن این قضاوت های شــگفت ما را در برابر شخصیتی 
بی نظیر قرار خواهد داد. آنگاه به مقام و جایگاه ویژه آن امام اعتراف خواهیم کرد 

و در نتیجه محبت و علاقه ما نسبت به ایشان افزایش خواهد یافت.
اثر حاضر نوشته مرحوم آیت ا... شیخ محمدتقی شوشتری است. شیخ محمدتقی 
شوشتری از دانشــمندان علم رجال بود. مهم ترین اثر ایشان »قاموس الرجال« 

است که مورد استفاده محققین و اندیشمندان علم رجال بوده و هست.

ادگار رایت برای کارگردانی »بیبی درایور ۲«
 آماده می شود

در حالی که رایت پروژه هایی از جمله بازســازی های »مرد دونده« و »باربارلا« 
را نیــز در برنامــه خود دارد، این منابع از دنباله »بیبــی درایور« به عنوان فیلم 
بعدی او پس از »مرد دونده« نام برده اند که قرار اســت اواخر امســال به مرحله 
تصویربرداری برســد. هنوز خبری از بازگشــت بازیگران اصلی، از جمله انســل 
الگورت، برای این فیلم نیســت؛ اما شــنیده ها حاکی است که جان برنثال نقش 
بســیار پررنگ تری در این دنباله خواهد داشت. از دیگر بازیگران »بیبی درایور« 
می توان به جیمی فاکس، جان هم، الزا گونزالس و کوین اسپیســی اشــاره کرد.

همچنین فیلم »باربارلا« که این کارگردان بریتانیایی قصد داشت با بازی سیدنی 
ســوینی بســازد، هنوز در مراحل اولیه قرار دارد و احتمالاً این اثر تا ســال های 

۲۰۲۶ یا ۲۰۲۷ تولید نخواهد شد.
پیــش از این ها از فیلــم »زنجیر« نیز به عنــوان یکی از پروژه هــای رایت که 
نویســندگی فیلم »ماجراهای تن تن: راز اســب شــاخ دار« را در کارنامه دارد، 
یاد می شــد و شــایعاتی مبنی بر حضور اما اســتون در این پروژه وجود داشت، 
اما به نظر می رســد رایت پروژه های دیگری را مدنظر دارد و دیگر قرار نیســت 
این فیلم را بســازد.او با فیلم هایی مانند »پلیس خفن«، »اســکات پیلگریم در 
مقابل دنیا«، »شــان می میرد« و »شب گذشته در سوهو« طرفداران پروپاقرصی 
بــرای خود جمع کرد؛ اما باید گفت بهتریــن فیلم رایت احتمالاً »بیبی درایور« 
 است و ســاخت دنباله آن قطعاً برای این فیلم ســاز ٥۰ ساله از اهمیت خاصی

برخوردار است.

همراهباالمپیکپاریس؛
تیم روئینگ بانوان ایران به نیمه نهایی نرسید 

به گزارش ایرنا، در ســومین 
روز از بازی هــای المپیــک 
مســابقه  پاریــس،   ۲۰۲۴
روئینگ دونفره ســبک وزن 
شــانس  مرحله  در  بانــوان 

مجدد پیگیری شد.
در ایــن رقابت تیــم ایران 
با ترکیب زینــب نوروزی و 
مهســا جاور در گروه اول با 
تیم هــای آرژانتیــن، کانادا، 

ایرلند و چین به رقابت پرداخت.
ملی پوشــان ایران در قایق دونقره سبک وزن روئینگ با ثبت زمان ۷:۳٥/٥۶ 
دقیقه به مقام چهارم رسیدند و ضمن ناکامی در صعود به مرحله نیمه نهایی، 

به فینال C رفتند.
سی وسومین دوره بازی های المپیک به طور رسمی از پنجم مرداد آغاز شد و 
تا ۲۱ این ماه ادامه دارد. کاروان کشــورمان با ۳۹ ورزشکار و ۴۰ سهمیه در 

این رقابت ها شرکت کرده است.

همراهباالمپیکپاریس؛
»اسنایدر« در اندیشه انتقام

مســابقات  ایرنا،  گزارش  به 
المپیک  بازی های  کشــتی 
از ۱٥ تا ۲۱ مرداد در شــهر 
پاریس برگزار خواهد شــد. 
ایران در کشــتی فرنگی با ۶ 
سهمیه کامل حضور خواهد 
داشت. برای تیم ملی کشتی 
عموزاد  رحمــان  نیــز  آزاد 
خلیلی، یونس امامی، حسن 

یزدانی، امیرعلی آذرپیرا و امیرحسین زارع به روی تشک خواهند رفت.
اتحادیه جهانی کشتی با انتشار فهرستی از آزادکاران این رشته رونمایی کرد. 
در گزارش این اتحادیه به کایل اسنایدر، قهرمان نامدار آمریکا اشاره شده که 
برای کســب دومین نشــان طلای خود در المپیک در پاریس به روی تشک 
خواهد رفت. او یک طلا و یک نقره المپیک را در ســال های ۲۰۱۶ و ۲۰۲۰ 

به دست آورده است.
کایل اسنایدر در رقابت های جهانی ۲۰۲۳ بلگراد در مرحله یک چهارم نهایی 
مقابل اخمت تاج الدین اف بحرینی شکســت خورد؛ او پس از این شکست به 

دنبال انتقام از آزادکار روسی الاصل است.
از آن باخت در سپتامبر۲۰۲۳، اسنایدر به همراه برخی قهرمانان ازجمله کائل 
ساندرســون در دانشگاه ایالتی پنسیلوانیا حضور داشت و در حال آماده سازی 
خود برای رویارویی با حریف قدرتمند بحرینی بود. این ۲ آزادکار احتمالاً در 
مرحله نیمه نهایی المپیک پاریس با یکدیگر روبه رو خواهند شد. تاج الدین اف 
و اســنایدر در حال حاضر به ترتیب در جایگاه دوم و ســوم رنکینگ وزن ۹۷ 
کیلوگــرم قرار دارند. کشــتی آزاد در حالــی کارش را از ۱۸ مرداد ماه آغاز 
می کند که در نخســتین روز رقابت های وزن هــای ٥۷ و ۸۶ کیلوگرم برگزار 
خواهد شد. مسابقات اوزان ۷۴ و ۱۲٥ کیلوگرم در روز دوم و اوزان ۶٥ و ۹۷ 
کیلوگرم در آخرین روز برگزار می شــود. همچنین کایل اســنایدر و امیرعلی 
آذرپیرا سال گذشته در رقابت های رنکینگ دار زاگرب مقابل هم قرار گرفتند 
که آزادکار جوان کشورمان توانســت حریف آمریکایی خود را شکست دهد. 
آذرپیرا با این برتری جایگاه خود را در این وزن برای المپیک مســتحکم کرد. 
اتحادیه جهانی کشتی آذرپیرا را یکی دیگر از تهدیدات این وزن برای اسنایدر 

معرفی کرده که بدون جایگاه در رنکینگ در پاریس حاضر خواهد شد.

به گزارش تســنیم، حاتم احمدی که بــا حکم فرماندهی 
سپاه فجر استان فارس، رســماً به عنوان قائم مقام باشگاه 
فرهنگی ورزشی فجر شــهید سپاسی شیراز منصوب شد، 
اظهار داشــت: از اعتمادی که ســردار بوعلی، ســرهنگ 
کریمــی و اعضای هیئت مدیره به بنده داشــتند تشــکر 
می کنم و خوشــحالم کــه می توانم همچون گذشــته در 

خدمت این باشگاه ارزشی فوتبال کشور باشم.
وی در خصوص سوابق خود در باشگاه فجر شهید سپاسی 
شــیراز گفت: از حــدود یک دهه پیــش در تربیت بدنی 
باشگاه فعالیت داشــتم و چندسال به عنوان مدیر اجرایی 
فجرسپاســی افتخار خدمتگزاری به ایــن تیم محبوب را 
داشــتم. زمانی هم که تیم به لیگ برتــر رفت، به عنوان 
معــاون اجرایی انجــام وظیفه می کردم. هــم در رده های 
سنی پایه و هم در رده بزرگسالان، پیگیری امور سربازان، 
امور داخلی و اداری باشــگاه به عهده بنده بود و از ته دل 
خوشــحالم که تا جای ممکن، توانســته ام به این باشگاه 

خدمت کنم.
قائم مقام باشگاه فجرسپاسی افزود: سال گذشته هم با نظر 
هیئت مدیره، بنا شد که بنده به عنوان قائم مقام باشگاه به 
فعالیت خود ادامه دهم که امســال هم با حضور سرهنگ 
کریمی، مدیرعامل جدید باشــگاه و با حکم سردار بوعلی، 

این حکم تصویب و صادر شد.
احمــدی از بومی گرایی به عنوان یکی از برنامه های جدی 
مدیریت فجرسپاســی نام برد و گفت: طی جلســاتی که 
داشــتیم، بنا بر این شــد که تیم های پایــه به طور کامل 
بومی سازی شود. البته بومی سازی را برای تیم بزرگسالان 

هــم در نظر داریم و قطعاً با ادامه روند بومی ســازی و کار 
جدی روی تیم های پایه، می توانیم هرساله چند بازیکن را 
به تیم های امید و بزرگســالان تزریق کنیم و به مرور این 

بومی گرایی به تیم های بزرگسالان هم تعمیم داده شود.
وی افزود: در دهه های گذشــته، باشــگاه فجرسپاسی به 
کارخانه بازیکن ســازی فوتبال کشور معروف بود و ما تمام 
تلاشــمان را می کنیم کــه فجر را دوباره به یک باشــگاه 
بازیکن ســاز تبدیل کنیم. در این راســتا، نخستین برنامه 
اســتعدادیابی را در شهرســتان کازرون با حضور بازیکنان 
جوانــان و امید شهرســتان های کازرون، نورآباد و مناطق 
اطــراف برگزار کردیــم و چند بازیکن خوب هم توســط 

مربیان ما شناســایی شده اند. در ادامه هم همین برنامه در 
جنوب، شمال و سایر مناطق استان ادامه خواهد داشت و 
فکر می کنم این استعدادیابی و ســرمایه گذاری روی این 

استعدادها، خدمت بزرگی به فوتبال فارس خواهد بود.
قائم مقام باشگاه فجر شهید سپاسی در پاسخ به سؤالی که 
توســط برخی هواداران در خصوص احتمال ســرباز شدن 
بازیکنــان ملی مثل علیرضا بیرانوند و جذب آنها توســط 
باشگاه شــیرازی مطرح شده بود، اظهار کرد: در این مورد 
ســتاد کل نیرو های مســلح تصمیم گیری خواهد کرد، اما 
مدیریت باشگاه فجرسپاسی و در رأس آن سرهنگ کریمی 
با جدیت مشــغول پیگیری امور نقل و انتقالات، از جمله 

وضعیت بازیکنان ســرباز هستند و در روز های باقی مانده 
نیــز تمام تلاشــمان را می کنیم که بهتریــن نفرات را در 

لیست نهایی باشگاه برای فصل جدید قرار دهیم.
وی از جذب چندین بازیکن لیگ برتری توســط باشــگاه 
فجرسپاســی در فصل نقل و انتقــالات خبر داد و گفت: با 
نظــر مدیریت و کادر فنی باشــگاه، بازیکنــان خوبی را از 
لیگ برتر فوتبال کشــور جذب کرده ایم که همگی آنها در 
صحبت هایشان، حضور در باشگاه فجر شهید سپاسی را افتخار 
 خود دانسته و با اشتیاق با این باشگاه قرارداد امضا کردند.

احمــدی در خصــوص آخریــن وضعیت محمدحســین 
مفتاحی، مدیرعامل فصل گذشته باشگاه فجر که در اواسط 
تیرماه دچار ســانحه رانندگی شد، گفت: مفتاحی یکی از 
انســان های فعال و زحمتکش باشــگاه بود که متأســفانه 
در ســفر به تهران، شــب هنگام دچار اتفاق ناگواری شد. 
همســر ایشان در این حادثه جان ســپرد که صمیمانه به 
خانواده شان تســلیت می گوییم. مفتاحی هم که چند روز 
در کما به سر می برد، خوشبختانه از این حالت خارج شد، 
اما همچنان در بیمارســتان اصفهان تحت مراقبت است و 
باید دو عمل دیگر روی او انجام شود. دعا می کنیم هر چه 

زودتر سلامتی خود را به دست آورد.
وی همچنیــن از افزایش ارتباط باشــگاه فجرسپاســی با 
اصحاب رســانه و پیشکســوتان فوتبال خبــر داد و گفت: 
تجربیات پیشکســوتان و اصحاب رسانه برای ما ارزشمند 
اســت و ســعی داریم که با برگزاری جلسات مداوم با این 
عزیــزان، از پیشــنهادت و انتقــادات آنهــا در جهت رفع 

ایراد های احتمالی استفاده کنیم.

بومی سازی تیم های پایه اولویت باشگاه فجر شهید سپاسی شیراز

به گزارش ایســنا، فیفا در بیانیــه ای که در اختیار 
ســایت آمریکایــی اتلتیک قرار داده اســت درباره 
موضوعــات مطرح  شــده دربــاره ورود بانــوان به 
ورزشگاه ها در ایران پاســخ داد که متن آن به این 
شــرح است: فیفا به تعامل و گفت وگو اعتقاد دارد و 
این رویکرد پیشرفت آشکار را در این زمینه از سال 
۲۰۱۸ نشان داده است. این پیشرفت تدریجی بوده 
است و در ابتدا در مسابقات بین المللی شاهد ورود 
بانوان بودیم و در ادامه در مسابقات لیگ در تهران 
و در نهایت در سراســر ایران اکنون شــاهد حضور 
بانوان هســتیم. طبق آخریــن گزارش ها، در فصل 
گذشــته در نزدیک به نیمی از مسابقات لیگ برتر 
ایران و ورزشــگاه ها شاهد حضور بانوان بودیم. پس 
از یک دوره ۴۰ ســاله ممنوعیت کامل حضور زنان 

در ورزشگاه ها، این پیشرفت تلقی می شود. 
این پایان راه نیســت. فیفا بــه صراحت بیان کرده 
اســت که به آینــده ای می نگرد کــه در آن همه 
دختــران و زنانی که مایل به حضور در مســابقات 

فوتبال در ایران هستند، آزاد باشند. به همین دلیل 
گفت وگو با فدراسیون فوتبال ایران و مقامات ادامه 
دارد. این موضوع به طــور مرتب در گفت وگوهای 
فیفــا با فدراســیون فوتبال ایران در همه ســطوح 
مطرح می شــود. گفت وگوی ما با فدراسیون فوتبال 
ایران در ســال های گذشــته ســازنده بوده است و 
فدراســیون بســیاری از تعهدات خود را انجام داده 
و به تدریج دسترســی زنان به ورزشگاه های سراسر 

کشور را بهبود بخشیده است.

به گزارش ایرنا، تیم ملی والیبال کشورمان نتوانست پس از ۲ دوره 
متوالی حضور در المپیک های ۲۰۱۶ و ۲۰۲۰، شــانس شرکت در 

المپیک پاریس را پیدا کند.
در پایان دور پیشــین لیگ ملت ها که بــا ناکامی مطلق تیم ملی 
ایران همراه بود، رئیس فدراســیون والیبال وعده داد که یک مربی 
بــزرگ خارجی هدایت تیم ملی را بر عهــده خواهد گرفت. گفته 
می شود مارسلو مندز گزینه نخست فدراسیون والیبال است. اتفاقی 
که در این خصوص رخ داد تلاش عجیب ســرمربی فعلی تیم ملی 

هلند برای هدایت تیم ملی ایران است.
پیاتزا در شــرایطی که پیش از لیگ ملت ها از طریق دلال هایی که 
در فضای مجازی هم فعالیت های زیادی دارند به دنبال این بود که 
خودش را به والیبال ایــران تحمیل کند این روزها تلاش می کند 

هر طور شده سرمربی تیم ملی ایران شود.
این مربی در پیشنهادی غیرحرفه ای از فدراسیون والیبال خواسته 
قــراردادی پنهانی با او امضا شــود تا بتواند بــه طور همزمان هم 
هدایت تیم ملی ایران را بر عهده داشــته باشد و هم سرمربی تیم 
هلند بماند. پیاتزا عنوان کرده که اگر فدراسیون والیبال با او قرارداد 
ببندد دســتیارش به عنوان سرمربی تیم ملی ایران معرفی خواهد 
شــد اما عملًا او همه کاره تیم ملی خواهد بود. چنین پیشنهادی 
قطعاً با قوانین بین المللی در تضاد است و حتی فدراسیون جهانی 
والیبال با آن برخورد خواهد کرد. اتفاق امیدوارکننده ای که در این 
خصوص رخ داده مخالفت فدراسیون والیبال با پیشنهاد پیاتزا است 
تا تیر دلالان به ســنگ بخورد. فدراسیون والیبال تنها در صورتی 
کــه پیاتزا به کار خود با تیم ملی هلنــد پایان دهد حاضر خواهد 
شــد با او مذاکره کند؛ اما در چنین شرایطی هم او گزینه اول این 

فدراسیون نخواهد بود.

درپاسخبهیکرسانهآمریکایی؛

فیفا از روند ورود زنان به ورزشگاه ها در ایران 
ابراز رضایت کرد

پیشنهاد عجیب مربی ایتالیایی به فدراسیون والیبال؛ 

قرارداد پنهانی بسته شود

فروش ۴٣٨ میلیون دلاری »ددپول و ولورین« گیشه را 
تسخیر کرد

قناد:

مایلم در نمایش خانگی برای بچه ها برنامه بسازم
فیلم سینمایی »ددپول و ولورین« با فروش ۴۳۸ میلیون دلاری 
در اولین آخــر هفته اکران خود، هشــتمین افتتاحیه پرفروش 

تاریخ سینما را رقم زد.
»ددپــول و ولوریــن«، یــک ماجراجویی کمیــک بوکی که ۲ 
شــخصیت محبوب مارول را با هم در یک قاب قرار داده اســت، 

گیشه سینما های جهان را از آن خود کرده است.
این فیلم ابرقهرمانی در سه روز ابتدایی اکران خود ۲۰٥ میلیون 
دلار فروش کرده تا عنوان هشــتمین افتتاحیه برتر تمام دوران 
را از آن خود کند و پیش از »پلنگ ســیاه« سال ۲۰۱۸ با ۲۰۲ 
میلیون دلار و پس از »دنیای ژوراســیک« ســال ۲۰۱٥ با ۲۰۸ 
میلیون دلار و »اوانگرزها« در سال ۲۰۱۲ با فروش ۲۰۷ میلیون 
دلار قرار گرفته اســت. تنها ۹ فیلــم در تاریخ هالیوود در اولین 
تعطیلات آخر هفته خود از مرز ۲۰۰ میلیون دلار عبور کرده اند.
فیلم »ددپول« در ســال ۲۰۱۶، ۱۳۲ میلیون دلار فروش کرد. 
»ددپول۲« محصول ۲۰۱۸ به ۱۲٥ میلیون دلاری رسیده بود و 
اکنون »ددپول و ولورین« با فاصله زیادی موفق شــده تا »درون 
و بیرون ۲« )که دنباله موفق پویانمایی پیکسار دیزنی است و با 
افتتاحیه ۱٥٥ میلیون دلاری روبه رو بود( را پشت سر بگذارد و 

جایگاه اول جدول را از آن خود کند.
در ســطح بین المللی، »ددپول و ولورین« موفق شد تا ۲۳۳.۳ 
میلیــون دلار بفروشــد و در مجمــوع کارش را با فروش ۴۳۸ 

میلیون دلاری آغاز کند.
این فیلم که با بازی رایان رینولدز و هیو جکمن ساخته شده تنها 

پس از سه روز اکران، عنوان ششمین پرفروش سال ۲۰۲۴ را 
کســب کرده است. دیزنی حدود ۲۰۰ میلیون دلار برای تولید 

و ۱۰۰ میلیون دلار دیگر برای تبلیغ فیلم هزینه کرده است.
پیش بینی می شد که قسمت سوم »ددپول« که اولین فیلم از 
دنیای سینمایی مارول و شــخصیت های کتاب های مصور آن 
اســت )که مجوز آن قبلا به فاکس قرن بیســتم فروخته شده 

بود(، حدود ۱۶۰ تا ۱۷۰ میلیون دلار بفروشد.
این فیلم تنها در روز جمعه ۹۶ میلیون دلار فروخت که بسیار 
بالاتــر از فروش بیشــتر فیلم های ســال ۲۰۲۴ در یک هفته 

افتتاحیه آنها بود.
موفقیت »ددپول و ولورین« یک پیــروزی ضروری برای مارول 

هم محسوب می شود. اگرچه این غول کمیک در طول ۱٥ سال 
با ۳۳ فیلم پرفروش ترین فیلم ها را روانه بازار کرده، اما فیلم های 
اخیر آن مانند »ابدی ها«، »مرد مورچه ای و زنبور: کوانتومانیا« و 

»مارول ها« ناموفق ظاهر شدند. 
گفته می شود بخشی از این مشکل این است که از زمان راه اندازی 
سرویس استریم دیزنی پلاس، بینندگان با اسپین آف ها، دنباله ها 
و ســریال های تلویزیونی بی شــماری مواجه شــده اند و همین 
موجب شد تا باب ایگر؛ مدیرعامل دیزنی تصمیم بگیرد تا شمار 
فیلم های تولیدی را کاهش دهد. »باربی« فیلم پرفروش ســال 

پیــش کارش را با فروش ۱٥٥ میلیون دلاری شــروع کرد و 
عنــوان بزرگ ترین فروش افتتاحیه ســال را از آن خود 

هفته کــرد و »اوپنهایمــر« در 
 ۸۰/٥ افتتاحیــه 

دلار  میلیــون 
فروخت.

مجیــد قناد درباره امکان برنامه ســازی برای بچه ها 
گفت: مایلم در سکوهای نمایش خانگی برای بچه ها 
برنامه بسازم اما هنوز اقدامی نکرده ام. نمی توانند ما 
را از بچه ها جدا کنند، با این حال ســعی می کنیم با 

افراد جدیدتری نسبت به تیم قبلی کار کنیم.
وی ادامه داد: اغلب هنرمندان ســعی می کنند کار 
جدید خــود را با افراد جدید پیــش ببرند؛ هرچند 
هیچ گاه نباید گذشــته خــود را فراموش کنیم. من 
مدیون اساتیدم هستم که ابتدا به من درس زندگی 

دادند و بعد درس هنر.
مجری سابق تلویزیون با بیان اینکه بچه ها 
را نباید فراموش کرد، توضیح داد: بچه های 

امروز به برنامه ها و ســرگرمی های مناســب 
با ســن خود نیاز دارند و بــا بچه های دیروز 

فرق می کننــد. نه تنها هنرمندان، بلکه پدر و مادر و 
آموزش وپرورش هم باید به آنها کمک کند.

وی در پیامــی به بچه ها گفت: امیــدوارم بتوانند به 
آرزوی خود برســند و حتماً یادشان نرود که علاوه 
بر اینکه بچه خوبی برای خانواده هســتند، پشت سر 
خود را فراموش نکنند و کسانی را که به آنها نکته ای 

آموخته اند، به خاطر داشته باشند.
این هنرمند همچنین درباره ســعید راد عنوان کرد: 
او خوش اخلاق، آرام و خــوش رو بود و الگویی برای 
جوانان است. ما این آدم ها را به سادگی نمی توانیم به 
دست بیاوریم. آنها عمر خود را برای هنر گذاشته اند؛ 

همچــون مرحوم راد که با آن که از ایران رفته بود 
وطن  برای  دلش  اما 

و  بود  نگران 
گشت  بر

و کار خود را همین جا ادامه داد.
چــرا برخی قناد در پاســخ بــه اینکه 

مراســم  در  هنرمندان 
وداع با پیکر سعید راد 
گفت:  نیافتند،  حضور 
باید  جوان  هنرمندان 

در ایــن مراســم ها 
بیشتر شرکت 

کنند؛ زیرا 
ینجــا  ا

یک  همچــون 
کلاس درس است. 
حضــور در میــان 
هنرمنــدان قدیمی 
گپ وگفت هایــی  و 
می گیرد  صورت  که 
کلاس  همچــون 
آنان  برای  درســی 

است.

کتاب



معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری فارس:
دانش حکمرانی از مهم ترین نیازهای جامعه مدیریتی 

فارس است
بــه گزارش ســبحان، اســماعیل قزل ســفلی، معاون امنیتی و سیاســی 
اســتانداری فارس در آیین آغاز به کار مدرســه حکمرانی شــهید بهشتی 
گفــت: اگر حکمرانی را حتی تنها به معنــای تدبیر امور نظر بگیریم، یکی 
از نیازهای اساســی جامعه، دانش حکمرانی متعالی اسلامی  است که باید 
مدیران داشته باشند و از آن بهره بگیرند و یکی از مهم ترین نیازهای جامعه 

مدیریتی فارس فراگرفتن این دانش است.
وی با اشــاره به ظرفیت های استان و این فرموده رهبری که فارس در قله 
اســت، افزود: نخستین شعبه استانی مدرسه عالی حکمرانی شهید بهشتی 
در فارس راه اندازی شــد و این استان می تواند برای دیگر استان های کشور 

نمونه باشد.
قزل سفلی ادامه داد: اکنون بخشــی از فرآیند آزمون و خطا را گذرانده ایم 
و در دل کار هســتیم. وی بیــان کــرد: هرچند تربیت مدیــران آینده از 
وظیفه های مدرسه عالی حکمرانی شهید بهشتی است؛ اما آموزش مدیران 

فعلی نیز باید در اولویت ویژه قرار گیرد. 
قزل ســفلی افزود: افراد تربیت شــده در دوره های آموزشــی مدرسه عالی 
حکمرانی باید پس از آموزش، در فرایندهای آزمایشــی و خواســت محور 

تدبیر امور را به عهده گیرند. 
معاون اســتاندار فارس ادامه داد: اســتانداری خود را نیازمند این مدرسه 

می داند و در ادامه نیز دغدغه مندانه از فعالیت آن حمایت می کند. 

هدیه معنوی به خیرین عرصه سلامت
به گزارش سبحان، مجمع خیرین تأمین سلامت فارس با مشارکت دانشگاه 
علوم پزشکي شیراز در راســتاي پاسداشت اقدامات خیرخواهانه در عرصه 
ســلامت، خیرین برگزیده سلامت اســتان فارس را به سفر زیارتی مشهد 
مقدس اعــزام کرد. علي اکبر رامجردي، مدیرعامــل مجمع خیرین تأمین 
ســلامت فارس و مدیر سازمان های مردم نهاد دانشــگاه گفت: در راستاي 
پاسداشــت نیات خیرخواهانه خیرین حوزه ســلامت فــارس 200 نفر از 

خیرین و تلاشگران برگزیده به سفر زیارتی مشهد مقدس اعزام شدند. 
رامجردي با بیان اینکه این منتخبین در چهار سال اخیر در حوزه سلامت 
فعالیت های اثرگذاری داشــته اند، افزود: اعزام خیرین برگزیده به مشــهد 
مقدس توسط مجمع خیرین سلامت هر ساله انجام می گرفت؛ لکن باتوجه 
به سال های همه گیری  کرونا فرصت این سفر وجود نداشت و امسال مجدداً 
این برنامه اجرا شــد. شایان ذکر است خیرین مذکور طی چهار سال اخیر 
اقدام به ساخت 195 پروژه ی عمرانی، تأمین 288 مورد تجهیزات پزشکی، 
اهدای 46 قطعه زمین و ملک به عرصه ســلامت را در کارنامه خود دارند 
و علاوه بر این، در زمینه های حمایت از بیماران نیازمند و پشتوانه ســازی 
عرصه ســلامت نیز فعال بوده و مجموع ارزش کمک های ایشــان در چهار 

سال مذکور از مرز 10هزار میلیارد ریال عبور کرده است. 

فرمانده انتظامي شیراز خبر داد:
سارقان با 24 فقره سرقت دستگیر شدند

به گزارش سبحان، سرهنگ اســماعیل زراعتیان، فرمانده انتظامي شیراز 
از شناسایي و دســتگیري سارقان قطعات درون خودرو با 24 فقره سرقت 

توسط مأموران کلانتري »19 بوستان« خبر داد. 
ســرهنگ زراعتیان اظهار داشــت: در پي وقوع چند فقره سرقت قطعات و 
محتویات درون خودرو در شهرســتان شــیراز، موضوع به صورت ویژه در 
دســتور کار مأموران انتظامي قرار گرفت. وي ادامه داد: مأموران انتظامي 
شهرســتان شــیراز با انجام اقدامات پلیســي، در این خصوص 2 سارق را 
شناســایي و پس از هماهنگي با مرجع قضایي در یــک اقدام برنامه ریزي 
شــده آنان را در مخفیگاهشان دستگیر کردند. فرمانده انتظامي شهرستان 
شیراز گفت: متهمان در تحقیقات پلیسي به 24 فقره قطعات درون خودرو 
اعتراف کردند. ســرهنگ زراعتیان بیان کرد: در ادامه اقدامات انجام گرفته 
توسط مأموران، 2 نفر از خریداران اموال مسروقه نیز طي عملیات جداگانه 
دســتگیر و در بازرسي از انبار آنها تعدادي اموال مسروقه از جمله باطري، 
زاپاس، باند و ضبط خودرو کشــف شد. این مقام انتظامي در پایان با بیان 
اینکه متهمان براي ســیر مراحل قانوني تحویل مرجع قضایي شــدند، به 
مالکان وســایل نقلیه توصیه کرد: هنگام ترک خودرو از گذاشــتن اشیاء 
بــا ارزش و قیمتــي در داخل آن به ویژه در معــرض دید اجتناب کنند و 
از پارک کردن وســایط نقلیه در مکان هاي خلوت که فاقد روشنایي کافي 

است، پرهیز کنند. 

 در همایش برنامه تحقق سیاست های کلی 
تأمین  اجتماعی انجام شد؛

 تقدیر از اداره کل استان فارس به عنوان استان برتر 
 در طراحی ایده نحوه تحقق سیاست های کلی 

تأمین اجتماعی
 به گزارش ســبحان، در مراســمی 
 بــا حضــور وزیرتعــاون، کار و رفاه 
اجتماعــی، مدیرعامل و هیئت مدیره 
نماینده  اجتماعی، هیئت امنا،  تأمین 
نظام،  تشــخیص مصلحــت  مجمع 
نماینده مرکــز پژوهش های مجلس 
شورای اســلامی، معاونین و مدیران 
ستادی ســازمان و نیز حضور ویدئو 
کنفرانسی مدیران بیمه ای و درمانی 
اســتان ها از ایرج نــادری، مدیرکل 
تأمیــن اجتماعی اســتان فارس به 

عنوان اداره کل برتر در حوزه بررســی، ارائــه ایده، بازنگری و اصلاح قوانین 
تأمین اجتماعی و تهیه سندجامع سیاست های کلان تأمین اجتماعی تقدیر و 
تشکر گردید. همایش برنامه تحقق سیاست های کلی تأمین  اجتماعی و آیین 
اختتامیه چهارمین دوره رویداد جمع سپاری سازمان تأمین اجتماعی با عنوان 
»جمعینو« با محوریت برنامه جامع تحقق سیاست های کلی تأمین اجتماعی 
ابلاغی مقام معظم رهبری و همچنین رونمایی از دو عنوان کتاب با موضوع 

این سیاست ها در سازمان تأمین اجتماعی برگزار شد.
در این مراســم ســید صولت مرتضوی وزیر تعاون، کار و رفــاه اجتماعی، 
میرهاشم موسوی مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی، حجت ا... دمیاد رئیس 
هیئت مدیره ســازمان تأمین اجتماعی، محمد غریب شاه رئیس کمیته امور 
اجتماعی مجمع تشخیص مصلحت نظام،  هادی افراسیابی مشاور رئیس مرکز 
و مدیرکل دفتر مطالعات اجتماعی مرکز پژوهش های مجلس حضور داشتند.

به گزارش سبحان، علی حسین عباسی، رئیس سازمان عمران 
و بازآفرینی فضاهای شــهری شهرداری شیراز از تداوم نهضت 
آســفالت با اولویت مناطق کم برخوردار خبر داد و گفت: طی 

چهار ماه نخست سال جاری میزان 2۷0۳ تن عملیات تراش 
و ترمیــم در 21 هزار و 6۳0 مترمربع از معابر شــهری انجام 

پذیرفته است.
عباســی با اشــاره به تأمین آســفالت موردنیاز برای اجرای 
پروژه های شهرداری شیراز بیان کرد: بزرگراه امام خمینی)ره(، 
بزرگراه سرلشکر شهید استوار، سایت شهید خرم شکوه، بولوار 
صادقیه، بولوار جمهوری گویم و مناطق یازده گانه شــهرداری 
شیراز از آسفالت تولیدی سازمان عمران و بازآفرینی فضاهای 

شهری بهره مند می شوند. 

وی با ارائه آماری از عملکرد نهضت آسفالت شهرداری شیراز 
افزود: طی چهارماه نخســت ســال جاری میزان 2۷0۳ تن 
عملیات تــراش و ترمیم در 21 هزار و 6۳0 مترمربع از معابر 

شهری انجام پذیرفته است.
عباســی میزان تولید آســفالت ســازمان عمران و بازآفرینی 
فضاهای شــهری شهرداری شیراز را در سال جاری نزدیک به 
50 هزار تن اعلام و اظهار کرد: مقدار 9415 تن از آســفالت 
تولیــدی به روکــش معابر و ۳۷ هــزار و 822 تن به مناطق 
یازده گانــه اختصاص یافته اســت. وی با تقدیــر از عملکرد 

کارکنان خدوم ســازمان عمران و بازآفرینی فضاهای شهری 
شهرداری شــیراز گفت: فصل تابستان بهترین موقعیت برای 
پیشــبرد پروژه های عمرانی اســت و کارکنان این سازمان با 
تلاش خســتگی ناپذیر در گرمای این فصل بــه تداوم تولید 
آســفالت و اجرای پروژه های عمرانی همت می گمارند. رئیس 
سازمان عمران و بازآفرینی فضاهای شهری شهرداری شیراز با 
قدردانی از حمایت های شهردار و شورای اسلامی  شهر شیراز 
گفت: پروژه های عمرانی شهرداری شیراز به صورت سه نوبت 

و تمام وقت در حال پیشرفت هستند. 

7 اخبار سال سی ویکم  شماره 6338 سه شنبه 1403/05/09                          

س : طاهره حیاتی
عک

به گــزارش ســبحان، پیش فــروش بلیط های 
اربعینی از مبدأ اســتان فارس به مرز شــلمچه 
از امروز آغاز می شــود. محسن عمادی، مدیرکل 
راهــداری و حمل ونقل جاده ای فارس با اشــاره 
بــه نزدیکی ایام ســفر اربعین حســینی و لزوم 
جابه جایی عاشــقان حســینی، اظهار داشــت: 
ظرفیت کل ناوگان موجود اســتان فارس برای 
جابه جایی مســافران در بخش جاده ای در ایام 
اربعین حسینی فعال شده است که مورد استفاده 
قرار خواهد گرفت. وی با اشاره به هماهنگی های 
بلیط های  برای پیش فــروش  پذیرفتــه  صورت 
اتوبوس برای ایام اربعیــن از مبدأ فارس، گفت: 
با توجه بــه افزایش میزان تقاضــا، برنامه ریزی 
برای پیش فروش بلیت اتوبوس از مبدأ شهرهای 
اســتان فارس به مرز شــلمچه در دســتورکار 
قــرار گرفته و در صورتی کــه ظرفیت مقصدی 
تکمیل شــد، زائران می توانند در لیست انتظار 
بلیت اتوبوس ثبت نام کنند تا براســاس اولویت 

و تعداد ســرویس فوق العاده ای که در آن مسیر 
مجدداً راه اندازی می شــود، بلیت مقصد خود را 
تهیــه کنند. عمادی با بیــان اینکه در ایام قبل 

و بعد از اربعین نیز گشــت های راهداری فارس 
در محورهای منتهی به اســتان خوزستان فعال 
و به خدمات رسانی مشــغول هستند، ادامه داد: 

تمام کاربران جاده ای می توانند با سامانه تلفنی 
141 آخرین وضعیت ترافیکی، جوی و یا هرگونه 
انتقاد، پیشنهاد و شکایت در بخش های مختلف 
راهــداری و حمل ونقل جاده ای اســتان را ثبت 

کنند تا توسط راهداری رسیدگی شود.
این مسئول، هزینه بلیط اتوبوس از مبدأ استان 
فــارس را مورد توجــه قرار داد و بیــان کرد: با 
توجــه به پیگیری های انجام شــده، نرخ اربعین 
سال جاری از مبدأ شیراز به مقصد پایانه مرزی 
شلمچه اتوبوس وی  آی پی 1/100/000 تومان 
اتوبوس ۳2 نفره کلاســیک 859/000 تومان و 
اتوبــوس جفت صندلی 625/000 تومان اســت 
کــه از امروز سه شــنبه مــورخ 140۳/05/09 
شــر کت های مســافربری مرکز استان نسبت به 
پیش فروش اینترنتی و غیرحضوری بلیت به مرز 

شلمچه اقدام می کنند.
مدیرکل راهــداری و حمل ونقل جاده ای فارس 
با بیان اینکه طول رفت و برگشــت کریدورهای 

اربعینی در فارس بیش از 1500 کیلومتر اســت 
که با اقدامــات راهداری مورد نیــاز از ماه های 
قبل ایمن سازی شــدند، خاطرنشان کرد: نصب 
ایمن سازی مقاطع دارای  نیوجرسی، خط کشی، 
پتانسیل وقوع تصادف، به روزرسانی سیستم های 
روشنایی، آرامسازی ترافیک در مقاطع مسکونی، 
لکــه گیری و روکش آســفالت، نصب علایم و... 
ازجمله اقدامات راهداری برای تردد ایمن و روان 
زائران اربعینی حســینی )ع( اســت که تا پایان 

طرح نیز تداوم دارد.
این مسئول با اشاره به اینکه ایام اربعین حسینی 
یکــی از طرح های مهم ســازمان راهــداری و 
حمل ونقل جاده ای در طول ســال است، تأکید 
کرد: در ســال گذشــته از مبدأ استان فارس با 
تلاش شــبانه روزی فعالان عرصــه حمل ونقل، 
2 هــزار و 208 ســفر با جابه جایــی 6۳ هزار و 
596 مســافر بدون هیچ مشــکلی انجام شد که 
 امیدوارم امســال نیز خدمت رســانی به زائران 

مدیرکل راهداری و حمل ونقل جاده ای فارس از آغاز پیش فروش بلیط های اربعین خبرداد:

 فعال شدن تمامی  ناوگان حمل ونقل فارس در ایام اربعین حسینی

رئیس سازمان عمران و بازآفرینی فضاهای شهری شهرداری شیراز اعلام کرد: 

تداوم نهضت آسفالت با اولویت مناطق کم برخوردار شیراز

به گزارش سبحان، محمد ثابت اقلیدی، مدیرکل میراث فرهنگی، 
گردشــگری و صنایع دستی اســتان فارس از ثبت بیش از ۷0 
درخت کهن سال شهرستان کوار در فهرست آثار ملی خبر داد.

وی با بیان اینکه کوار، یکی از شهرستان های استان فارس است 
که دارای آثار متعددی از دوره های مختلف تاریخی شــامل پل، 
بند، حمام، بقاع متبرکه، قلعه و... است، گفت: شهرستان کوار از 
جاذبه های طبیعی بسیاری بهره مند است که می توان به باغ های 
تاریخی، چشمه، غارهای طبیعی، درختان سرو قدیمی  و... اشاره 
کرد. مدیرکل میراث فرهنگی فــارس افزود: در حال حاضر ۷۳ 
درخت کهن سال با قدمت 200 تا 650 سال در شهرستان کوار 

در فهرست ملی به ثبت رسیده است.
ثابت اقلیدی بابیان اینکه از معیارهــای انتخاب درختان قدمت 
آن هاســت، گفت: درختان کهن ســال اقلیم هــای متعددی را 
پشت سر گذاشتند و می توان از آن ها به عنوان ذخیره گاه استفاده 

و بانک ژن تهیه و تکثیر کرد. 
 درختان باغ قوام روســتای مظفری شهرستان کوار در 

فهرست ملی به ثبت رسیده اند
وی افــزود: در حال حاضر درختان باغ قوام روســتای مظفری 
شهرســتان کوار در فهرســت ملی به ثبت رسیده اند که قدمت 
این باغ به دوره قاجار برمی گردد و درمجموع ۷0 درخت در این 

منطقه ثبت شده است.
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان فارس 
با اشاره به اینکه ۳ درخت سرو هم با قدمت بالای 500 سال در 
روســتای کوار کهنه این شهرستان ملی شدند، گفت: هم اکنون 

چند پرونده میراث طبیعی شهرستان کوار در دست تهیه است 
که می توان به درختان منطقه موردستان، سرو قدیمی  روستای 
دشــتک با قدمت ۷00 سال و درخت ســرو روستای نوروزان با 

بیش از 500 سال قدمت اشاره کرد.
 ۹۰ پرونده میراث طبیعی استان فارس در فهرست آثار ملی 

ثبت شده است
ثابت اقلیدی بــا بیان اینکه تاکنون 90 پرونــده میراث طبیعی 
اســتان فارس در فهرست آثار ملی ثبت شده است، گفت: از این 
تعداد 2۷ پرونده میراث طبیعی اســتان در جلسه شورای ملی 
ثبت میراث فرهنگی تاریخی، طبیعی و حرایم آثار تاریخی کشور 

که اسفندماه سال گذشته در شیراز برگزار شد، به ثبت رسید.
 گفتنی اســت شهرســتان کوار در بخش مرکزي استان فارس 
جــاي گرفته و مرکز آن شــهر کــوار در 45 کیلومتري جنوب 

شرقی شیراز قرار دارد. 

به گزارش ســبحان، محمــد جعفر ناظم الســادات، رئیس مرکز 
پژوهش های جوی و اقیانوســی دانشگاه شــیراز از عدم قطعیت 
در پیش بینی وضعیت بارندگی های پاییز در اســتان فارس خبر 
داد و اظهار داشــت: برخی از مدل های پیش بینی هواشناســی، 
شــرایط را برای بارش های پاییزی مناســب ارزیابی می شود؛ اما 
تغییــرات ناگهانی در الگوهای جوی پیش بینی دقیق را با چالش 
مواجه ســاخته و به نظر می رسد امســال بارش های پاییزی زیر 

نرمال باشد. 
وی با تأکید براهمیت مدیریت منابع آبی در شرایط کنونی، گفت: 
با توجه به نوســانات شــدید آب و هوایی و کاهش بارندگی های 
سال های اخیر، مدیریت بهینه منابع آبی در استان فارس بیش از 
پیش ضروری است و کشاورزان باید با اتخاذ تدابیر لازم، خود را 

برای مقابله با خشکسالی های احتمالی آماده کنند. 
ناظم الســادات تأکید کرد: برای پیشــگیری از زیان ها گسترده 
پدیده هایی همچون ســیل، امواج گرما و ســرما خشکســالی، 
توفان گرد و خاک ما نیازمند سرمایه گذاری بر دانش پیش بینی 

آب وهوایی هستیم. 
وی بــا تأکید براهمیت مدیریت منابع آبی اســتان گفت: امروزه 
شاهد هستیم برای کشــت برنج و تأمین منبع آب ازعمق چند 
صد متری زمیــن، آب پمپاژ می کنند که ایــن اقدام غیرعلمی 

 می تواند خشکســالی و نشســت زمین را به همراه داشته باشد. 
این اســتاد دانشگاه به نقش تغییرات اقلیمی  در تشدید نوسانات 
آب و هوایی اشــاره کــرد و افزود: گرمایش جهانــی و تغییرات 
اقلیمی، الگوهای بارندگی را در سراســر جهان تغییر داده است 
 و اســتان فــارس نیز از این تغییــرات بی نصیب نمانده اســت. 
ناظم الســادات، بر ضرورت انجام مطالعات دقیق تر و اســتفاده از 
مدل های پیش بینی پیشرفته تر برای بهبود دقت پیش بینی های 
هواشناســی تأکید کرد و افزود: نیاز اســت بودجه مناسب برای 
ایــن موضوع مهم درنظر گرفته شــود تا بتوانیم با اســتفاده از 
 دانش روز پیش بینی های دقیق تری انجام دهیم تا از خســارت ها 

در امان باشیم. 

به گــزارش ســبحان، جواد قناعتــی، مدیــرکل دیوان 
محاســبات اســتان فارس در بازدید از کتابخانه عمومی 
 شهید آیت ا... دستغیب ضمن بازدید از بخش های مختلف 
قدیمی ترین کتابخانه شهر شیراز، با مدیرکل کتابخانه های 

عمومی  فارس دیدار و گفت وگو کرد. 
وی در این نشست با اشاره به اینکه حوزه فرهنگ و کتاب 
بسیار ارزشمند است، بیان کرد: کتابخانه های عمومی  باید 
در راســتای منافع مردم تلاش کنند. در همین راســتا از 
اهداف و برنامه های کتابخانه هــای عمومی  دفاع خواهیم 
کرد. نگاه ما به حوزه های فرهنگی و هنری، نگاه کیفی است. 
بازسازی کتابخانه عمومی  شهید آیت ا... دستغیب نشان داد 
که مجموعه کتابخانه های عمومی  به کیفیت ارائه خدمات 

اهمیــت می دهد. قناعتی با اشــاره به ضــرورت برگزاری 
جلسه با شهرداران و فرمانداران، افزود: پرداخت نیم درصد 
 اعتبارات کتابخانه های عمومی  فارس پیگیری می شــود.

 2۱ پروژه کتابخانه ای در استان آماده تجهیز است 
محمدحســین فیروزی، مدیــرکل کتابخانه های عمومی 
 اســتان فارس نیز در این دیدار با اشاره به اینکه کتابخانه 
عمومی  شهید آیت ا... دستغیب، نسل جدید کتابخانه های 
عمومی  در اســتان است، گفت: در راه اندازی کتابخانه های 
جدیــد ارائه خدمــات متنوع در اولویت اســت. تلاش بر 
این اســت که در راه انــدازی کتابخانه های روســتایی و 
کتابخانه های با فضای کوچک نیز فراخور ظرفیت موجود 
خدمات جدید تعریف و ارائه شــود. فیــروزی بیان کرد: 

21 پروژه کتابخانه ای در اســتان آماده تجهیز اســت و 8 
پروژه بــزرگ در فارس در آینده نزدیــک به بهره برداری 
خواهند رســید. همچنین 6 پروژه مربوط به شهرســتان 
شــیراز اســت که ۳ کتابخانه بزرگ آن در این شهر قرار 
دارد. بــا افتتــاح این ســه کتابخانه 40 درصــد زیربنای 
کتابخانه های عمومی  شــیراز افزایش خواهد داشــت. وی 
تصریح کرد: نقش کتابخانه های عمومی  در فرهنگ سازی 
و شــکل دهی جامعه مدنی بســیار مهم و پررنگ است بر 
همین اساس رویکرد مســئولان به کتابخانه های عمومی 
  تغییر کرده است  در همین راستا با حمایت مسئولین، نهاد 
کتابخانه هــای عمومی  کشــور و خدمات ایــن مجموعه 

مردمی  توسعه یافته است. 

به گزارش سبحان، هفتمین جلســه شورای برنامه ریزی و توسعه استان 
فارس در ســال جاری، به ریاســت محمدهادی ایمانیه، استاندار فارس 
و دبیری محســن پاپری زارعی، رئیس ســازمان مدیریت و برنامه ریزی 
اســتان برگزار شــد. از مهم ترین دســتورکارهای این جلسه می توان به 
بررسی درخواســت اداره کل امور اقتصادی و دارایی استان فارس و نامه 
اســتانداری در خصوص تصویب ســهم نهادهای حمایتی استان از منابع 
جــزء )۳( بند )ب( تبصره )2( قانون بودجه ســال140۳ کل کشــور در 

شورای برنامه ریزی و توسعه استان اشاره کرد. 
دومین دستورکار این جلسه به درخواست معاونت هماهنگی امور عمرانی 
اســتانداری فارس در خصوص کمبود فضای مورد نیاز دانشــگاه جهرم 

جهت احداث دانشکده های جدید اختصاص داشت. 
نامه مدیرکل دفتر فنی، امور عمرانی و حمل ونقل و ترافیک اســتانداری 

فارس در خصوص درخواســت شــهرداری داریون مبنی بر تبدیل طرح 
جامع تجدیدنظر شــهر داریون از توابع شهرســتان شیراز به طرح  هادی 
شهری داریون از دیگر دســتورکارهای این جلسه بود. از دستورکارهای 
دیگر هفتمین جلســه شــورای برنامه ریزی و توسعه اســتان فارس در 
ســال140۳، می توان به درخواســت اداره کل امور مالیاتی استان فارس 
در خصوص اجاره ســاختمان به عنوان فضای اداری در اشــکنان لامرد 
و همچنین درخواســت اداره کل امور عشایر استان در خصوص تصویب 
نقشه ایل راهی عشایری در محدوده شهر شیراز و لحاظ آن در طرح جامع 

شهر شیراز و کمربند سبز شیراز اشاره کرد. 
در ادامه این جلسه، درخواست مرکز مدیریت راهبردی افتا استان فارس 
در خصوص انتقال سند مالکیت ساختمان مورد استفاده آن مرکز از جهاد 

کشاورزی استان مورد بحث و بررسی قرار گرفت. 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان فارس: 

بیش از ۷۰ درخت کهن سال شهرستان کواردر فهرست 
آثار ملی قرار دارد

پیش بینی بارش نرمال پاییزی در انتظار فارس

مدیرکل دیوان محاسبات استان فارس:

 پرداخت نیم درصد اعتبارات کتابخانه های عمومی  فارس پیگیری می شود
 با حضور استاندار فارس برگزار شد:

هفتمین جلسه شورای برنامه ریزی و توسعه فارس در سال۱۴۰۳

رأی قطعی محکومیت دو عضو سابق شورا 
و معاون وقت شهرداری شیراز صادر شد

به گــزارش ســبحان، رأی قطعی پرونــده معاون وقت 
شــهرداری شیراز و دو عضو ســابق شورای شهر صادر و 
ابلاغ شد. اســماعیل اکبری، معاون قضایی و سرپرست 
دادگاه های تجدیدنظر استان فارس با بیان اینکه از جمع 
12 متهم مطرح در این پرونده نســبت به ۳ متهم اصلی 
رأی محکومیت قطعی صادر شده است، گفت: در دادنامه 
صادره از تجدید نظر اســتان فــارس مطابق قانون عنوان 
برخــی اتهامات متهمین تغییر و نســبت به آن مجازات 
جدید صادر و یا نحوه اعمال محکومیت تغییر یافته است. 
اکبــری بیان کرد: 9 نفر دیگــر از افراد مطرح در پرونده 
که عموماً کارکنان مجموعه شــهرداری، شــورای شهر، 
پیمانکاران و ســایر افراد مرتبط با متهمان اصلی بوده اند 
به لحاظ محرز شــدن عدم اطلاع از سوءنیت و مجرمانه 

متهمان اصلی از اتهامت وارده تبرئه شدند.
این مقام قضایی اســتان فارس با تأکیــد بر اینکه همه 
اتهامات انتسابی در خصوص متهم ردیف اول که پیش از 

این دارای ســمت مدیریتی در مجموعه شهرداری شیراز 
بوده؛ احراز و تأیید شــده است، گفت: در دادنامه صادره 
نسبت به متهم ردیف اول تنها مجازات حبس و شلاق به 
مدت 2 سال تعلیق شــده است اما سایر مجازات صادره 
از جمله رد مال، ابطال قســمت مجعول سند قرارداد در 
خصوص ســاخت یک ســریال نمایش خانگی و استرداد 
وجوه و جبران خســارت از حیث عنوان اتهامی »مصرف 

زاید بر اعتبار مصوب«، لازم الاجرا است. 
وی در ادامه تشــریح حکــم صادره در ایــن پرونده در 
خصوص متهم ردیف دوم که عضو ســابق شــورای شهر 
شــیراز بوده اســت، گفت: در دادنامه دادگاه تجدید نظر 
اســتان، عنوان اتهامی  ارتشاء در خصوص نام برده اصلاح 
و ضمــن تفهیــم اتهام جدیــد »تحصیل نفع ناشــی از 
مناقصــات عمومی  و دولتی« موضوع مــاده 60۳ قانون 
مجازات اسلامی  ســال ۷5 برای این اتهام مجازات 200 
میلیون ریال جزای نقدی و منع اشتغال در شورای شهر 
به مدت یک ســال صادر شده است. اکبری در خصوص 
عضو دیگر شورای شــهر نیز بیان داشت: در رأی صادره 
عنوان اتهامی  اختلاس نیز اصلاح و برای اتهام »به مصرف 
رســاندن غیرمجاز اموال عمومی  « مجــازات ۷4 ضربه 
شــلاق تعزیری صادر شده اســت. وی با تأکید بر اینکه 
مجازات های صادره برای سه متهم اصلی پرونده قطعی و 
لازم الاجراســت تصریح کرد: بخش پایانی دادنامه صادره 
و اظهار نظر در خصوص ملغی شــدن قرار های تأمین و 
نظارت صرفاً در خصوص متهمانی است که در این پرونده 

حکم برائت دریافت کرده اند. 

به گزارش سبحان، ابراهیم عزیزی، نماینده شیراز و زرقان 
در مجلس شورای اسلامی و رئیس کمیسیون امنیت ملی 

و سیاست خارجی با نماینده پارلمان ایسلند دیدار کرد.
عزیزی در ابتدای این دیدار با تأکید بر اینکه حقوق بشــر 
نباید ابزاری برای کشــور های سلطه گر باشد، گفت: غزه، 
امروز نماد برجســته ای از تناقض برای کشور های مدعی 
حقوق بشر است. کشور های اروپایی در زمینه حقوق بشر 
برخورد های دوگانه دارند. جمهوری اســلامی  ایران خود 

قربانی نقض حقوق بشر است. 
 نماینده شیراز و زرقان در مجلس با بیان اینکه ریشه های 
جنــگ اوکرایــن و روســیه را باید در برخــی تمایلات 
آمریکایی ها و حمایت کشــور های اروپایــی دنبال کرد، 
افزود: شــهید امیرعبداللهیان، وزیرخارجه فقید جمهوری 
اسلامی  ایران از افرادی بود که برای میانجی گری پیشنهاد 
داد؛ اما مورد پذیــرش اوکراین قرار نگرفت. اعتقاد و باور 
ما این اســت که تمامیت ارضی تمام کشــور ها باید مورد 

احترام قرار گیرد. 
عزیزی تحریم ها علیه کشورمان را اقدامی  ظالمانه خواند و 
گفت: سیاست خنثی سازی تحریم ها سال هاست که جزو 

وظایف مهم مسئولان جمهوری اسلامی  ایران است. 
رئیس کمیســیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
ادامــه داد: اگــر کشــور های اروپایی و آمریــکا با رژیم 
 صهیونیســتی همراهی نکنند و رژیم  صهیونیســتی حق 
مردم فلسطین را به رسمیت بشناسد و دست از محاصره 

مردم غزه بردارد، مسئله فلسطین حل می شود. 
بیرگیر ثورارینســون؛ نماینده پارلمان ایسلند نیز با تشکر 
از دعوت جمهوری اســلامی  ایران از وی برای حضور در 
مراســم تحلیف ریاســت جمهوری، گفت: ماه گذشته به 
عنوان رئیس بخش سیاســی کمیته همکاری سیاســی 
امنیتــی اروپا انتخاب شــده اســت. وی ضمن تشــریح 
شــرایط بغرنج درگیری در غزه، بــه تصویب قطعنامه ای 
در محکومیت حمله رژیم صهیونیستی به بیمارستان ها و 
کشته شدن زنان و کودکان اشاره کرد و افزود: جمهوری 
اســلامی  ایران می تواند نقش حیاتی در کنترل شــرایط 

بحرانی در غزه ایفا کند. 
در ایــن دیدار طرفین بر افزایــش همکاری های پارلمانی 
و تقویت تعاملات در حوزه های کشتی ســازی، شــیلات، 

گردشگری و... تأکید کردند. 

نماینده شیراز و زرقان در مجلس در دیدار با نماینده پارلمان ایسلند بیان کرد: 

غزه، نماد برجسته تناقض کشور های مدعی حقوق بشر
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طرح روزحدیث روز

بابایی که مو دارد بهتر است 
یا بابایی که مو ندارد؟

کتاب »بابای باکلاه بابای بی کلاه« یک اثر تصویری بدون کلام اســت؛ یعنی 
نوشته ندارد و کودک باید تصویرخوانی کند و این تصاویر هستند که داستان 

را روایت می کنند.
داستان درباره دخترکی است که پدرش مو ندارد و اصطلاحاً طاس است و از 
طاس بودن پدرش خجالت می کشد و سعی می کند برای او کلاه و کلاه گیس 
تهیــه کند. آنقدر که از در و دیوار خانه کلاه آویزان اســت و تا چشــم کار 
می کند کلاه از هر رنگ و مدلی دیده می شود؛ اما اتفاقاتی در داستان می افتد 
که عزت نفس دخترک داســتان کتاب »بابای باکلاه بابای بی کلاه« تقویت و 
باعث می شود که او پدرش را، همان گونه که هست بپذیرد و به او افتخار کند.
این موضوع، محور اصلی اســت که داستان تصویری کتاب، حول آن حرکت 
می کند؛ ولی این کتاب بدون کلام اســت و هرکدام از کودکان و خوانندگان 
کتاب این فرصت را دارند که برداشــت شخصی خود را از این تصاویر داشته 
باشند و داستان اختصاصی شــان را برای این تصاویر بسازند. درواقع یکی از 
ویژگی های کتاب تصویری همین فضایی اســت که برای خلاقیت بچه ها، در 

درک و ساخت داستان ایجاد می کند.
برخی از مروجان و تســهیل گران کتاب کــودک، معتقدند که این کتاب به 
موضوع تک والدی نیز اشــاره دارد؛ زیرا داستان در مورد دخترک و اتفاقاتی 
اســت که با پدرش تجربه می کند و شما در داســتان نشانی از حضور مادر 

کودک نمی بینید.
پرنده آبی )واحد کودک و نوجوان انتشــارات علمی و فرهنگی( کتاب »بابای 
باکلاه بابای بی کلاه« به قلم حسن اســماعیلی طاهری با تصویرگری عاطفه 
ملکی جــو را در 32 صفحه مصور و به بهــای 41 هزار تومان برای مخاطبان 
بالای ۶ سال منتشر کرده است. این اثر چندی پیش به فهرست چهل وچهارم 
لاک پشــت پرنده راه یافت و نشــان »4 لاک پشــت پرنده پاییز 1400« را 

دریافت کرد.

سفری از کودکی تا روزی که »شهاب الدین«،
»شیخ اشراق« شد

کتاب »ماه تنها در آســمان می گردد: داســتان زندگی شــیخ شهاب الدین 
ســهروردی«، جلد نهم از مجموعه مفاخر ایران اســت که در آن، فریبا کلهر 
در 13۶ صفحه به صورت داســتانی و روایی به زندگی و اندیشــه های شیخ 
شهاب الدین ســهروردی، یکی از فیلســوفان و عارفان بزرگ ایرانی در قرن 
دوازدهم میلادی از دوران کودکی تا بزرگســالی پرداخته است. این اثر برای 

گروه سنی نوجوان است و به همت دفتر نشر فرهنگ اسلامی منتشر شده.
ســهروردی به عنوان بنیان گذار مکتب فلسفی »اشراق« شناخته می شود و 
آثارش تأثیر عمیقی بر فلسفه اسلامی و عرفانی داشته است. در این کتاب که 
با تصاویری از مضامین داستان همراه است، علاوه بر شرح زندگانی، اندیشه ها 
و دســتاوردهای فکری و آثار شیخ اشراق، گوشه هایی از اوضاع و احوال زمان 
او نیز به تصویر کشــیده شده اســت. در این کتاب با قلم فریبا کلهر همراه 
می شــوید و همانند شهاب الدین ســهروردی از دهکده کوچک سهرورد در 
زنجان 800 ســال پیش، تا مراغه و روم و شام رؤیا می بافید و در افسانه های 
ایران باستان تا ایستادن بر بام معنا و فلسفه غرق می شوید. این کتاب سفری 
برای نوجوانان اســت از روزی که شهاب الدین، پسرکی سرخ روی در سهرورد 

بود تا روزی که شیخ اشراق نامیده شد.
  در بخشی از متن این کتاب می خوانیم:

پسرک اسیر قفس نبود. اسیر خیالات و رؤیاهای خود بود:
- آن سوی بیابان ها چیســت؟ مردم سرزمین های دور چگونه می اندیشند و 

زندگی می کنند؟
پدرش مراقب بود. او را می دید که زیر فشــار رؤیاهایش از پا در می آید. »چه 
تب و تابی برای ســفر کردن، رفتن، نماندن« و پســرش را نصیحت می کرد: 

»باید صبر کنی پسرجان.«
گویی در رگ های پســرک سرخ رو، خون بســیاری جاری بود؛ خونی گرم و 

حتی داغ که یکجا نشستن را برایش غیرممکن می کرد.
ناآرامی پسر بر مادرش هم پوشیده نبود. به همسرش می گفت: »چرا پسرمان 
مثل تو نیســت، مثل مــن.... مثل دیگر مردم این دهکــده؟« پدر می گفت: 
»آرزوها و خواســته های پســرمان دورتر از اینجاســت. دورتر از این دهکده 
کوچک…« مادر، همیشــه نگران و مراقب و گوش به زنگ رفتار پسرش بود. 
می گفت: »در این ســن که هنوز کودک است، چه طور چنین آرزوهایی در او 
ســر برمی آورد؟ آه، کوتاهی کردیم! چرا گذاشتیم همنشین شیخ گیسودراز 
شود؟ چرا مراقبش نبودیم؟« پدر می گفت: »از شیخ گیسودراز دلگیر نباش، 
تمام کودکان ده پیش او می روند و تمرین خط می کنند. این طبیعت اســت 
که پســرمان را در چنگ خودش گرفته. پســرمان در قفس طبیعت زندانی 

است. درون او ناآرام است و از دست کسی کاری برنمی آید.«.

کشف شواهدی جدید از حیات باستانی در مریخ 
فن آوری

عکس خبر

  فرار حیوانات از آتش سوزی های جنگلی - ایالت کالیفرنیا آمریکا

  دیدار وزیر امور خارجه گامبیا با سرپرست وزارت امور خارجه

گرمایاینروزهایكشور!
منبع:تسنیم

قاب امروز

عکس : طاهره حیاتی   بازار 

تغذیه

مصرف این مواد غذایی در وعده صبحانه ممنوع
کریس دوبرلی، کارشــناس سلامت روده، از بریتانیایی ها 
خواسته اســت که عادت  مصرف مواد غذایی شیرین در 
وعــده صبحانه را کنــار بگذارند. او توصیــه می کند که 
مصــرف آب پرتقال و غلات شــیرین را فراموش کنند، 
زیرا این مواد ظاهراً بی ضرر به ســلامت روده و سلامت 

عمومی صدمه می زنند. او تأکید می کند که مواد 
غذایی شــیرین مانند آب پرتقــال، به دلیل تأثیر 
منفــی که بر ســلامت روده و ســلامت عمومی 
دارد، باید از رژیم غذایی حذف شــوند؛ زیرا قند 
بالای این مواد غذایی سطح قند خون را ناپایدار 
و تعادل ظریف دستگاه گوارش را مختل می کند. 
این تصور که صبحانه باید شــیرین و حاوی آب 
میوه، غلات صبحانه یا انواع نان شــیرینی باشد؛ 

گمراه کننده و بالقوه مضر است.
متخصصــان بــاور دارند کــه ایــن ترجیحات 

غذایــی را کارزارهــای تجــاری متــداول کرده انــد و 
علــم تغذیه آن هــا را تأیید نمی کند. وقت آن رســیده 
اســت که دیدگاهتــان درمورد صبحانه را ازنو بســازید 

بر و گزینه هایــی را در اولویــت بگذاریــد کــه 

سلامت روده تأثیر مثبت دارد. صبحانه ای لذیذ و مبتنی 
بر پروتئین برای ســیری و عملکــرد مطلوب روده عالی 
اســت؛ زیرا غذاهای پر پروتئیــن در وعده  صبحانه به ما 
ســیری پایدار می دهند و مواد مغذی ضروری برای رشد 

را فراهم می کنند.
این تصور غلط وجود دارد که صبحانه های شیرین 
انرژی بخش انــد، در حالــی که بالارفتــن ناگهانی 
قند، و به دنبال آن ســقوط ناگهانی قند، احساس 
خســتگی و کرختی در مــا ایجاد می کنــد. برای 
تأمین سوخت وســاز سالم بدن در طول روز، باید روی 
گزینه های متعادل و مغذی تمرکز کنیم که ســلامت 
روده و ســطح انرژی پایدار را ارتقا می دهند. با کاهش 
مصرف غذاهای شــیرین هنگام صبح می توانید ســطح 
قندخــون را ثابت نگــه دارید، هضم غــذا را بهبود 

ببخشید و سبک زندگی سالم تر را بنا کنید.

دانستنی

بستنی شکلاتی یا وانیلی؛ کدام کم  ضررتر است؟
 با شروع تابســتان، بستنی فروشی ها در 
سراســر جهان این خوراکی خوشــمزه و 
لذیذ را در طعم های مختلف به مشتریان 
در هر سن وسالی، عرضه می کنند. اما آیا 
بســتنی می تواند بخشــی از رژیم غذایی 
سالم باشــد و آیا طعم خاص یک بستنی 

بر ارزش غذایی آن تأثیر می گذارد؟
کریس مور، مشــاور تناسب اندام و تغذیه 
در کنتاکــی، می گویــد: بســتنی قطعاً 
می تواند بخشــی از رژیم غذایی سالم به 
شــمار برود. این ماده غذایی چیزی فراتر 
از کالری، شــکر و چربی اســت اما کلید 
مصــرف آن رعایت اعتدال اســت. برخی 
اوقات خــوردن مقدار کمی بســتنی در 
کنترل میل و هوس به شیرینی چاره ساز 
است و باعث می شود رعایت رژیم غذایی 

سالم راحت تر پیش برود.
کری گلســمن، متخصص تغذیه ســاکن 
نیویورک، می گوید خوردن بســتنی باید 
یک »لذت آگاهانه« باشــد. چربی موجود 
در بستنی باعث می شود مصرف این ماده 
غذایی احســاس رضایت بیشتری بدهد و 

به طور کلی بســیار لذت بخش باشــد؛ اما 
یک بســتنی قیفی کوچک کافی است و 

باید از مصرف زیاد آن خودداری کرد.
حــاوی  بســتنی  کــه  می گویــد   او 

ســیC15:0( 15:0(، نوعی اســید 
که  اســت  ضــروری،  چرب 
بــر کاهش ســن بیولوژیکی 
می گذارد.  تأثیر  ســلول ها 

چــرب  اســید  ایــن 
مســیرهای  بــر 
و  بیولوژیکــی 

با  کــه  مولکولــی 
افزایــش طــول عمر 

و حفــظ ســلامتی در 
ارتباطنــد، اثر می گذارد؛ 

بــه ســلول ها کمک  زیرا 
می کند در برابر آســیب ها و 

تغییراتی که با افزایش ســن 
رخ می دهند، مقاوم تر شــوند و 

بــه حفظ عملکرد  می تواند 
صحیــح قلب و سیســتم 
تنظیم  )مانند  متابولیــک 

قند خون( و کبد نیز کمک کند.
  آیا طعم بستنی مهم است؟

حــالا با در نظر گرفتن همــه این موارد، 
بســتنی چقدر اهمیت طعم پایه 

و گلســمن  دارد؟ مور 
می گوینــد کــه چندان 

اهمیتی ندارد.
مور می گوید: بســتنی وانیلی 
لحــاظ  از  شــکلاتی  و 
تغذیه ای تقریباً مشابه اند. 
عوامل مهم تــری که باید 
باشد،  آن ها  به  حواســتان 
کیفیت و ســایر مواد موجود 
مانند آب نبات، کارامل  بستنی 
یا چیزهای دیگر است که اغلب 
کالری بیشــتر، شــکر افزوده یا 

چربی اشباع شده دارند.
گلســمن هم تأییــد می کند که به 
جای مقایسه طعم هایی مانند شکلات 
در مقابــل وانیل، باید بــه نوع و 

کیفیت بستنی توجه کرد.
روی  برچســب   می گویــد:  او 

آن هــا را به دقت بررســی کنید. به دنبال 
محصولاتی باشید که عمدتاً از مواد واقعی 
مانند خامه، شیر، کاکائو و دانه های وانیل 
تولید شــده  باشند. درحالی که بسیاری از 
بستنی ها انواع مواد افزودنی ناسالم مانند 

رنگ و صمغ دارند.
گلسمن تأکید می کند که یکی از راه های 
سالم تر کردن بستنی این است که دنبال 
مــواد با کیفیت بالا در آن باشــید. علاوه 
بر این می توان مــواد مغذی مانند کمی 
شــکلات تلخ، مغزهای خردشده یا میوه 

تازه به آن اضافه کرد. 
اگر به دنبال کالری کمترید، بســتنی نرم 
انتخاب بهتری اســت، زیرا داخل بستنی  
نرم هوای بیشــتری وجود دارد و ممکن 
اســت برای افزایش حجم، به آن موادی 
افزوده باشــند که باعث می شــود در هر 

واحد حجم، کالری کمتری داشته باشد.
در هــر حال هــر دو متخصــص تغذیه 
معتقدند که بستنی وانیلی برتری خاصی 
بر بستنی شکلاتی ندارد و همه چیز ریشه 

در ذائقه دارد.

سلامت

باورهای غلط درباره لاغر شدن
 از شام نخوردن تا جایگزینی میوه

ســید مؤید علویان، فوق تخصص گوارش 
و کبد گفت: اینکه گفته می شود اگر شب 
شام نخوریم لاغر می شویم، باید بگویم که 
این یک باور غلط است. اصولاً بهتر است 
فاصله شام تا خواب حدود دو ساعت باشد. 
باید دانست که میزان کالری دریافتی در 
طول شبانه روز مهم است و از همه مهم تر 

میزان ســوخت آنها با انجام فعالیت های 
ورزشی اســت. علویان در این باره که آیا 
با حذف کامل مــواد کربوهیدرات و برنج 
می توان کبــد چرب را درمان کرد، گفت: 
خیــر. کم کردن میزان مواد نشاســته ای 
دریافتی توصیه می شــود؛ ولی حذف آنها 
نه امکان پذیر است و نه صحیح است. نان، 

برنج و ســیب زمینی حاوی کربوهیدرات 
هســتند و میزان قابل توجهی فیبر را هم 
به بدن می رســانند. پس حذف کامل آنها 
مفید نیســت؛ ولی مواد قندی صنعتی و 
حاوی شــکر را باید از رژیم غذایی خود 

حذف کرد.
بایــد از غذا خــوردن لذت بــرد. توصیه 

می شــود هنگام غذا خوردن تمام هوش 
و حواس خــود را معطوف به غذا خوردن 
کنید. این درست است که مصرف بیشتر 
میوه و جایگزینی مواد نشاســته ای با آنها 
توصیه می شــود، ولی باید دقت کرد که 
برخــی میوه ها به خاطر قنــد بالایی که 

دارند، می توانند سبب چاقی شوند.

مریخ نــورد ناســا در مأموریــت خود بــرای یافتن 
نشانه هایی از حیات در مریخ، به کشفی شگفت انگیز 
دســت یافته اســت. این مریخ نورد در منطقه ای به 
نام آبشــار چیاوا، سنگی را کشــف کرده که حاوی 
ترکیبات آلی و ساختارهای فیزیکی است که می تواند 
نشــان دهنده وجود حیات میکروبی در گذشته های 
دور ســیاره سرخ باشد. در این سنگ، لکه های رنگی 
متمایزی به نام لکه های پلنگ مشــاهده شده است 
که در سنگ های زمینی اغلب با فسیل های میکروبی 
مرتبط هســتند. همچنین، وجود ماده معدنی الیوین 
که در دماهای بســیار بالا تشــکیل می شود، نشان 
می دهد که این ســنگ در طول تاریخ خود متحمل 
تغییرات شدیدی شده است. دانشمندان معتقدند این 

شواهد می تواند نشــان دهنده فعالیت های شیمیایی 
باشــد که در گذشــته از حیات میکروبی پشتیبانی 
می کرده اســت. با این حال، بــرای تأیید قطعی این 
فرضیه، نیاز به مطالعــات دقیق تر و عمیق تر بر روی 
نمونه های جمع آوری شــده است.اهمیت این کشف 

می تواند شامل موارد ذیل باشد:
 گامی روبه جلو در جست وجوی حیات فرازمینی:
این کشف، دانشــمندان را به یافتن پاسخ به یکی از 
اساسی ترین پرسش های بشر نزدیک تر می کند: آیا ما 

تنها موجودات زنده در کیهان هستیم؟
 درک بهتر از تاریخ مریخ:

با مطالعه این ســنگ، دانشمندان می توانند اطلاعات 
بیشتری در مورد شــرایط محیطی مریخ در گذشته 

و چگونگی تغییر آن به مرور زمان به دست آورند.
 آماده سازی برای مأموریت های آینده: 

این کشف، اهمیت مأموریت های بازگرداندن نمونه از 
مریخ را بیش از پیش آشکار می سازد. با مطالعه دقیق 
نمونه ها در آزمایشــگاه های زمینی، می توان به درک 
بهتری از منشــاء این نشانه ها و احتمال وجود حیات 

در مریخ دست یافت.

   حرکت بزرگ ترین کاروان عشاق الحسین رامشیر به سمت کربلا معلی

   تب داغ تابستان - تهران

دانش زندگی 

کمتر از یک دهــه از ورود کلیدواژه »ارز دیجیتال« 
بــه مفاهیم اقتصــادی در ایران می گــذرد؛ اگرچه 
هنــوز قانون مدونــی در این زمینه وجــود ندارد و 
معامــلات داخلی بر پایه رمز ارز فاقد اعتبار اســت 
 اما برای استخراج آن و مزارع رمزارز مقررات نگاشته 

شده است.
ارز دیجیتال شکل خاصی از پول دیجیتال است که 
بــر پایه علم رمزنگاری و فنــاوری بلاک چین ایجاد 
شــده اســت. ماهیت غیرمتمرکز ارزهای دیجیتال 
به این معنی اســت که هیچ نهاد، گروه یا سازمانی 
آن ها را کنترل نمی کند؛ این نوع پول را می توان به 
صورت مستقیم و بدون دخالت هرگونه واسطه ای در 

اینترنت به شخص دیگری ارسال کرد.
رمزارزها همانند ریال و دلار پول هایی هســتند که 
با ســازوکار مختلفی ایجاد و توزیع می شوند. فرایند 

خلق برخــی از این پول ها ماننــد بیت کوین با 
ماینینگ یا همان اســتخراج توسط دستگاه های 
مخصوص انجام می شود و برای تعدادی دیگر از 
آن ها، تمامی ســکه ها از قبل به صورت استخراج 

شده در شبکه قرار می گیرند.
ناشناخته بودن معاملات تجاری در بستر رمزارز، 
خود گرفتاری های جدیــدی را هم رقم زده که 
از شهروندان  پرونده های کلاهبرداری  تشــکیل 
نمونه بارز آن اســت؛ اما نکته اینجاست که عین 
غیرقانونی بــودن معاملات رمــز ارز، در برخی 
ســریال های نمایشی این نوع ســرمایه گذاری و 

معاملات تجاری درحال ترویج است.
در چنیــن وضعیتی مردم یعنی شــهروندان عادی 
جامعــه که اطلاعــات چندانی از دنیــای دیجیتال 
و رمــزارز ندارنــد، در یک مثلث برمودا ســرگردان 
هســتند؛ در یک ضلع قانون گــذاری در این زمینه 
مغفــول مانده؛ اما صرافی ها اقــدام به معامله با ارز 
دیجیتال می کنند، در ضلع دیگر ماجرا کلاهبرداران 
با اســتفاده از غفلت مردم ســرمایه آنهــا را به نام 
سرمایه گذاری  با سودهای نجومی به یغما می برند و 
در ضلع سوم هنر هفتم قرار دارد که برای ترویج آن 
و نیز بهره مندی از جذابیت آن برای جذب مخاطب 

دست به کار شده است.
  رمزارز همچنان غیرقانونی!

با وجــود فراگیر شــدن رمزارزها و باز شــدن پای 
آن بــه معاملات فعالان اقتصادی، همچنان شــاهد 

خــلاء در حوزه قانونگذاری در این زمینه هســتیم؛ 
دولت از ســویی از ســال 98 برای استخراج رمزارز 
دستورالعمل نگاشــته و اما بانک مرکزی استفاده از 
ارزهــای دیجیتال را برای مبــادلات داخلی ممنوع 

اعلام کرده است. 
امــا واقعیت ها در جامعه به شــکل دیگری در حال 
رقــم خوردن اســت؛ »کینگ مانــی«، »دریک« و 
»کیپتولند« از جمله پرونده های قضایی کثیرالشاکی 
در حوزه رمزارز هســتند که کلاه هزاران شــهروند 
را از سرشــان برداشــتند؛ در این شــرایط دستگاه 
قضایــی نیز با ارســال پیامک به مــردم در تلاش 
اســت که از گرفتار شدن بیشتر مردم در این حوزه 
جلوگیری کند؛ به طوری که بارها پیامک فرســتاده 
که »اســتفاده از رمز ارز در مبادلات داخل کشــور 
 مجاز نیســت و مشــمول حمایت و ضمانت دولت و

نظام بانکی نمی باشد.«
وجود تعداد بالای شــاکیان پرونده های مرتبط 
با حوزه رمزارز نشــان می دهد که جذابیت های 
ســرمایه گذاری در این بازار مالی برای کاربران 
ایرانی رو به فزونی اســت و آنچه از غافله تغییر 
و تحــول عقب مانده، ارائه آگاهی و آموزش لازم 
برای ورود و ســرمایه گذاری در این عرصه و رفع 
خلاءهــای قانونی از آن اســت. با این اوصاف به 
نظر می رســد مشکل اساســی در حوزه رمزارز 
و مشــکلات پیرامونی ناشی از آن برای مردم از 

فقدان آگاهی آنان ناشی می شود.

دنیای رمزارز؛ ناشناخته و جذاب اما غیرقانونی

ادبیات
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